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رئیس قوه قضاییه در نشست کارشناسی بررسی مشکلات مربوط به ماده ۴۷۷ گفت: من شخصاً قائل بودم و دنبال این هستم که بعضی از فرآیندهای پیچیده 
و فسادزا را با همکاری دولت و مجلس کوتاه کنیم تا با شفاف تر، چابک تر و کارآمدتر شدن ساختار نظام قضایی مشکلات مردم کاهش یابد.

به گزارش مرکز رسانه قوه قضاییه، در ادامه سلسله نشست های تخصصی مسئولان عالی دستگاه قضا برای بررسی چالش ها و راهکارهای اصلاح فرایندهای 
قضایی در جهت کاهش مشکلات مردم در دوره »تحول و تعالی«، نشستی کارشناسی با موضوع »علل و عوامل شکل گیری پرونده های ماده ۴۷۷« برگزار 

شد.ماده ۴۷۷ درخواست اعاده دادرسی به رییس قوه قضاییه در خصوص پرونده هایی است که... mamlekatonline.ir
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مهرداد خدیر
 دیروز آخرین روز از هفتۀ نیروی انتظامی جمهوری اسلامی 
ایــران بود. 1۷ تا 23 مهر بــه عنوان هفتۀ نیروی انتظامی یا 
پلیس نام گذاری و برای امسال شعار »پلیس هوش مند، امنیت 

پایدار« انتخاب شده است.
امنیت، از آن مقولات است که تا نباشد، قدر دانسته نمی شود 
و خود اول بار مفهوم امنیت را در سفر 12 سال پیش به هرات 
افغانستان دریافتم که بیم داشتیم پیاده در خیابان قدم بزنیم و 
از مرز دوغارون که گذشــتیم و وارد خاک ایران شدیم مفهوم 
امنیت را بــا تمام وجود حس کردیم. جالب این که آن طرف 
ســربازان ایتالیایی با قد و قامت و پوشش و تجهیزات دیدنی 
امنیت ما را بر عهده داشــتند ولی احساس امنیت نداشتیم و 
این طرف کســی حسب ظاهر نبود و احساس امنیت داشتیم 
و پشت سرمان را نمی پاییدیم.  امنیت مثل هواست. تا نباشد 
قدر دانسته نمی شــود اما نیاز به دیدن هم نیست. باید حس 
شود. از این رو هر تلاشی برای یادآوری امنیت و کوشندگان 
آن ستودنی اســت اما این نوشته درصدد بیان نکته ای دیگر 

هم هست.
  در هفتــۀ نیروی انتظامی امســال با شــعار کلی »پلیس 
هوش مند، امنیت پایدار« شعارهای روزشمار هفته از شنبه 1۷ 

تا امروز جمعه 23 مهرماه هم این گونه اعلام شده بود:
  »شــنبه: پلیس مقتدر، قانون مدار و امین مردم/ یک شــنبه: 
پلیس هوش مند، مشــارکت عمومی و انضبــاط اجتماعی/ 
دوشــنبه: پلیس خدمت گزار، ســرباز فداکار و امنیت پایدار/ 
سه شنبه: پلیس و امنیت اقتصادی/ چهارشنبه: پلیس و آموزش 
همگانی/ پنج شنبه: پلیس، مرزبانی و تلاش جهادی و سرانجام 

جمعه: پلیس و حفظ ارزش ها و جامعۀ ایمانی«.
  به همین مناسبت بنر]برنما/ انیمه[ های متعددی نیز درسطح 
شــهر نصب شده تا مردم بیش از پیش با زحمات و خدمات و 
نقش پلیس آشنا شــوند.  طبعاً در این تصاویر به زمینه های 
مختلف فعالیت نیروی انتظامی و آنچه در قالب ۷ شعار پیش 
گفته نقل شده اشاره و دربارۀ آنها تبلیغ شده است. در این میان 
اما هیچ خبری از تبلیغ و شــعار دربارۀ »گشت ارشاد« نیست 
که از نظر پلیس جلوه ای از امنیت اخلاقی است. در حالی که 
درست در همین روزها افکار عمومی متأثر از تصاویر آزار دهندۀ 
نوع برخورد چند مأمور زن برای سوار کردن اجباری چند دختر 
جوان در وَنِ نیروی انتظامی )دستگیری بدون حکم قضایی( 
است به این جرم که فرم مورد نظر پلیس را در لباس رعایت 
نکرده اند. به این بهانه می توان پرسید اگر فعالیت گشت ارشاد 
و این رفتارها که موجب چندش و انزجار مردم - دســت کم 
بخش قابل توجهی از مردم- می شود موجب افتخار است چرا 
تصاویر آن را در سطح شهر نصب نمی کنند یا در تلویزیون های 

شهری در ابعاد بزرگ پخش نمی کنند و به آن نمی بالند؟
  اگر هم نیست چرا این کارها که آرامش روانی مردم - دست 
کم بخشــی از مردم - را بر هم می زنــد و در واقع حال آدم 
را به هم می زند، متوقف نمی شــود؟ حیف نیست که فعالیت 
نیروهای زحمت کش پلیس در ایجاد امنیت و مقابله با دزدان 
و قاچاق چیان و جیب بران و ســلب کنندگان امنیت عمومی 
تحت الشعاع این بخش قرار گیرد که فقط نفرت تولید می کند 
و واژۀ ارشــاد را که روزی یادآور حســینیۀ ارشاد و دکتر علی 
شریعتی و وزارت ارشاد بود به کتک کاری بر سر نوع لباس و 

پوشش تقلیل داده است؟
  اگر گشــت ارشاد کار خوبی می کند که دختر 20 ساله را که 
ســرخوش و شاد از کوه برگشــته به زور سوار ون می کند و 
به خیابان وزرا می برد و احتمالا ســاعاتی در کنار زنان بدنام 
قــرار می دهد اعلام کنید و به این خدمات ویژه -که هیچ جا 
دنیــا وجود ندارد مگر آن که طالبان در افغانســتان دوباره راه 
بیندازد- ببالید و یک روز از از روزهای هفته را هم به نام گشت 
ارشــاد می گذاشتید و اگر کار بدی است و بد هم نباشد ضایع 
اســت چرا تصویر پلیس در ذهن مردم یا دست کم بخشی از 
نســل جوان مخدوش و برای تلویزیون »من و تو« خوراک 

تصویری تهیه شود؟
  آخر این کار با کدام یک از صفات پیش گفته می خواند؟ چهار 
تا دختر را گرفتن و صدای جیغ آنها را درآوردن نه اقتدار است، 
نه قانون مندی، نــه هوش مندی، نه خدمت گزاری و نه تولید 
امنیت اقتصادی می کند و به عکس احساس ناامنی به دست 
می دهد.  شاید گفته شود با شــعار امروز سازگار است: حفظ 
ارزش ها و جامعۀ ایمانی. واقعا جامعۀ ایمانی این جوری درست 
می شــود؟ اگر این جوری درست می شود این همه بودجه و 
نهاد شبه فرهنگی دیگر چه به کار می آید یا دختران جوان و 

زنان را زده تر می کنید؟
   سوء تفاهم نشود. این گفتار اتفاقا در نقد گشت ارشاد نیست 
چون پلیس، تابع دیدگاهی اســت که پوشــش زنان را امری 
عرفی نمی داند و به دنبال مالکیت ســپهر عمومی اســت و 
خیابان را مثل ادارات و سازمان های دولتی می داند. بلکه تنها 
یادآوری این نکته اســت که اگر این کارها خوب است و قابل 
افتخار چرا تصاویر آنها را هم در ســطح شهر نصب نمی کنند 
و از تلویزیون نشــان نمی دهند و اگر بد است، انجام ندهند 
خوب! واقعاً حیفِ این همه نیروی زحمت کش پلیس نیست که 

قضاوت دربارۀ آنها هم با این داوری بیامیزد؟  
  مــن اگر بودم برای یکی از روزهای هفتۀ نیروی انتظامی و 
روز ســه شنبه 20 مهر 1۴00 که مقارن با روز حافظ هم بود 
این شــعار را انتخاب می کردم: کار بد، مصلحت آن است که 

مطلق نکنیم!

 بالاخره ماجرای 
گشت ارشاد چیست؟

برنامه  داریم مردم با فیبرنوری 
سرعت های چندگیگی را تجربه 

کنند

سهم بیش از 40 درصدی زنان 
در کارفرمایی واحدهای صنفی 

پوشاک

رئیس بانک مرکزی از صندوق 
بین المللی پول درخواست کمک 

فنی کرد

 8 سال غفلت
 از پالایشگاه سازی جبران 

می شود؟

موشک های کروز دریایی
 سپاه با برد 2000 کیلومتر در 

راه است
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: برنامه 
ما این است که در چهار سال آینده، به تک تک 
خانه های مردم، فیبر نوری ببریم و پروژه فیبر 

در منزل را اجرا کنیم که...

دبیر کل اتاق اصناف ایران با بیان اینکه پوشاک 
قاچاق، تامین کننده 1۶ درصد نیاز کشور است، 
گفت: سهم زنان در کارفرمایی واحدهای صنفی 

پوشاک بیش از ۴0 درصد است و...

رئیــس کل بانک مرکــزی از مدیــر منطقه ای 
خاورمیانه صندوق بین المللی درخواست برخورداری 
از کمک های فنــی این نهــاد در خصوص پول 

دیجیتال کرد.

ظرفیت های صنعت نفــت ایران چه به لحاظ تولید 
نفــت خام و چــه از نظر توانایی تولیــد و فرآورش 
محصولات و چــه از حیث وجود نیروی انســانی 

متخصص، همواره منادی این موضوع بوده که ...

فرمانده کل سپاه پاسداران گفت: در آینده نزدیک 
موشک های کروز با برد 2000 کیلومتری که قادر 
هستند شناورهای متحرک را هدف قرار بدهند، در 

نیروی دریایی سپاه توسعه پیدا می کنند.

 در انتظار پیک ششم؛   تزریق واکسن به ۷۰میلیون دُز رسید
 با وجود نگرانی کارشناسان از خیز جدید کرونا در آبان، واردات واکسن ادامه دارد

 پیش بینی کارشناسان از رابطه دولت و بازار بورس 

 بورس معجزه نمی کند نه برای مردم نه برای کشور!

کارشناس مسائل بین الملل با بررسی تغییر رئیس جدید 
آی اس آی تاکید کرد که اتحادی بین ترکیه، جمهوری 
آذربایجان و پاکستان در قفقاز شکل گرفته است و به نظر 

می رسد یکی از اهداف این اتحاد محاصره ایران باشد.
کار رییس پیشین آی اس آی پاکستان به پایان رسید تا 
او جایش را به یک نیروی تازه نفس تر و تحصیل کرده 
تــر دهد. ژنرال ندیم احمد انجم، به عنوان رئیس جدید 
مهمترین سازمان اطلاعاتی پاکستان، سازمان استخبارات 
ارتش آی اس آی منصوب شــده است. و فارغ التحصیل 
کالج سلطنتی مطالعات دفاعی، بریتانیا سندهرست است. 
ژنرال پرویز مشرف و ژنرال راحیل شریف، هم از همین 
کالج فارغ التحصیل شده بودند.پیش از این فیض حمید 
در چنین جایگاهی بود اما اخرین تصویر منتشــر شده از 

او در کابــل در حالی که در مقــر طالبان بود و فنجانی 
هم در دست داشت، جنجال زیادی به راه انداخت. برخی 
حضور حمید در افغانستان بلافاصله بعد از سقوط دولت 
این کشور به دســت گروه طالبان را نشانه ای شفاف از 
همراهی این کشور در به قدرت رسیدن طالب ها دانستند. 

امری که ظاهرا برای این ژنرال گران تمام شد.
اما ندیم احمد انجم ســابقه طولانــی دارد.ژنرال انجم 
تجربه کاری زیاد و موفق در ایالت های خیبر پختونخوا، 
بلوچستان و کراچی به عنوان فرمانده قول اردو/ سپاه در 
این استان ها دارد. گزارش شده است که ماموریت های 
پیشین او عمدتا موفقیت آمیز بوده است. حالا انتظار می 
رود که با تغییرات عمده در مهم ترین ســازمان امنیتی 

پاکستان نوع رفتار این کشور در...

تحلیل کارشناس مسائل بین الملل از تحولات پاکستان و تغییر رئیس آی اس آی

پاکستان چه خواب جدیدی 
برای منطقه دیده است؟

3

2

2

8 6 4 25

اقتصادی ، اجتماعی ، سیاسی
روزنامه صبح ایران

در گفتگوی وزرای خارجه ایران و چین مطرح شد

پکن آماده همکاری با تهران برای تامین واکسن کرونا  به هر میزان است

نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی:

اصلاح ساختار بودجه روی زمین مانده است

وزیر امــور خارجه چین بر تعهــد پکن به ادامه 
همکاری ها با تهــران برای مهار کرونا و تامین 
واکسن  مورد نیاز به هر میزان و تا هر زمان که 

تهران درخواست داشته باشد، تاکید کرد.
به گزارش خبرگزاری مهر، حسین امیرعبداللهیان 
و »وانگ یــی« وزرای امــور خارجه جمهوری 
اســلامی ایــران و جمهوری خلــق چین امروز 
)جمعــه( در تماســی تلفنــی آخریــن وضعیت 
مناســبات دوجانبه و تحولات منطقه ای و بین 

المللی را مورد بررسی قرار دادند.
وزیر امورخارجه کشــورمان ضمن مرور آخرین 
وضعیــت مناســبات دوجانبه و تاکیــد ویژه بر 
ضرورت عملیاتی ساختن برنامه جامع همکاری 
2۵ ســاله، از همراهی ارزشــمند چین در تامین 
واکسن مورد نیاز کشورمان تقدیر و در خصوص 
آخرین وضعیت برجام با همتای چینی تبادل نظر 

کرد.
وانگ یی عضو شورای دولتی و وزیر امور خارجه 
جمهــوری خلق چین نیز در این تماس تلفنی بر 
موضع پکن مبنی بر ضرورت بازگشت کامل همه 
طرف ها به تعهــدات برجامی تاکید و از مواضع 
جمهوری اســلامی ایران در این خصوص تقدیر 

کرد.

وزیر امــور خارجه چین ضمن اســتقبال از آغاز 
گفتگوهای جمهوری اســلامی ایــران و طرف 
اروپایی، تاکید کــرد: به همکاران خود ماموریت 
داده است در تماس با همتایانشان در وزارت امور 
ایران، مشورت های  اســلامی  خارجه جمهوری 

نزدیک دو کشور در این خصوص تداوم یابد.
وزیر امــور خارجه چین با اعــلام آمادگی پکن 
برای عملیاتی کردن ســند همکاری 2۵ ســاله، 

بــر تعهد پکن بــه ادامه همکاری هــا با تهران 
بــرای مهار کرونا و تامین واکســن مورد نیاز به 
هر میــزان و تا هر زمان که تهران درخواســت 
داشــته باشد، تاکید کرد.وزیر امورخارجه چین در 
این گفتگــوی تلفنی تاکید کرد: اراده رهبران دو 
کشور، گسترش همه جانبه روابط دوجانبه است 
و لذا پکن همانند گذشته به همکاری و رایزنی با 
جمهوری اسلامی ایران در همه سطوح از جمله 

همکاری متقابل در ســازمان های منطقه ای و 
بین المللی ادامه خواهد داد.

امیرعبداللهیان ضمن راهبــردی خواندن روابط 
دو کشور، بر اهتمام جدی تهران جهت پیگیری 
توافقات رییس جمهور شی جین پینگ و حجت 
الاسلام رئیســی در تماس تلفنی اخیر طرفین و 
همچنین اجرای کامل ســند همکاری های 2۵ 

ساله دو کشور تاکید کرد.
وی همچنیــن در پی آغــاز گفتگوهای ایران و 
اتحادیــه اروپایی که روز قبل در ســطح معاون 
سیاســی وزیر امورخارجــه و معــاون دبیرکل 
ســرویس اقدام خارجی اتحادیــه اروپا صورت 
گرفت، ضمن تشــریح ابعاد گفتگوهای صورت 
گرفته و تبیین سیاست قطعی جمهوری اسلامی 
ایران مبنی بر ضرورت رفع موثر و کامل تحریم 
های یکجانبه و غیرقانونــی رژیم آمریکا، از بی 

عملی سه کشور اروپایی انتقاد کرد.
وزیر امور خارجه کشورمان گفت: البته گفتگوها 
در مسیر مثبت و ســازنده ای آغاز شده است که 
این امر مورد تایید دو طرف در پایان گفتگوهای 
دیروز قرار گرفت و لذا توافق شــد گفتگوها طی 
دو هفته آینده در همین سطح در بروکسل ادامه 

یابد.

نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی گفت: 
اصلاح ســاختار بودجه یکــی از منویات مقام معظم 
رهبری است که متأسفانه همچنان روی زمین مانده 
است و دولت و مجلس باید در این زمینه اقدام عاجل 

کنند.
روح الله ایزدخــواه در گفتگو با خبرنگار مهر، با تأکید 
بر ضرورت اصلاح ســاختار بودجه، گفت: متأسفانه 
در ســال های اخیر دولت و مجلس در زمینه اصلاح 
ســاختار بودجه کم کاری کردند و بر این اساس هم 
دولت و هم مجلس باید نســبت به اصلاح ســاختار 

بودجه اقدام عاجل کنند.
وی بیان کرد: یکی از راه های تحقق اصلاح ساختار 
بودجه آن است که نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
به جداول بودجه ورود نداشــته باشد چرا که جداول 
جزو مسائل حوزه اجرایی است و ما نباید در آن دخالت 

کنیم.
نماینده مردم تهران در مجلس شــورای اســلامی 
تصریح کرد: بعضاً می بینیــم که نمایندگان به دلیل 
آنکه به دنبال رفع مشــکلات حــوزه انتخابیه خود 
هســتند، در جداول بودجه مداخلــه می کنند که این 

مســئله باعث افزایــش هزینه ها و کســری بودجه 
می شود.

ایزدخــواه ادامه داد: دولت نیز بــرای تحقق اصلاح 
ســاختار بودجه باید در وهله اول بودجه شرکت های 
دولتی را شفاف و به مجلس ارائه کند چرا که بودجه 

شرکت های دولتی بسیار کلان است اما شفاف، دقیق 
و قابل نظارت نیست.وی متذکر شد: مجلس شورای 
اسلامی، سال قبل احکام اصلاح ساختار بودجه را به 
تصویب رســاند که دولت باید آن موارد و همچنین 

قوانین بالادستی را در تدوین بودجه لحاظ کند.

عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس شــورای 
اسلامی تأکید کرد: زمانی که فصل بررسی بودجه در 
مجلس برسد، نمی توان اصلاحات اساسی در ساختار 
بودجه اعمال کرد، بنابراین باید از همین حالا به دنبال 
اصلاح ساختار بودجه باشــیم، این موضوع را جدی 
بگیریم و روند بودجه ریزی کشــور را تغییر دهیم چرا 
که شیوه بودجه ریزی فعلی کسری بودجه را به دنبال 

خواهد داشت و رویه ای غلط است.
ایزدخــواه با بیان اینکه ما هنــوز در مقدمات اصلاح 
ســاختار بودجه هستیم و تا رســیدن به حد مطلوب 
فاصله زیادی داریم، اظهار داشت: در حال حاضر که 
دولت و مجلس نســبت به قبل با یکدیگر همسوتر 
هستند، باید فکری اساسی برای اصلاح ساختار بودجه 
کنند و در جلسات سران قوا هم باید این موضوع مورد 

توجه و پیگیری جدی قرار گیرد.
وی یادآور شد: اصلاح ساختار بودجه یکی از منویات 
مقام معظم رهبری است که متأسفانه همچنان روی 
زمین مانده است و برای رفع کسری بودجه و شفافیت 
در ســند دخل و خرج کشور، این اصلاحات ضرورت 

دارد.

ایران ادعاهای رییس جمهور 
آذربایجان را ساختگی دانست

سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان ، ادعاهای تعجب برانگیز 
جدید الهام علی اف رییس جمهور آذربایجان علیه جمهوری اسلامی 
ایران در نشست سران کشورهای مشترک المنافع را قویا تکذیب کرد 

و آن را ساختگی دانست.
به گزارش ایسنا، سعید خطیب زاده تصریح کرد: طرح چنین اتهامات 
رسانه ای صرفا در راستای منافع  رژیم صهیونیستی مبنی بر تحت 

تاثیر قرار دادن روابط برادرانه دو ملت ایران و آذربایجان می باشد.
خطیب زاده با تاکید بر نقش پیشــروی جمهوری اسلامی ایران در 
مبارزه با قاچاق مواد مخدر، تاکید کرد: تقدیم هزاران شهید و مجروح 
طی ۴ دهه گذشــته در مبارزه با این پدیده شــوم تنها یک برگ 
از تلاش های متعهدانه و مســتمر جمهوری اسلامی ایران در این 
مسیر می باشد که بارها و بارها توسط نهادهای بین المللی ذیربط 
مورد تایید قرار گرفته است. خطیب زاده با تاکید بر  روابط مستحکم 
برادارنه بین دوملت تصریح  کرد: متاســفانه به نظر میرسد به رغم 
پیامهــای خصوصی و مثبتی که از باکــو در تماس های مختلف 
دریافت میشــود، تعمدی برای طرح اظهارات رسانه ای بی مبنا از 
ســوی باکو وجود دارد که البته در جای خود پاســخ مقتضی داده 

خواهد شد.

آژانس نظام پادمان های خود 
را عادلانه برای همه اعضا اجرا 

نمی کند
نماینده ایــران در آژانس بین المللی انــرژی اتمی گفت: آژانس 
اجرای نظام پادمان های خود را به طور عادلانه و مســاوی برای 

همه اعضای خود دنبال نمی کند.
به گزارش خبرگزاری مهر، کاظم غریب آبادی ســفیر و نماینده 
دائم کشــورمان نزد ســازمان های بین المللی در وین در حساب 
کاربری خود در توئیتر، نوشــت: عضویت در پیمان عدم اشاعه و 
اجرای کامل پادمان های آژانس چه سودی دارد؟ چگونه می توان 
آژانس بین المللی انرژی اتمی را یک شــریک جدی، حرفه ای و 
بی طرف دید در حالی که اجرای نظام پادمان های خود را به طور 

مساوی و عادلانه برای همه اعضایش دنبال نمی کند؟
وی تاکید کرد: سکوت و غفلت درباره برنامه هسته ای اسرائیل به 
اعضای پیمان عدم اشاعه این پیام منفی را می دهد که عضویت 
برابر است با پذیرش نظارت های شدید، در حالی که بیرون ماندن 
از پیمان به معنای رهایی از هرگونه تعهد و انتقاد و حتی دریافت 

پاداش است؟!
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خبرسیاست

سفرهای دولت برای اتخاذ 
تصمیمات واقع بینانه است

 معاون پارلمانی رییس جمهوری در گزارش توییتری 
خود از سفر هیات دولت به استان فارس تصریح کرد: 
رییس جمهوری و وزرا در اســتان فارس از نزدیک در 
جریان امور قرار گرفتنــد تا تصمیمات و اقدامات آتی 

واقع بینانه باشد.
به گزارش ایرنا، »ســید محمد حسینی« روز جمعه در 
حســاب کاربری خود در توییتر با اشاره به سفر رییس 
جمهوری و برخی اعضای هیات دولت به استان فارس 
نوشت: »روز پُر کار دولت! آقای رئیسی و وزرا دیروز در 
اســتان فارس از نزدیک در جریان امور قرار گرفتند تا 
تصمیمات و اقدامات آتی واقع بینانه باشد. مثلا بنده به 
۴ شهرستان فسا، استهبان، نی ریز و بختگان سفر کردم. 
کاش درصدی از این اهتمام در ۸ ســاله گذشته وجود 
داشت تا اوضاع چنین نابسامان نشود«.به گزارش ایرنا، 
آیت الله دکتر سید ابراهیم رییسی رییس جمهوری روز 
پنجشــنبه به همراه هیاتی از اعضای دولت به استان 
فارس ســفر کرد.در این ســفر، وزرا و معاونین رییس 
جمهوری هم به  عنوان نمایندگان ویژه از سوی دولت 
در شهرســتان های مختلف فارس حاضر شدند.وزیر 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در شهرستان های 
لارســتان، اوز، گراش و خنج و  وزیر جهاد کشاورزی 
در شهرســتان های جهرم، خفر، داراب و زرین دشت 
حضور یافتند.همچنین وزیر صنعت، معدن و تجارت در 
شهرستان های خرامه، کوار و سروستان، وزیر فرهنگ 
و ارشاد اسلامی در شهرستان های ارسنجان، پاسارگاد و 
مرودشت و وزیر نفت در شهرستان های فراشبند، قیر و 

کارزین و فیروزآباد با مردم به گفت وگو نشستند.

 تصمیم ایران برای بازگشت 
به مذاکرات وین جدی است 

خبرنگار روزنامه وال استریت ژورنال به نقل از یک منبع 
آگاه مدعی شــد ایران معاون مسئول سیاست خارجی 
اتحادیه اروپا را در سفر اخیرش به تهران مطلع ساخته 
است که در حال تکمیل تیم مذاکراه کننده خود برای از 

سرگیری مذاکرات وین است.
به گزارش ایســنا، لارنس نورمن خبرنــگار روزنامه 
وال استریت ژورنال درباره ازسرگیری مذاکرات وین در 
صفحه توییترش نوشت: طبق گفته یک منبع مطلع، 
ایران به انریکه مورا معاون مســئول سیاست خارجی 
اتحادیه اروپا که اخیرا به تهران ســفر کرده بود، گفته 
است در حال نهایی سازی اقدامات در راستای تکمیل 
کردن تیم مذاکره کننده اش می باشد و بر تصمیمشان 

برای بازگشت به مذاکرات وین نیز تاکید کرده اند.
نورمــن به نقل از این منبع مطلــع کا نامی از او برده 
نشده، افزود: آن ها]ایران[ کاملا در بازگشت به مذاکرات 
وین برای خاتمه دادن)تکمیل( مذاکرات وین مصمم 
هستند.خبرنگار وال استریت ژورنال همچنین به نقل از 
این منبع آورده است: مذاکرات با ایران در پایان اکتبر در 
بروکسل  فقط میان اتحادیه اروپا و ایران انجام خواهد 
شــد. ایران مذاکرات دوجانبه دیگری خواهد داشــت. 
ایده ای که مطرح است، »پرداختن به تمامی متن های 
روز میز در وین« به منظور شفاف ســازی آن ها با تیم 
جدید ایران اســت و »آن ها سوالات متعددی در این 

باره خواهند داشت«.
انریکــه مورا که اخیرا به منظــور رایزنی ها پیرامون از 
ســرگیری مذاکرات احیای توافق هسته ای به تهران 
آمده بود، با علی باقری معاون سیاسی وزیر امور خارجه 

کشورمان دیدار کرد.
روزنامه اماراتی نشــنال در این باره گزارش داده بود، 
دیدار مقامات اتحادیه اروپا و ایران نتوانســته به توافق 
بر ســر بازه زمانی از سرگیری مذاکرات احیای توافق 
هسته ای در وین منجر شود اما دو طرف طی روزهای 
آتی در بروکسل نشستی خواهند داشت تا رایزنی های 

بیشتری انجام دهند.
نشنال به نقل از پیتر استانو سخنگوی سرویس اقدام 
خارجی اتحادیه اروپا در این باره آورده اســت: ســفر 
انریکه مورا معاون مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا 
به تهران که ریاست جلسات کمیسیون مشترک برجام 
در شــش دور اخیر مذاکرات وین را نیز بر عهده داشته 

است، بر »فوریت از سرگیری مذاکرات« تاکید داشت.
باقری نیز در دیدار با مورا با اشاره به این که برای ایران 
دستیابی به نتایج ملموس در مذاکرات وین موضوعیت 
دارد، تصریح کرد: ایران برای مذاکرات جدی که نتیجه 
آن توافق عملی و نه توافق کاغذی باشد، همواره آماده 

است.

 موشک های کروز دریایی
 سپاه با برد 2000 کیلومتر در 

راه است
فرمانده کل ســپاه پاســداران گفت: در آینده نزدیک 
موشــک های کروز با بــرد 2000 کیلومتری که قادر 
هستند شــناورهای متحرک را هدف قرار بدهند، در 

نیروی دریایی سپاه توسعه پیدا می کنند.
به گزارش خبرنگار مهر، سرلشــکر حســین سلامی 
فرمانده کل سپاه در حاشیه بازدید از یگان های نیروی 
دریایی ســپاه مســتقر در جزایر خلیج فارس و تنگه 
راهبــردی هرمز، گفت: نیروی دریایی ســپاه در این 
سال های اخیر در عرصه های شناوری، پیشرفت های 
بسیار چشمگیری را تجربه کرده است و در شناورهای 
تندرو افزایش سرعت این شناورها به چیزی نزدیک به 
100 نات رســیده است که این جزو پدیده های جالب 

عرصه سرعت و شتاب در دریانوردی است.
وی افزود: در عرصه پهپادها نیز نیروی دریایی ســپاه 
رشــد قابل ملاحظه ای را داشته است و صدها فروند 
پهپاد شناسایی، مراقبتی، رزمی و انتحاری، به نیروی 
دریایی سپاه به صورت های مختلف اضافه شده است 
که الان دوســتان ما در عرصــه پهپادها تا برُد 1200 
کیلومتر را در اختیار دارنــد و در حال افزایش این برد 

هستند.

خبر

مشکلات ممنوع الخروجی، 
ناشی از بی توجهی به قانون 

است
یک حقوقــدان با بیان این که صدور بخشــنامه 
درباره ممنوع الخروجی مشــکلی را حل نمی کند 
گفــت:  بخــش زیادی از مشــکلات ناشــی از 
بی توجهی به قانون اســت؛ وقتی قانون رعایت 

نمی شود بالطبع بخشنامه هم رعایت نمی شود.
کامبیز نوروزی در گفت وگو با ایسنا، در ارتباط با 
اظهارات رئیس دستگاه قضا مبنی بر ساماندهی 
ممنوع الخروجــی  گفــت:  ممنوع الخروجی هــا، 
افــراد منوط به حکــم قضایی اســت. نوعی از 
ممنوع الخروجی وجود دارد که به بعضی از اقشار 
جامعه مربوط می شــود که بــدون اجازه خاص 
نمی توانند از کشور خارج شوند مثل زنان متاهل 
که بدون اجازه همســر، اجازه خروج از کشور را 

ندارند.
این حقوقدان بــا بیان این که این مقررات گاهی 
موجب ســوء اســتفاده های غیراخلاقی توســط 
مردان شده است گفت: حتی موردی داشتیم که 
همســر یک قهرمان ورزشی به وی اجازه خروج 
از کشــور نداده اســت که این روش ها با حقوق 

زنان سازگار نیست.
وی با تاکید بر این که ممنوع الخروجی هرکســی 
منــوط به حکــم قضایی اســت گفــت: رویه 
نادرســتی که وجــود دارد این اســت که فرد از 
به عنوان  نمی شــود.  ممنوع الخروجیــش مطلع 
مثال بســتانکار اقدام به ممنوع الخروجی بدهکار 
می کند کــه در این قبیل موارد باید مقام قضایی 
دســتور بدهد. گاهی اوقات بنا به تقاضای پلیس 
در جریان یک پرونده ممکن است قاضی دستور 
قضایی صادر کند اما مســئله همان طور که گفتم 
این است که گاهی اشــخاص پای پرواز متوجه 

می شوند که ممنوع الخروج هستند.
نوروزی ادامه داد: مشــکل این اســت که خیلی 
اوقات حکــم قضایی ممنوع الخروجــی به افراد 
ابلاغ نمی شــود. قاعده این است که افراد از هر 
دســتور قضایی که در مورد آن ها صادر می شود 
باید مطلع باشــند تا بتوانند از حقوق خودشــان 

دفاع کنند.
ایــن حقوقدان با بیان این که اشــکال در ســوء 
استفاده از قدرت است گفت: بعضی از سازمان ها 
هســتند که قدرت های خاص دارند و در استفاده 
از قــدرت مقررات قانونــی را رعایت نمی کنند و 
این موضوع در مســائل مدنی و سیاســی کشور 
زیاد دیده می شــود. البته اســتثنا هم وجود دارد 
مثلا پلیس در جریــان مراقبت از یک باند مواد 
مخدر ناگزیر است که کارهایش را پنهانی انجام 

دهد که یک مصداقش ممنوع الخروجی است.
وی بــا بیــان این که صــدور بخشــنامه درباره 
ممنوع الخروجی مشــکلی را حل نمی کند گفت:  
بخش زیادی از مشکلات ناشی از بی توجهی به 
قانون است؛ وقتی قانون رعایت نمی شود بالطبع 
بخشنامه هم رعایت نمی شود. نوع نگاه به قانون 
بایســتی تغییر کند. خیلی ها تشخیص خودشان 
را فراتر از تشــخیص قانون می دانند و اقداماتی 
انجام می دهند که در قانون وجود ندارد. این گونه 
نگاه ها باید تغییر کنــد. البته یادآوری کردن در 
چیزی به نام بخشــنامه خوب است اما نمی شود 

انتظار داشت که مشکل با بخشنامه حل شود.
نوروزی در پاسخ به این سوال که آیا خلا قانونی 
در ایــن زمینه وجود دارد؟ گفت: در بســیاری از 
موارد اصلا خــلا قانونی وجود نــدارد. خیلی از 
جاها قانون وجود دارد امــا همین قانون رعایت 

نمی شود.

قدردانی سفیر آلمان از 
ایران برای خدمت به 
پناهندگان و آوارگان

 سفیر آلمان در تهران از جمهوری اسلامی ایران 
برای خدمت رســانی به پناهنــدگان و آوارگان 

قدردانی کرد.
به گــزارش روز جمعــه ایرنا از وزارت کشــور، 
اتباع و  امــور  »مهــدی محمودی« مدیــرکل 
مهاجرین خارجی وزارت کشــور با »هانس اودو 
موتســل« ســفیر آلمان در جمهوری اســلامی 
ایــران با هدف افزایش حمایت ها و مســاعدت 
ها درخصــوص تخصیــص منابع مالــی برای 
پناهندگان افغانســتانی دیــدار و گفت وگو کرد.

ســفیر آلمان در این نشســت ضمن قدردانی از 
دولت جمهوری اســلامی ایــران بابت خدمات 
ارائه شــده به پناهندگان و آوارگان جدید الورود 
با توجه به تحولات اخیر، ابــراز امیدواری کرد: 
با گســترش همکاری های بین المللی سعی در 
حل و فصل مشــکلات پناهنــدگان را خواهیم 
اقدامات صورت  از  داشت.اودو موتسل شــرحی 
گرفته از ســوی دولت آلمان بــه پناهندگان را 
ارائه و اعــلام کرد: همه تــلاش خود را جهت 
رفــع موانع و چالش هــا در خصوص پناهندگان 
به کار خواهند گرفــت.وی همچنین درخصوص 
تامین واکســن کوید1۹ گفت: آلمان نیز بودجه 
ای را جهت تامین واکســن پناهندگان تخصیص 
است و امیدواریم با تمهیدات لازم مشکل تامین 

واکسن رفع شود. 
مدیرکل امور اتبــاع و مهاجرین خارجی وزارت 
کشــور نیز در این دیدار ضمن توضیح اقدامات 
جمهوری اســلامی درباره پناهندگان افغانستانی 
یادآور شــد: حمایت از پناهندگان مسئولیتی بین 
المللــی و تحقق آن نیازمند مشــارکت منصفانه 

کلیه سازمان ها و جوامع بین المللی است.

رئیس قوه قضاییه در نشست کارشناسی 
بررســی مشــکلات مربوط به ماده ۴۷۷ 
گفت: من شــخصاً قائل بودم و دنبال این 
هستم که بعضی از فرآیندهای پیچیده و 
فسادزا را با همکاری دولت و مجلس کوتاه 
کنیم تا با شــفاف تر، چابک تر و کارآمدتر 
شدن ساختار نظام قضایی مشکلات مردم 

کاهش یابد.
به گزارش ایســنا، به نقل از مرکز رسانه 
قوه قضاییه، در ادامه سلسله نشست های 
تخصصی مســئولان عالی دستگاه قضا 
راهکارهای  و  بررســی چالش هــا  برای 
اصــلاح فرایندهــای قضایــی در جهت 
کاهش مشــکلات مردم در دوره »تحول 
و تعالی«، نشســتی کارشناسی با موضوع 
»علل و عوامل شــکل گیری پرونده های 
 ۴۷۷ شــد.ماده  برگــزار   »۴۷۷ مــاده 
درخواست اعاده دادرســی به رییس قوه 
قضاییــه در خصوص پرونده هایی اســت 
که ادعا می شود در آن ها حکم خلاف بیّن 
شرع صادر شــده است.در آغاز این جلسه 
مقدم  مرتضوی  حجت الاسلام والمسلمین 
رئیس دیوان عالی کشور با ارائه گزارشی 
از آخرین آمار پرونده های جاری مربوط به 
ماده ۴۷۷ و روند رسیدگی به آن ها، گفت 
که این ماده بــه یک معضل برای دیوان 

عالی تبدیل شده است.
وی تعداد درخواست ها برای اعاده دادرسی 
بر اســاس ماده مذکور را رو به افزایش و 
موجب اطاله دانســت و متذکر شــد که 
بخش قابل توجهی از این درخواست ها بر 
اســاس مبانی غلط ارائه شده اند و اصلًا 
قابلیت پیگیری ندارند و این با روح قانون 

که محدود به رســیدگی مجدد به احکام 
خلاف بیّن شرع است، منافات دارد.

رئیس قــوه قضاییه در این نشســت بر 
ورود تخصصــی و فنی برای ریشــه یابی 
چالش هــای موجــود در نظــام قضایی 
کشــور تأکید کرد و متذکر شد: قوانین و 
فرآیندهــای پیچیــده درون و بیرون قوه 
قضاییــه که برای مردم دردسرســاز بوده 
و موجب فســاد و کندی کار شده اند، باید 
اصلاح شوند.حجت الاســلام والمسلمین 
قائل  محســنی اژه ای گفت: من شخصاً 
بودم و دنبال این هســتم کــه بعضی از 
فرآیندهای پیچیده و فسادزا را با همکاری 
دولت و مجلس کوتاه کنیم تا با شفاف تر، 
چابک تــر و کارآمدتر شــدن ســاختارها 
مشــکلات مردم کاهش یابــد.وی برای 
نمونه به پیچیدگی هــای قانون مالیات و 
فرایند صدور مجوزها اشــاره کرد و گفت 
کــه فرایندهای طولانــی و لایه لایه در 
این حوزه ها علاوه بر آن که مشــکلاتی 
را برای مردم به وجود آورده، قطعا فسادزا 
هم هست.رئیس قوه قضاییه از ماده ۴۷۷ 
به عنوان یکی از فرایندهای پیچیده قضایی 
یاد کرد و با تأکید بر لزوم تسهیل این روند، 
به تشریح مســیری که برای اصلاح این 
فرایند طی شده پرداخت و اظهار داشت: در 
یک دوره شعب تخصصی برای رسیدگی 
به درخواســت اعاده دادرســی ایجاد شد 
که بعدها مشــخص شد کارآمدی لازم را 

نداشته اند.
اژه ای  محسنی  حجت الاسلام والمسلمین 
افــزود: در مقطعی دیگر بحــث ماده 1۸ 
مطرح شــد که تصریح داشت اگر حکمی 

خلاف بیَّن شــرع و قانون بود، دوباره باید 
مورد بررسی قرار گیرد، اما بعداً این سؤال 
پیش آمد که مرجع تشخیص خلاف شرع 

بودن رأی کی و کجاست؟
وی ادامه داد: در آن مقطع با این فرض که 
احکام خلاف شرع بیَّن باید نادر باشد، گفته 
شد تشخیص این امر با شخص رئیس قوه 
قضاییه اســت، اما وقتی تقاضا برای اعاده 
دادرسی زیاد شود، قطعاً رئیس قوه قضائیه 
نمی تواند خودش همه پرونده ها را بخواند.

رئیس قوه قضاییه تصریح کرد که در این 
شرایط رئیس دســتگاه قضا مجبور است 
پرونده خوانی و تشــخیص خلاف شــرع 
بودن حکم را اگر جزو موضوعات غیرقابل 
تفویض نباشــند، به قضــات معتمد و با 
تجربه واگذار کنــد و خودش نهایتاً بدون 

مطالعه پرونده، نظر آن ها را امضاء کند.
اژه ای  محسنی  حجت الاسلام والمسلمین 
افــزود: در یــک دوره رئیــس وقت قوه 
قضاییه همیــن کار را انجــام داد، اما با 

توجه به حساســیت تشخیص موضوع و 
لزوم انجام این کار توسط افراد دارای فهم 
دقیق و قدرت استنباط که بعضاً باید درباره 
نظر کارشناسی خود به رئیس قوه توضیح 
هم بدهند که باعث اطاله رســیدگی بلند 
مدت می شد.رئیس قوه قضاییه با بیان این 
که »طولانی شدن فرایند اعمال ماده ۴۷۷ 
موجب بروز نارضایتی مردم می شود«، به 
طرح این سوال پرداخت که چرا اساساً یک 
قاضی باید حکمــی صادر کند که خلاف 
بیّن شرع باشد و چرا در برخی موارد، این 
مسأله تکرار هم می شود؟اگر قاضی حکم 
خلاف بین شــرع صادر می کند باید مورد 
ســوال قرار بگیــرد و در مراجع مربوطه 

پاسخگو باشد.
اژه ای  محسنی  حجت الاسلام والمسلمین 
در عین حال گفت که گاهی اوقات درباره 
یک موضوع اختلاف برداشت وجود دارد و 
ممکن است یک قاضی نظری داشته باشد 
کــه با نظر قاضی دیگری تفاوت داشــته 

باشد که این مســأله را نمی توان خلاف 
شرع بیّن دانست.

رئیــس قوه قضاییه تــداوم اجرای قانون 
ماده ۴۷۷ با شــرایط رسیدگی بلند مدت 

و پیچیده فعلی را غیر قابل قبول دانست.
این نشست حجت الاسلام والمسلمین  در 
مصــدق معــاون اول قــوه قضاییــه، 
حجج اســلام قدرتی و رحیمــی معاونان 
حقوقــی و قضایــی قــوه قضاییــه و 
منتظری  والمســلمین  حجت الاســلام 
دادستان کل کشور نیز به ارائه نظرات و 
دیدگاه های خود درباره ماده ۴۷۷ و نحوه 
اجرای آن و اصلاحاتــی که می توان در 

این زمینه انجام داد پرداختند.
رئیس دستگاه قضا با تأکید بر اصلاح این 
روند، از معاون قضایی قوه قضاییه و رئیس 
دیوان عالی کشور خواست که پرونده های 
مشمول ماده ۴۷۷ را به صورت غیرانتخابی 
مورد بررســی قرار دهند و اگر با مواردی 
برخورد کردند که آرای محاکم یک استان 
یا قاضی یک شــعبه در طول ماه یا چند 
ماه خلاف بیّن شرع تشخیص داده شده، 
موضوع را با جدیت پیگیری کنند و علت 

آن را از قاضی مربوطه جویا شوند.
اژه ای  محسنی  حجت الاسلام والمسلمین 
همچنین بــه معاونت حقوقی قوه قضاییه 
مأموریت داد با کمــک دیگر بخش های 
قضایی و با استفاده از نظرات کارشناسان 
و اعضای کمیسیون قضایی مجلس علل 
و عوامل شکل گیری درخواست های ماده 
۴۷۷ را بررسی و راهکارهای اصلاحی در 
خصــوص نحوه اجرای این مــاده را ارائه 

کنند.

رئیس قوه قضاییه:

 قانون پیچیده مالیات فسادزاست
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کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

تحلیل کارشناس مسائل بین الملل از تحولات پاکستان و تغییر رئیس آی اس آی

پاکستان چه خواب جدیدی  برای منطقه دیده است؟

سرلشکر موسوی:

بصیرت و روحیه سلحشوری موتور محرکه اجرای ماموریت ها است

کارشناس مسائل بین الملل با بررسی تغییر 
رئیس جدیــد آی اس آی تاکیــد کرد که 
اتحــادی بین ترکیه، جمهوری آذربایجان و 
پاکستان در قفقاز شکل گرفته است و به نظر 
می رسد یکی از اهداف این اتحاد محاصره 

ایران باشد.
کار رییس پیشــین آی اس آی پاکستان به 
پایان رســید تا او جایــش را به یک نیروی 
تــازه نفس تــر و تحصیل کــرده تر دهد. 
ژنــرال ندیم احمد انجم، بــه عنوان رئیس 
جدید مهمترین سازمان اطلاعاتی پاکستان، 
ســازمان اســتخبارات ارتــش آی اس آی 
منصوب شــده است. و فارغ التحصیل کالج 
سلطنتی مطالعات دفاعی، بریتانیا سندهرست 
است. ژنرال پرویز مشــرف و ژنرال راحیل 
شــریف، هم از همین کالج فارغ التحصیل 
شده بودند.پیش از این فیض حمید در چنین 
جایگاهی بود اما اخرین تصویر منتشر شده 
از او در کابــل در حالی کــه در مقر طالبان 
بود و فنجانی هم در دســت داشت، جنجال 
زیادی بــه راه انداخت. برخی حضور حمید 
در افغانســتان بلافاصله بعد از سقوط دولت 
این کشور به دست گروه طالبان را نشانه ای 
شــفاف از همراهی این کشور در به قدرت 
رســیدن طالب ها دانستند. امری که ظاهرا 

برای این ژنرال گران تمام شد.
اما ندیم احمد انجم سابقه طولانی دارد.ژنرال 

انجم تجربه کاری زیاد و موفق در ایالت های 
خیبر پختونخوا، بلوچستان و کراچی به عنوان 
فرمانده قول اردو/ سپاه در این استان ها دارد. 
گزارش شده است که ماموریت های پیشین 
او عمدتا موفقیت آمیز بوده است. حالا انتظار 
مــی رود که با تغییرات عمده در مهم ترین 
سازمان امنیتی پاکستان نوع رفتار این کشور 
در قبال افغانســتان و قفقاز تغییرات زیادی 

کند.
*ندیم احمد انجم که به تازگی در 
آی اس آی مشــغول شده به نظر 
پرونده درخشان و پرباری در زمینه 
کاری خود دارد و شخصیت مهمی 
است. او چه کسی است و چرا جای 

فیض حمید را گرفته؟
او یکی از فرمانده هــای مهم  ارتش بوده 
و تجربه هــای زیــادی در منطقه خیبر و 
بلوچستان داشته و فرماندهی آن منطقه نیز 
به دســت همین شخص بوده است. از نظر 
تجربه کاری فردی با تجربه ای اســت. از 
نظر تحصیلی هم رتبه خوبــی دارد و فارغ 
التحصیل آن دانشــگاه انگلیسی است که 
اغلب فرماندهان ارتش پاکستان هم درس 
خوانده و فارغ التحصیل آن هستند. از هر نظر 
هم تجربه و هم آموزش وی فردی کارایی 
است. اما این که چرا به این پست رسیده به 
این بر می گردد که به هر حال ژنرال حمید 

کــه رئیس آی اس آی بود، بعد از تحولاتی 
که در افغانستان پیش آمد و دخالت اشکاری 
کرد، لــزوم تغییراتی در فرماندهی ارتش به 
وجود آمد که البتــه تنها در این بخش هم 
خلاصه نمی شــد. آنها با تغییر اخیر تلاش 

کرده اند تا آن دخالت را جبران کنند.
*به نظر می رســد که این فرمانده 
ارتش پاکســتان تجربه زیادی در 
افغانستان دارد. یکی از مهم ترین 
ماموریت هایی که آی اس آی برای 
خودش تعیین کــرده، امور مرتبط 
با کشــور افغانستان است و حامی 
طالبان هم شــناخته می شود. ایا 
رویکرد پاکســتان به این کشور با 
حضور احمــد ندیم تغییری خواهد 

کرد؟
من بعید می دانم که شــاهد تغییرات عمده 
ای باشیم. سیاست پاکســتان در قبال این 
استراتژیک  کشور همسایه یک سیاســت 
اســت و تعیین کننده اش ارتش این کشور 
در کلیت آن اســت. دو مساله وجود دارد که 
ارتش نسبت به آن حساس است یکی مساله 
افغانســتان و دیگری کشمیر. دولت در این 
دو مورد دخالت ندارد. در کلیت نظام ارتش 
پاکستان این دو موضوع در حوزه کاری هیچ 
گــروه و ارگان خاصی قرار نمی گیرد. بلکه 
کل ارتش یک نگاه استراتژیک به آن دارد 

و همان را هر کسی که در آی اس آی بیاید 
باید از آن پیروی کند.

*یک مساله ای که مطرح می شود 
این است که با تغییرات عمده در آی 
اس آی، عمومــا تغییراتی در رفتار 
ایجاد  افغانستان  قبال  پاکستان در 

می شود..
واقعیتش این است که این یک ذهنیت است. 
افغانســتان به هر حال یک خط قرمز برای 
پاکستان است. اسلام اباد چند هدف اصلی 
را در این کشور دنبال می کند که هر دولتی 
که در این کشور بر سر کار بیاید، چه طالبان 
باشد و چه نباشد، تغییری در سیاست هایش 
نخواهد داد. پاکستان در وهله اول به دنبال به 
رسمیت شناختن خط دیورند است. دوم می 
خواهد دولت دست نشانده ای در کابل باشد 
که این موضوعات را دنبال نکند و اســلام 
اباد دست بازی در این خصوص داشته باشد. 
ســوم اینکه هند نتواند در افغانستان دست 
بالا را داشــته باشد و چهارم اینکه یک خط 
ترانزیتی از پیشاور به اسیای مرکزی برود که 
مطرح شده با طالبان چنین اتفاقی هم بیفتد. 
بنابراین اهداف ایــن چنینی خیلی به افراد 

بستگی ندارد.
*با توجه به ویژگــی های کاری و 
شــخصیتی آیا او مجری توانمندی 

برای این اهداف هست؟

موضع و هدف همه آنها یکســان بوده. ممکن 
است کســی برود و دیگری بیاید. اما خط کلی 
که پیاده می شود را کسی نمی تواند تکان بدهد.

*ماجرای قفقاز هــم نگران کننده 
است. پاکستان مایل به دخالت در 
این منطقه هم هست. ایا با شرایط 
اباد به چنین خواسته  جدید اسلام 
ای درقفقــاز، با حمایت آی اس آی  

می رسد؟
به نظر می رسد که بله. ترکیه و پاکستان به 
یک جمع بندی رسانده اند که احتمالا پشت 
سرش اسراییل و امریکا قرار دارند و رقابت 
در قفقاز شروع شده. واقعیتش این است که 
یک اتحــاد میان پاکســتان و اذربایجان و 
ترکیه در حال شکل گیری است و دستگاه 
های امنیتی سه کشور با یکدیگر هماهنگ 
عمل خواهند کرد. بنابراین به نظر می رسد 
که پاکستان و ترکیه و اذربایجان در اینده در 
قفقاز حضور پررنگ تری داشته باشند. البته 
فقط آی اس آی نیســت که در این مساله 
دخالت دارد. مجموعه حاکمیتی در پاکستان 
به چنین نتیجه ای رسیده است.حتی به نظر 
می رســد که یکی از اهداف آنها محاصره 
ایران باشــد و در طولانی مدت تهران باید 
توجه ویژه ای به این اتحاد در قفقاز داشــته 
باشــد. وگرنه بی توجهی می تواند مشکل 

ساز باشد.

فرمانــده کل ارتش همزمــان با 2۴ 
عقیدتی  تاســیس  ســالروز  مهرمــاه 
سیاســی در ارتــش، با بیــان این که 
مدال پــر افتخار ارتش حزب الله را بر 
ســینه داریم، گفت: بصیرت و روحیه 
سلحشــوری موتــور محرکــه اجرای 

است. ماموریتها 
بــه گزارش ایســنا به نقــل از روابط 
امیر سرلشــکر ســید  ارتش،  عمومی 
عبدالرحیم موسوی فرمانده کل ارتش 
در گفت و گو با پایگاه اطلاع رســانی 
مهر ســالروز  به2۴  اشــاره  با  ارتش، 
تاســیس ســازمان عقیدتی سیاســی 
ارتش اظهار داشــت: بعد از گذشــت 
دو ماه از پیروزی انقلاب اســلامی،با 
پیشــنهاد مقام معظــم رهبری)مدظله 
امــام  حضــرت  دســتور  و  العالــی( 
نام  بــا  ای  مجموعــه  خمینــی)ره(، 
ارتش  در  ایدئولوژیک  سیاسی  شورای 
ارزشمند  اقدام  این  که  گرفت  شــکل 
نشــان دهنده دید عمیق، آینده نگرانه 

و راهبردی حضرت امام)ره( بود.
وی گفت: تشــکیل این شــورا از دو 
آنکه  است؛ نخست  اهمیت  حائز  منظر 
حضرت امام )ره( ضرورت وجود چنین 
ســازمانی را برای ارتش به درســتی 

تشــخیص دادند و دیگر این که  یک 
فرمان از ســوی ولــی فقیه صادر می 
شــود در واقع اجرای آن، ابعاد معنوی 
را برای آن مجموعــه در پی دارد، از 
این منظر شــاید اگر یک فرد دیگری 
یک چنین ســازمانی را تأسیس کرده 
بــرکات معنوی  انــدازه  این  تــا  بود 

نداشت.
از ســوی فرمانده معظم کل قوا مدال 
پر افتخار ارتش حزب الله را بر ســینه 

داریم
افرود:  ادامه  در  امیر سرلشکر موسوی 
هنگامی که اشــاره ولایت به سازمان 
عقیدتی سیاســی تعلــق می گیرد می 
بینیــم که چه آثــار و برکاتی را برای 
ارتش در پــی دارد. امروز ما مدال پر 
افتخــار ارتش حزب الله را از ســوی 
فرمانــده معظــم کل قــوا بر ســینه 
داریم؛ ایشــان همچنیــن ارتش را به 
عنــوان کلمه طیبه عنــوان کردند که 
این در واقع فراز  بســیار مهمی است 
و بزرگترین دســتاورد ارتش محسوب 

می شود.
داد:  ادامــه  ارتــش  کل  فرمانــده 
انقلاب  امــروز رهبر معظــم  اینکــه 
فرمایند:  می  العالی(  اســلامی)مدظله 

»ارتــش یک نمایشــگاهی اســت از 
ارزش های اســلامی که می شــود آن 
را سر دســت گرفت و به ملت و بلکه 
بــه جهان نشــان داد« حرف عظیم و  
تحسین برانگیزی است که حضرت آقا 
در مورد ارتش بــه کار برده  اند؛ البته 
ایثارگران  مرهون شــهدا،  افتخار  این 
و فداکاری های آحــاد کارکنان ارتش 
و بــه ویژه خانواده هــای صبور، فهیم 
و کم نظیر ارتش جمهوری اســلامی 
ایران و تلاش روحانیــان و مجموعه 
عقیدتی سیاســی و فرماندهان ولایی 

است.
وی اظهار داشــت: در واقــع جوهره 
ایــن  محرکــه  موتــور  و   اصلــی 
اســت  بصیرت  و  معنویت  موفقیت ها، 
که توســط ســازمان عقیدتی سیاسی 
ارتش جمهوری اســلامی ایران، علما، 
روحانیت و  مجموعه کســانی که در 
این ســازمان فعالیت می کنند بدست 

آمده است.
امــروز میزان موفقیت  ادامه داد:  وی 
و اثربخشی ســازمان عقیدتی سیاسی 
در  رسیدن به اهداف و ماموریت های 
تعیین شــده در چهره و منش رفتاری 
تک تــک ســربازان، درجــه داران، 

افســران، کارکنان و خانواده های آنان 
است. هویدا 

 فرمانــده کل ارتــش بــا اشــاره به 
اعتقــادی  فعالیت هــای فرهنگــی و 
ارتش، گفت:  سازمان عقیدتی سیاسی 
از ارتش  پادگانی  امروز وقتی وارد هر 
می شــوید گویی وارد حســینیه شده 
امروز  اید. شاید بهتر است بگوییم که 
در ارتش حســینیه هایی وجود دارد که 
در آن کار پادگانــی و فعالیت نظامی 
نیز انجام می شــود. اینها همه نتیجه 
تــلاش روحانیونی اســت که بصورت 
شبانه روزی در کنار کارکنان وظیفه و 
امور مختلف ورزشی، نظامی،  کادر در 
برگزاری دوره های مختلف فرهنگی و 
بصیرتــی لحظه به لحظه حضور دارند 
و آموزش هــا و آموزه هــای مدیریت 
و فرماندهــی دینی را بــه آنها منتقل 

می کنند.
امیرسرلشــکر موســوی ادامه داد: در 
حکــم انتصــاب فرمانــده کل ارتش 
کل  معظــم  فرماندهــی  ســوی  از 
قوا))مدظلــه العالــی(، تعالی معنوی و 
یــک وظیفه  به عنوان  نیــز  بصیرتی 
اصلی ابلاغ شــده اســت و به همین 
بینیم ســامانه  دلیل اســت که مــی 

حفاظت  و  سیاسی  عقیدتی  فرماندهی، 
اطلاعات به طور جدی و هماهنگ در 
راســتای هم و برای تحقق یک هدف 

کنند. ارزشمند عمل می 
وی خاطرنشــان کرد: امــروز اجرای 
هرچــه بهتــر طرح هــای مصباح که 
سازمان عقیدتی سیاسی آن را طراحی 
و تدوین کرده اســت جــزو  وظایف 
فرماندهی  مراتــب  سلســله  اصلــی 
اســت. و باید نحوه و بازخورد اجرای 
ایــن طرح ها به لحــاظ کمی و کیفی 
ارتش  یگان هــای  تمامی  ســطح  در 
مــورد ارزیابی و پیگیری قــرار گیرد 
و اگر چنانچه در اجــرای آن موانع و 
گلوگاهی وجود دارد باید مرتفع گردد.

فرمانــده کل ارتش تصریــح کرد: به 
همــان اندازه که در ارتش نســبت به 
رزمی  آمادگی  و  توانمنــدی  ارتقــای 
و  معیشــتی دقت  نیازهــای  رفــع  و 
حساســیت وجود دارد به همان میزان 
و بلکه بیشــتر بر روی موضوع تعالی 
معنوی و بصیرتــی کارکنان نیز دقت 
موتور محرکه  معتقدیم  داریم؛ چرا که 
اجرای ماموریت هــا در کنار تخصص 
و تعهد، روحیه سلحشــوری و درک و 

است. کارکنان  بصیرت 



 اقتدار توأم با رأفت اسلامی
 و قانونمداری

 رموز استقرار  امنیت پایدار

سرهنگ مراد مرادی  
معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی تهران بزرگ

 اقتــدار و صلابــت مبتني بــر رأفت اســلامي از 
ویژگیهای مهم پلیس کارآمد، متعهد و امین اســت و 
صداقت، امانتداري و اخلاص در عمل و گفتار، همان 
خصوصیاتی است که  پلیس ایران اسلامي را از پلیس 
ســایر کشــورهاي جهان متمایز مي کند؛ عظمت و 
صلابت نیروي انتظامي به برکت عمل به فرائض دیني 
و تبعیت از احکام الهي است و توفیقات روزافزون ناجا 
در تامین امنیت اجتماعي ریشــه در پایبندی و تبعیت 
کارکنان به مجموعه ای از امور اخلاقي و معنوي، دارد.

اقتدار تــوأم با رأفت اســلامی و رعایــت اعتدال و 
قانونمداری رموز استقرار امنیت پایدار در جامعه است 
که خوشــبختانه ناجا توانسته این مهم را جامه عمل 
بپوشــاند، امنیتی که با مشــارکت فعال مردم و افکار 
عمومی شــکل گرفته، رشــد کند، امنیتی محکم و 
»بنیانی مرصوص« است در حالیکه امنیت بدون اعتماد 

و حضور فعال مردم، سست و شکننده، خواهد بود. 
مهربانــی و رأفــت پلیس و حفظ کرامــت و حقوق 
شهروندی برای مردم ، عنصر مکمل قاطعیت و اقتدار 
در مقابل قانون شکنان جامعه، است، در مقابل نیروی 
انتظامی با هنجارشکنان، مجرمان و ناقضان امنیت و 
آرامش مردم مماشــات نداشته و اینجاست که اقتدار 
پلیس بر رأفت پیشی گرفته و قاطعانه با آنان برخورد 
می کند؛ گرچه معتقدیم قانون شــکنان اندک و آحاد 
مردم قانون پذیر هســتند اما شعار پلیس مردم مدار، 
جامعــه محور و مقتدر همواره ارمغان آرامش و امنیت 
برای مردم و احساس ناامنی برای مجرمان و متخلفان، 

است.
پلیس مقتدر مهربان، ترجمان »اشدا علی الکفار و رحما 
بینهم« و یادآور تمام فعالیتها و مبارزه های پیامبران، 
ائمه اطهار و بزرگان دینی است، همان ها که به دنبال 
برآورده شــدن تحقق آرزوی بشــر مبنی بر برقراری 
عدالت و ریشــه کنی طاغوت و ظلم و فســاد بودند. 
امروز پیروی از این سیره و تحقق این هدف در دستان 
سبزپوشان نیروی انتظامی است که با حضور در لحظه 
و همیشــگی خود، این برنامه را در رأس برنامه هاي 
مقطعي و بلند مدت خود دارند تا با مقابله با انواع هجمه 
های دینی، سیاسی، اجتماعی، فرهنگی و اقتصادی، 
مردم را از گزندها، مصون داشــته و امنیت را در تمام 

ابعاد برای جامعه به ارمغان بیاورند.
البته ماموران نیروی انتظامی در راستای مقابله با آسیب 
های اجتماعی و افزایش امنیت فیزیکی و روانی جامعه 
همواره با آفات و مشــکلاتي چون تطمیع و تحقیر از 
سوی برخی مســئولان، بی تفاوتی نسبت به سختی 
کار و عوارض ناشــی از آن و حتی مسائل اقتصادی 
و معیشــتی روبرو اســت چراکه پلیس هم جزئی از 
بدنه جامعه بوده و از دغدغه آنها آگاه است، که انجام 
ماموریــت های محوله را دشــوار می کند؛ اما پلیس 
همواره با بهره گیری از سرچشــمه ایمان و اعتقاد به 
خدمت به مردم و امانتــداری، ماموریتهای خود را به 
پایان می رســاند، نیروی انتظامی با توجه به کارکرد 
اجتماعی، فرهنگ ســاز و دغدغه مندی که دارد در 
تلاش اســت تا الگویي تمام عیار براي بســیاري از 
نهادهاي اجتماعي و فرهنگی بوده و کارکنان آن نیز 
آینه تأثیرگذاری در جامعه باشند چراکه رفتار و کردار 
فردي و جمعي آنان در افکار عمومی بسیار مورد توجه 

است.

شیوه جمع آوری زباله باید 
تغییر کند

یک عضو شــورای شــهر تهران با اشــاره به اینکه 
جمع آوری غیرمتعارف زباله و زباله گردی چهره شهر را 
زشت و نازیبا می کند، بر لزوم تغییر در شیوه جمع آوری 
زباله برای مبارزه با زباله گردی و قطع دسترسی مافیا 

تاکید کرد.
احمد صادقی در گفت وگو با ایســنا، در تشــریح روند 
برخورد مدیریت شهری با تخلف در حوزه جمع آوری 
زباله و زباله گردی، گفت: متاسفانه موضوع زباله گردی و 
جمع آوری زباله به صورت غیرمتعارف و خارج از عرف 
اخیرا زیاد نشــده بلکه از گذشــته زیاد بوده و یکی از 
مواردیست که چهره شــهر را زشت و نازیبا می کند.

وی افزود: سود و نفع این کار هم به جیب محرومین 
نمی رود، بلکه این سود به یکسری مافیای جمع آوری 
زباله می رســد و از سوی دیگر این افراد شهر را هم از 
کسب درآمدهای این حوزه محروم می کنند.وی ادامه 
داد: درباره برخورد بــا این تخلف باید توجه کنیم که 
مجموعه شهرداری تهران ضابط قضایی نیست و در 
این جایگاه هم نیست که بتواند به عنوان ضابط قضایی 
به موضوع ورودی داشــته باشد از سوی دیگر گستره 
این کار هم انقدر گســترده است که شاید تشکیلات 
عظیمی نیاز باشــد که مشکل و معضل این بخش را 
حل کند.این عضو شورای شهر تهران تاکید کرد: باید 
شیوه جمع آوری زباله را تغییر دهیم تا از طریق تحقق 
این مهم، دسترســی مافیا به زباله ها قطع و به دنبال 
آن هم زباله گردی کم شــود، لذا نیازمند انجام کاری 
مبنایی هستیم که خوشبختانه در کمیسیون خدمات 
شهری شورای شهر تهران این کار آغاز شده است و 
روی بحث پسماند و مدیریت آن کار ویژه و خاصی در 

حال انجام است .
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

جامعه اخبار

19۷ فوتی و 1185۷ بیمار 
جدید کرونا

بنابــر اعلام مرکــز روابط عمومی و اطلاع رســانی 
وزارت بهداشــت، در طول شــبانه روز گذشته، 1۹۷ 
بیمار کرونایی جان خود را از دســت دادند و مجموع 
جان باختگان این بیمــاری به 123 هزار و ۶۹۵ نفر 

رسید.
به گزارش ایســنا، بنابر اعلام مرکــز روابط عمومی 
و اطلاع رســانی وزارت بهداشــت، از دیروز تا امروز 
23 مهرمــاه 1۴00 و بــر اســاس معیارهای قطعی 
تشــخیصی، 11 هزار و ۸۵۷ بیمــار جدید مبتلا به 
کووید1۹ در کشــور شناسایی شــد که 1۵۹1 نفر از 

آنها بستری شدند.
مجموع بیماران کووید1۹ در کشــور به ۵ میلیون و 

۷۶۵ هزار و ۹0۴ نفر رسید.
متاســفانه در طول 2۴ ساعت گذشــته، 1۹۷ بیمار 
کووید1۹ جان خود را از دســت دادند و مجموع جان 
باختگان این بیماری به 123 هزار و ۶۹۵ نفر رسید.

خوشــبختانه تا کنون ۵ میلیون 2۹۴ هزار و ۹۸1 نفر 
از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارســتانها ترخیص 

شده اند.
۴۹2۴ نفــر از بیماران مبتلا بــه کووید1۹ در بخش 
های مراقبت های ویژه بیمارســتانها تحت مراقبت 

قرار دارند.
تا کنــون 33 میلیون و ۷۸۷ هــزار و ۹۵2 آزمایش 

تشخیص کووید1۹ در کشور انجام شده است.
در حال حاضر هفت شــهر کشــور در وضعیت قرمز، 
10۸ شهر در وضعیت نارنجی، 2۴۸ شهر در وضعیت 

زرد و ۸۵ شهر در وضعیت آبی قرار دارند.

سن مرز فرسودگی  معیار 
فرسودگی خودروها قرار گیرد

ســازمان حفاظت محیط زیست به منظور تدقیق 
اجرای آییــن نامه ماده )۸( قانــون هوای پاک 
موضوع تعیین سن فرسودگی برای انواع وسایل 
نقلیه موتــوری و افزایش تعــداد دفعات معاینه 
فنی ســالانه خودرو پس از رسیدن به سن مرز 
فرسودگی، پیشــنهاد اصلاح آیین نامه مذکور را 
جهت سیر مراحل بررســی و تصویب، به دولت 

ارایه کرده است.
به گزارش ایسنا، براساس آیین نامه اجرایی ماده 
)۸( قانــون هوای پاک که بــا رویکرد حفظ حق 
مالکیت افراد درخصوص وســیله نقلیه و افزایش 
نظارت بر انجام معاینه فنی به جای تعیین مطلق 
ســن به عنوان معیار فرسودگی خودرو، در خرداد 
ماه ســال جاری به تصویب هیئت وزیران رسید،  
با توجه به کاهش ایمنی و آلایندگی انواع وسایل 
نقلیه با گذشت زمان در اثر استهلاک و پوسیدگی 
اجزا و بدنه، شــاخص سن مرز فرسودگی بجای 
سن فرسودگی تعیین شده و خودروهای مشمول 
ملزم بــه افزایش دفعات ســالانه معاینه فنی و 

افزایش هزینه های تردد هستند.
این امر به نحوی اســت که مالک وســیله نقلیه 
جهت اطمینان از صحت عملکرد آن، بایستی در 
بازه هــای زمانی کوتاه تری اقدام به معاینه فنی 
و بازرســی خودرو نماید. ایــن خودروها به علت 
کارکرد بیشــتر و طول عمرشــان، عمدتاً دچار 
پوســیدگی بدنه و ساختار می شوند و ریسک بروز 
تصادفات در سطح جاده  ها و شهرها را به شدت 
افزایش می دهند.سازمان حفاظت محیط زیست 
با اعلام اینکه درحال حاضر تعداد دفعات معاینه 
فنی سالانه وسایل نقلیه موتوری پیش از رسیدن 
به سن مرز فرسودگی، به صورت واضح در متن 
آیین نامه یاد شــده ذکر نشــده است، به منظور 
تدقیق موضوع و جلوگیری از ایجاد هرگونه ابهام 
در اجرای مصوبه، پیشــنهاد اصلاح آیین نامه را 
جهت سیر مراحل بررســی و تصویب، به دولت 

ارایه کرده است.
بنابر اعلام پایــگاه اطلاع رســانی دفتر هیئت 
دولت، گفتنی اســت، پیشنهاد فوق هم اکنون در 
کمیسیون امور زیربنایی، صنعت و محیط زیست 

مراحل تصمیم گیری را سپری می کند.

 خروج تدریجی اورژانس
 از واکسیناسیون کرونا

رئیس سازمان اورژانس کشور از خروج قدم به قدم 
و تدریجی اورژانس از امر واکسیناسیون کرونا خبر 
داد و گفت: جایگاه ها را در اختیار بســیج و معاونت 

درمانی دانشگاه ها قرار می دهیم.
دکتر جعفر میعادفر در گفت و گو با ایســنا، درباره 
آخرین وضعیت پایگاه های واکسیناسیون سازمان 
اورژانس کشور و برنامه ای که در انتظار این پایگاه 
هاست، اظهار کرد: واکسیناسیون در شرح وظایف 
اورژانس نیست و سازمان اورژانس با توجه به اینکه 
حرکت جهادی از طرف مقام عالی وزارت شــروع 
شد، در واقع به کمک معاونت بهداشتی وزارت خانه 

آمده بود. 
وی ادامه داد: همانطور که نیروهای مسلح، ارتش، 
سپاه و بسیج به کمک آمدند ما نیز در این وضعیت 
واکسیناسیون که از دنیا نیز عقب هستیم احساس 
کمک کرده و حدود 2۷ ایســتگاه واکسیناسیون را 
در تهران راه اندازی کردیم. همچنین در هر استان 
یک ایستگاه راه اندازی شد. رئیس سازمان اورژانس 
کشور اظهار کرد: حالا که واکسیناسیون سبک شده 
و تعداد مراکز زیادتر شده است، کم کم قصد داریم 
که به وظایف ذاتی خود بپردازیم و جایگاه ها را در 
اختیار بسیج و معاونت درمانی دانشگاه ها قرار دهیم 

تا بازگردیم و کار خودمان را انجام دهیم. 
میعادفر افزود: البته پایگاه ها را حذف نمی کنیم اما 
در اختیار معاونت بهداشتی قرار می دهیم. آن ها با 
تشخیص خودشان برای آن تصمیم گیری خواهند 

کرد

سرپرســت مجتمع بیمارستانی امام خمینی 
)ره( گفت: روند بیماری کرونا نزولی اســت، 
اما نگران پیک هــای بعدی و جهش های 
جدید این ویروس هستیم. سیدعلی دهقان 
منشادی، در گفتگو با شبکه خبر اظهار داشت: 
ما گرفتار پنج پیک بیماری شــدیم و باید از 
گذشــته درس بگیریم و گرفتار پیک ششم 
بیماری کرونا نشویم. وی افزود: فاکتورهای 
مختلفی در ایجاد پیک هــای جدید دخیل 
است اما واکسیناســیون نقش بیشتری در 

کنترل بیماری دارد.
دهقــان منشــادی گفــت: خوشــبختانه 
واکسیناسیون روند خوبی در کشور دارد و با 
این وضعیت احتمال پیک خیلی شدید وجود 
ندارد، اما باید هوشیار باشیم. این متخصص 
بیماری های عفونی افزود: اکنون زمان مهمی 
است، چون پیک بیماری خوابیده و سرعت 

واکسیناسیون تأثیر گذار است.
دهقان منشادی با اشــاره به فروکش پیک 
پنجم کرونا در کشــور، ادامه داد: هیچ چیز 
تمام نشده و اگر هوشیار نباشیم دوباره شاهد 

پیک جدید بیماری خواهیم بود.
این متخصص بیماری هــای عفونی گفت: 
اگر پروتکل ها را رعایت نکنیم دوباره شاهد 
افزایش مــرگ و میرهای کرونایی خواهیم 

بود.
دهقان منشــادی افزود: واکسیناسیون یک 
»باید« و واکسن های موجود و در دسترس 

هم بهترین واکسن هستند.

* ۷0 میلیون دوز تزریق شده است
در مراســمی با حضور وزیر بهداشت درمان 
و آموزش پزشــکی از رتبه های برتر آزمون 
سراسری سال 1۴00 کشــور قدردانی شد. 
وزیر بهداشــت درمان و آموزش پزشکی در 

این مراسم ضمن تبریک به پذیرفته شدگان 
برتر کنکور سراسری اظهار کرد: مهم ترین 
مسئله ای که می توان مسیر رشد و پیشرفت 
را ادامــه داد در درجــه اول توکل به خداوند 
متعال و پس از آن ادامه تلاش و پشــتکار 
است تا بتوان با قدرت این مسیر را ادامه داد.

وزیر بهداشــت درمان و آموزش پزشکی با 
بیان اینکه  بیشتر نفرات برتر آزمون سراسری 
رشته تجربی بیشــتر در رشته های پزشکی 
پذیرفته شــده اند گفت: رشــته پزشکی در 
کشور ما نه نتها در منطقه بلکه در بسیاری 
از کشورهای دنیا دارای مرجعیت علمی است.

*مرجع پزشکی در جهان هستیم
عین اللهی با بیان اینکــه در اوایل پیروزی 
انقلاب اسلامی کشورمان در تامین پزشک 
دچار مشکل بود و بسیاری از نیازهای کشور را 
پزشکانی از کشورهای هند و پاکستان تامین 
می کردند و بســیاری از بیماران برای درمان 

به خارج از کشور اعزام می شدند خاطرنشان 
کرد: در حال حاضر نه تنها در تربیت پزشک 
در مقاطع مختلف به خودکفایی رســیده ایم 
بلکه امکان درمان بیماران در تمامی رشته ها 
در کشور مهیا شده و علاوه بر این بسیاری 
از بیماران از کشورهای مجاور به کشورمان 
مراجعه می کنند و موفقیت امروز کشورمان 
تنها  با تلاش و همــت جوانان متعهد و با 
مسئولیت همراه با روحیه انقلابی و ایمان به 

ثمر نشسته است.
وی با بیان اینکــه در حملات ناجوانمردانه 
شیمیایی دشــمن در جنگ تحمیلی، درابتدا 
دانــش درمــان مجروحان شــیمیایی در 
کشورمان وجود نداشت بیان کرد: پزشکان با 
مطالعه و پشتکار به دانش و توان درمان این 
دسته از بیماران دست یافتند به گونه ای که  
امروزه مرجع درمان بیماران شیمیایی دنیا در 
کشور ایران است و بسیاری از مقالات و منابع 

علمی نیز مربوط به کشورمان است.  

وزیر بهداشــت درمان و آموزش پزشــکی 
با بیان اینکه پزشــکی تنهــا به درمان های 
دارویی محدود نیست و در درمان های نوین 
از روش های دیگری نیز اســتفاده می شود و 
باید جوانانمان در ایــن زمینه فعالیت کنند 
خاطرنشان کرد:استفاده از روش سلول های 
بنیادی یکی از راهکارهای نوین درمانی است 
که  در سال ۷۸ به همت »مرحوم کاظمی«، 
تصمیم بر کســب این دانش در کشورمان 
گرفته شد و در مدت ۴ سال ایران در ردیف 
۵ کشور برتر دنیا در این زمینه درآمد و امروز 
به عنوان یک مرجع علمی در جهان شناخته 

می شود.
عین اللهی با بیان اینکه تنها با مطالعه تئوری 
نمی توان به جایی رســید و امروزه هر فرد 
می تواند یک دانشمند باشد و در زمینه های 
مختلــف کار کند و نیاز مــردم و جامعه را 
برطرف کند تصریح کرد: امروز کشــورمان 
نیازمند ابتکار،تــلاش و همت در حوزه های 
مختلف است و این ظرفیت در میان جوانان 
به ویــژه جوانانی که با همــت و تلاش به 
کسب رتبه های برتر دست یافتند وجود دارد.

وی با تاکید بر لزوم ایجاد هویت و تعلق در 
کشور عنوان کرد: دشمنان در تلاش برای از 
بین بردن هویت مردم ایران هستند تا افتخار 
ایرانی بودن را از ما بگیرد و روحیه وابستگی 
را در کشــورمان تقویت کند. بنابراین باید با 
درک هویت ملی، تقویت روحیه خود باوری و 
تحقق شعار ما می توانیم، موجب رشد و تعالی 

کشورمان شویم.
عین اللهی با بیان اینکه در وزارت بهداشت 
درمان و آموزش پزشــکی بیش از 20 هزار 
عضو هیات علمی اســت که این آمار نشان 
دهنده وضعیت بسیار مناسبی است گفت: در 
بیشتر دانشگاه های مادر، امکانات زیر ساختی 

مناسبی در حوزه های آموزش و تحقیق وجود 
دارد و شــرایط برای استفاده از این امکانات 

برای دانشجویان فراهم است.
وی با بیان اینکه باید دانشــجویان به دنبال 
علم و تحقیق باشند و در شرایط حال حاضر 
با توجه به وجود زیر ســاخت های مناســب 
زمینه برای جســتجوی علم بسیار آسان تر 
شده اســت تصریح کرد:افزایش معلومات، 
مهارت در فضای کلینیکی و آزمایشگاهی و 
اخلاق و معنویت از موارد مهمی اســت که 
باید دانشجویان به ویژه دانشجویان پزشکی 

نسبت به آن توجه داشته باشند.

*تزریق واکسن در ایران به مرز ۷0 
میلیون نفر رسید

وزیر بهداشت همچنین در حاشیه این مراسم 
 با اشــاره به اینکه تا امــروز نزدیک به 110 
میلیون دوز واکســن وارد کشور شده که ۷0 
میلیون دز تزریق شــده است، اظهار داشت: 
در دو ماه، تزریق واکسن در ایران حدود ۶2 
میلیون دوز واکسن در کشور تزریق شده و تا 
دو هفته آینده بیش از 30 میلیون دوز واکسن 

دیگر نیز وارد کشور خواهد شد.
 عین اللهی همچنین افــزود: در حال حاضر 
واکسن به میزان زیاد در کشور موجود است و 
از طرف دیگر تولید داخلی نیز در حال شتاب 

گرفتن است.
وزیر بهداشــت درباره زمزمه های شــروع 
موج ششــم کرونا در کشور هم گفت: برای 
موج ششــم تمهیداتی همچون آماده باش 
بیمارستان ها، پرسنل و پرستاران انجام شده 
 و کمیته های علمی تخصصی هم در آمادگی 
هســتند و امیدواریم با تجربیاتی که از قبل 
داریم و تزریق زیاد واکســن در موج ششم 

نگرانی نداشته باشیم.

 با وجود نگرانی کارشناسان از خیز جدید کرونا در آبان، واردات واکسن ادامه دارد

 در انتظار پیک ششم؛   تزریق واکسن به ۷۰میلیون دُز رسید

جانشین فرمانده ناجا: 

برای خدمت به مردم شب و روز نمی شناسیم

یک پژوهشگر و جمعیت شناس مطرح کرد:

کاهش نرخ فرزندآوری به سبب مشکلات فرهنگی

 جانشــین فرمانده ناجا با بیان اینکه پلیس در خدمت به 
مردم شب و روز نمی شناسد، گفت: فرهنگ دفاع مقدس 

در ناجا جاری و ساری است.
به گزارش ایرنا از پایگاه خبری پلیس، سردار قاسم رضایی 
در آیین غبارروبی و عطرافشــانی مزار مطهر شــهدا در 
گرامی داشت هفته نیروی انتظامی اظهار داشت: بر روح 
بلند و ملکوتی حضرت امام خمینی )ره( درود و رحمت می 
فرستیم و یاد و خاطره شهدای والامقام انقلاب اسلامی، 
هشت ســال دوران دفاع مقدس، مدافعان حرم و حریم 
نظم و امنیت به ویژه سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی، 
همرزمانش و شهیدان نیروی انتظامی را گرامی می داریم 
و برای فرماندهی معزز کل قوا مقام معظم رهبری مدظله 
العالی آرزوی طول عمر توام با صحت، سلامتی و توفیق 

روزافزون داریم.
وی با ذکر اسم »بسم رب الشهداء و الصدیقین« خطاب 
به حضار، مسئولین و کارکنان ناجا ، خانواده های معظم 
شــهدا، جانبازان و ایثارگران افزود: آرزوی قبولی طاعات، 
عبادات و زیارت همه شما عزیزان را در این مکان مقدس 
که مزین به پیکر 30 هزار شــهید و ۴ هزار شهید گمنام 

است را دارم.

جانشین فرمانده ناجا با اشاره به برگزاری آیین غبارروبی 
و عطرافشانی مزار شهدا یادآور شد: امروز آیین غبارروبی 
از مزار شهید نیست؛ آیین غبارروبی از دل های خودمان 
اســت و آمده ایم که به شهدا توســل کنیم و بگوییم؛  
شرمنده هستیم اگر نمی توانیم آنچه که امانت در دستان 
ما است را بخوبی انجام دهیم؛ آمده ایم از شما شهدا مدد 

بگیریم.
سردار رضایی با اشاره به فرازی از سخنان سردار سپهبد 
شهید حاج قاسم سلیمانی که ما »ملت امام حسینیم«، »ما 
ملت شهادتیم« ادامه داد: اینجا بهشت زهرا )س( است، 
اینجا ام القری جهان اســلام است، اینجا یک کشور به 
تمام معنا و یک مکان مقدس اســت و با تمام وجود به 
مقام شامخ شهیدان عزیز احترام می گذاریم و عزم خضوع 

داریم.
سردار رضایی با بیان اینکه نیروی انتظامی یک سازمان 
مقدس اســت، یادآور شد: هفته ناجا؛ هفته گرامی داشت 
همه خوبی ها است، نیروی انتظامی امروز از مردم، برای 

مردم در خدمت مردم و تکیه گاه مردم است.
وی با بیان اینکه در گرامی داشت هفته نیروی انتظامی 
و همزمــان با ششــمین روز ، حضور در کنار شــهدا و 

عطرافشانی مزار آنان را برنامه ریزی کرده ایم خاطرنشان 
کرد: امروز در کنار بهترین ها هستیم تا از آنان امدادخواهی 
کنیم؛ حضور ما در این مکان مقدس به دعوت شهدا است 
و این توفیق را قدر می دانیم که امروز در خدمت خانواده 

معظم شهیدان ، جانبازان و ایثارگران هستیم.
این مقام ارشــد انتظامی با بیان اینکه راه امام راحل )ره( 
و شهدا را ادامه می دهیم، تاکید کرد: نفسمان را با نفس 
رهبری تنظیم می کنیم و با روحیه انقلابی، ایثارگری و 
جهادی تلاش خواهیم کرد که یار مظلومان و همه مردم 
باشیم.سردار رضایی با تاکید بر اینکه نیروی انتظامی امروز 
سرباز محض ولایت فقیه است، خاطر نشان کرد: شاکله 
ناجا در مســیر معمار بزرگ انقلاب اسلامی حضرت امام 
خمینی )ره( اســت؛ امروز فرهنــگ دفاع مقدس در ناجا 
جاری و ساری است و برای صیانت از ارزش های نظام و  

انقلاب اسلامی تا پای جان پیش می رویم.
وی با بیان اینکه انقلاب اسلامی زمینه ساز ظهور است، 
خاطر نشــان کرد: امروز نیروی انتظامی افتخار دارد که 
بگوید بازوی انقلاب اسلامی و از پیشتازان و بسترسازان 

ظهور می باشد.
جانشین فرمانده ناجا با یادی از سردار سپهبد شهید حاج 

قاسم سلیمانی عنوان کرد: اخلاص، ویژگی بارز این سپهبد 
شهید بود که این اخلاص بر کلام، رفتار و عملش هویدا 
بود و پوزه استکبار را به خاک مالید، در منطقه وحدت ایجاد 

کرد و پرچمدار و علمدار سربازی ولایت فقیه بود.
ســردار رضایی با بیان اینکه نیروی انتظامی از مرزها تا 
شهرها و جاده ها به مردم خدمت می کند، تصریح کرد: 
پلیس در خدمت به مردم شبانه روز نمی شناسد و تکلیف 
مدار است؛ افتخار می کنیم که خادم ملت و خانواده های 
معظم شــهدا و ایثارگران هستیم؛ خداوند را شاکریم که 
در راس این سازمان یک مجتهد و ولی فقیه، فرماندهی 

می کند.
وی با قدردانی از همراهی ملت در پیشــبرد اهداف ناجا 
مطرح کرد: ما قدردان ملتی هستیم که فرزندان خود را در 
نیروی انتظامی همراهی می کنند و به پاس این همراهی 
نیروهای پلیس نیز بر خود شب و روز و سرما و گرما نمی 
شناسند و در تمام ایام سال به این توفیق خدمت افتخار 

می کنند.
جانشین فرمانده ناجا ادامه داد: ان شاء الله خداوند تبارک به 
همه ما این توفیق را دهد که قدر هدیه الهی یعنی خدمت 

در لباس مقدس سربازی را بدانیم.

یک پژوهشــگر و جمعیت شناس با اشــاره به اینکه 
کشــور ما به ســرعت در حال تبدیل شدن به یکی 
از پیرترین کشــورهای منطقه اســت، گفت: نگرش 
فرهنگی و سبک زندگی در کنار مشکلات اقتصادی 

سبب عدم فرزندآوری شده است.
صالح قاســمی، در گفتگو با خبرنگار مهر در خصوص 
اینکه چه مســائلی موجب کاهش نرخ فرزندآوری و 
ســالمندی جمعیت شده است، اظهار داشت: متأسفانه 
آمــار و داده های جمعیتی صدای زنگ هشــدارهای 
جمعیتی را به صدا درآوردند و باید بســیار جدی تر از 

آنچه که تصور می شود با موضوع روبه رو شد.
این پژوهشگر و جمعیت شناس افزود: در حال حاضر 
رکورد پایین ترین نرخ رشــد جمعیت کشــور را ثبت 
کرده ایم که در طول تاریخ ایران بی سابقه است؛ امروز 
شاهد نرخ رشد 0.۶ درصد هستیم و تا حدود 1۵ سال 
آینده نرخ رشد صفر درصد را تجربه خواهیم کرد و پس 
از آن نرخ رشــد منفی را خواهیم داشت، یعنی کاهش 
جمعیت کل کشور و این نرخ رشد کمتر از یک درصد 

در کشور که امروز ثبت شده بی سابقه است.
وی عنوان کرد: در حال حاضر نرخ باروری ۶/1 فرزند 
به ازای هر زن است که در کلان شهرها کمتر از ۵/1 
فرزند است و در برخی شهرها به یک فرزند به ازای هر 
زن رسیده است که این آمار بسیار نگران کننده است 

که حاکی از ابعاد ابر بحران جمعیت دارد.
قاسمی با اشــاره به اینکه موضوع سالمندی جمعیت 
هم به همین شکل است بیان کرد: حدود ۵/10 درصد 
جمعیت کشور سالمند هستند و ما به سرعت به یکی از 
پیرترین کشورهای منطقه و تا سه دهه آینده به جمع 
کشــورهای سالخورده جهان اضافه می شویم که خود 
پیامدهای سالخوردگی جمعیت بسیار جدی را به وجود 

خواهد آورد؛ پیامدهایی که در حوزه اقتصاد بیشــترین 
تأثیر و بعضاً در حوزه های اجتماعی، سیاسی، خانوادگی 

و امنیتی تأثیر زیادی خواهد داشت.
این پژوهشگر و جمعیت شناس در پاسخ به این سوال 
که چه مسائلی مانع فرزندآوری است، تصریح کرد: در 
بررسی موانع فرزند آوری به بیش از ۴0 متغیر می رسیم 
که در تقســیم بندی کلان آنها به دو ریشه می رسیم 
که اولی مســئله سبک زندگی و فرهنگی است و دوم 
مسئله اقتصاد و موانع اقتصادی که پیش روی زوج های 
جوان است؛ البته برخلاف باور عمومی ن نقش عوامل 
فرهنگی، عمومی و اجتماعی از عوامل اقتصادی بیشتر 
اســت و در واقع سبک زندگی، عدم بهره مندی ارزش 
اجتماعی فرزند و فرزند را مترادف زحمت و مشــقت 
دانستن سبب شده اســت که اقبال به فرزندآوری در 

زوج های جوان به شدت کاهش پیدا کند.
وی خاطرنشــان کرد: اخیراً شــاهد مراسم ها، سنن 
غیربومــی و غیراســلامی هســتیم که ماننــد قارچ 
ســبز می شــوند و از ســبک زندگی غربی و اروپایی 
گرفته می شــود که برای زوج های ما بســیار گران و 
محدودکننده هســتند و سبب می شــوند که پروسه 
فرزندآوری به لحاظ مالی، نگرشــی و معنوی بســیار 
گران و پرهزینه باشــد که افراد پس از یک بار تجربه 
آن اقدام به فرزند بعدی نمی کنند؛ لذا اصلی ترین موانع 
در حوزه کاهش فرزندآوری فرهنگ و ســبک زندگی 
هســتند اما موانع اقتصادی هم وجود دارد؛ موانعی که 
هزینه های بسیار بالای دوره بارداری و فرزندآوری را 
که بعضاً غیر علمی و ضروری هستند مانند غربالگری، 
هزینه هــای پس از تولد، هزینه های ســنگین تأمین 
مایحتاج کودک و تحصیــل فرزندان از جمله عوامل 

کاهش فرزندآوری هستند.

قاســمی اظهار کرد: مشــکلات اقتصادی را هم در 
خصوص کاهش فرزندآوری نبایــد نادیده گرفت؛ در 
حال حاضر دنیا در بحث سیاســت های جمعیتی رفع 
موانع فرهنگی و اقتصادی را در دستور کار قرار داده و 
هر دو را توأمان پیش برده است چراکه با هیچکدام به 
تنهایی به نتیجه نمی رسیم و برای هر دوی این موارد 
که از موانع و مشکلات پیش روی فرزند آوری هستند 
باید سیاست گذاری و قانون گذاری وجود داشته باشد.

این پژوهشــگر و جمعیت شــناس در خصوص طرح 
جوانی جمعیت عنوان کرد: ایــن طرح قدمت زیادی 
دارد و در مجالس قبــل با عنوان طرح جامع جمعیت 
و تعالی خانواده پیگیری می شد اما با مخالفت سازمان 
برنامه و بودجه در دولت گذشــته و با مخالفت رئیس 
جمهوری سیاســت های جمعیتی اجرایی نشد و این 
طرح زمین گیر شد تا اینکه در مجلس سیزدهم طرح 
با عنوان طرح جوانی جمعیت پیگیری شــد؛ این طرح 
دقیقاً در صدد همین دو موضوع اســت ابتدا رفع موانع 
اقتصادی و پس از آن رفع موانع نگرشــی و فرهنگی 

را تحقق بخشد.
وی تصریــح کرد: به نظرم این طرح در واقع یک قدم 
اول برای اجرای سیاست های کلی جمعیت است؛ ایده 
آل نیســت اما طرح مطلوب و قابل قبولی اســت که 
می تواند قدم اول باشــد چراکه مســئله جمعیت ابعاد 
بســیار مختلف و گســترده ای دارد که در حوزه نظام 

برنامه ریزی کشور باید حضور داشته باشد.
قاســمی با اشــاره به اینکه در طرح جوانی جمعیت 
به برخی از مســائل پرداخته نشده اســت بیان کرد: 
در این طرح به برخی از موارد پرداخته نشــده اســت 
مثلًا موضوع مهاجرت، موضوع بسیار مهمی است که 
در این طرح دیده نشــده اســت در حالی که بند 11 

سیاســت های کلی جمعیت به این موضوع اختصاص 
دارد، مسئله الزامات زندگی خانواده هایی با سه یا چهار 
فرزند، در شهرســازی، صنایع خودرو، ســاخت اماکن 
عمومی، ســرویس های خدماتی و اجتماعی و به طور 
کلی مســئله فرزندآوری در روح حاکم بر کشور دیده 
شــود اما حتماً قدم اول است و نیازمند قدم های دیگر 

هستیم.
وی خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه زمان بسیار کمی 
داریم و حداکثر ۸ تا 10 ســال وقت داریم که الگوی 
فرزندآوری را اصلاح کنیم، ســاختارهای مدیریتی و 
جمعیتی را اصلاح کنیم لذا زمان برای از دســت دادن 
نداریم و از شــورای نگهبان می خواهیم که این طرح 
را زودتر به تصویب برســاند و دولت با یک عزم ملی 
و جدی وارد اجرای این طرح شــود من به این طرح 
بســیار خوشبین هستم و فکر می کنم قدم بسیار مفید 

و باارزشی است.
این پژوهشــگر و جمعیت شــناس در آخر تاکید کرد: 
اکیــداً بر این بــاورم که منابع کافی بــرای مدیریت 
جمعیت موجود و البته بیشتر را داریم هم منابع طبیعی 
مثل آب و زیســت بوم را داریم که متأسفانه اطلاعات 
غلطی در این مورد داده می شود و هم منابع اقتصادی 
مورد نیاز را داریم؛ نکته این است که متأسفانه در نظام 
برنامه ریزی کشور افراد ناکارآمدی و ضعف خودشان را 
در عدم مدیریت ساختارهای اقتصادی و تأمین منابع 
کشور به گردن جمعیت کشــور می اندازد و این طور 
وانمــود می کنند که منابع کافی نیســت در حالی که 
تحقیقات چند ده ســاله ما در این رابطه به وضوح این 
را تأیید می کند که هــم به لحاظ منابع طبیعی و هم 
اقتصادی توان مدیریت جمعیت بیش از 1۵0 میلیون 

نفر را داشته و خواهیم داشت.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخبارانرژی

احیا و تعادل بخشی آب های 
زیرزمینی پیگیری می شود

 معاون آب و آبفای وزیــر نیرو گفت: احیا و تعادل 
بخشــی آب های زیر زمینی با جلوگیــری از حفر 

چاه های غیرمجاز پیگیری می شود.
قاســم تقی زاده خامسی روز جمعه در گفت وگوی 
اختصاصی با خبرنگار اقتصادی ایرنا افزود: احیای آب 
های زیرزمینی و همچنین نصب کنتورهای هوشمند 

بر روی چاه ها در حال پیگیری است.
وی ادامه داد: نخســتین گردهمایی مدیران ارشــد 
بخش آب کشور در دولت سیزدهم بصورت آنلاین 
و با حضور مدیران شرکتهای آب منطقه ای سراسر 

کشور روز)پنجشنبه( برگزار شد.
معاون وزیر نیرو خاطرنشان کرد: در این جلسه ضمن 
بررسی آخرین وضعیت منابع آبی کشور و هم افزایی 
مدیران برای مدیریت منابع آبی در امسال بر برنامه 
احیا و تعادل بخشی آب های زیرزمینی با جلوگیری 
از چاه های غیر مجاز و نصب کنتور بر روی چاه های 

مجاز تاکید شد.
تقی زاده خامسی گفت: در این گردهمایی همچنین 
بر تعیین تکلیف سریعتر نیروهای گشت و بازرسی 
براساس قانون و پرداخت بموقع حقوق این نیروها 

تاکید شد.
وی ادامه داد: در حال تدوین و عملیاتی کردن همه 
پروژه های منابع آب، آبرسانی و شبکه فاضلاب در 
شهرها و روستاها در راستای برنامه ارائه شده وزیر 
نیرو به مجلس شــورای اسلامی هستیم تا در این 

دوره بصورت کامل اجرا شود.
به گزارش  ایرنا، توجه به توســعه عادلانه و موزون 
در کشــور مورد توجه دولت سیزدهم قرار دارد و بر 
این اساس، بر توســعه روستاها و رفع نیازهای آنها 

تاکید شده است.
در این راستا، رئیس جمهوری تاکید کرده است: توجه 
به روســتاها و فعال کردن اقتصاد آن ها بسیار مهم 
است زیرا که با این اقدام دیگر شاهد حاشیه نشینی 

در شهرها نخواهیم بود.
برای توسعه روســتاها و گســترش فعالیت های 
اقتصــادی در آنها، برخورداری از منابع آبی، اهمیت 

ویژه ای دارد.
بررسی ها نشان می دهد که علت اصلی مهاجرت 
از روستا به شهرها در درجه اول، نبود منابع کافی و 

پایدار آب است.
بنابراین برای تقویت اقتصاد روستا و مجاب کردن 
روســتاییان برای مانــدگاری در روســتا، باید رفع 

نیازهای آبی در دستور کار قرار گیرد.
بر این اســاس، در دولت سیزدهم »جهاد آبرسانی« 
مــورد توجه قرار گرفته و قرار اســت آبرســانی به 

روستاهای فاقد منابع آبی، سرعت بگیرد.

عملیات نصب بازوهای اسکله 
2 گاز مایع بندر سیراف 

پارس تکمیل شد
عملیات نصب بازوهای بارگیری اســکله دوم گاز 
مایع بندر سیراف پارس با ظرفیت بارگیری ۵ هزار 
مترمکعب بر ســاعت گاز مایــع، با موفقیت پایان 

یافت.
به  گزارش شــرکت نفت و گاز پارس، پیام معتمد، 
مجری طرح بندر ســیراف پــارس در این زمینه 
گفت: خوشــبختانه پس از دو روز عملیات پیوسته 
و شــبانه روزی، با نصب هر سه عدد بازوی اسکله 
شــماره دو گاز مایع )ال پی جی(، گام بسیار بزرگی 
به منظور تکمیل عملیات ساخت این اسکله برداشته 

شد.
وی ظرفیت بارگیری هر یک از این بازوها را 2۵00 
مترمکعب بر ساعت و ظرفیت هر اسکله گاز مایع را 
۵ هزار مترمکعب اعلام کرد و افزود: از سه بازوی 
موجود در هر اسکله هنگام بهره برداری، دو بازوی  
فعال و بازوی سوم به صورت ذخیره و آماده به کار، 

در مواقع اضطراری جایگزین می شود.
مجری بندر ســیراف پارس با بیــان اینکه اکنون 
جبهه های کاری مهمی با تکمیل عملیات نصب این 
سه بازو ایجاد شده است، به فعالیت های باقیمانده 
برای تکمیل عملیات لوله کشی )Piping( اسکله 
شــماره 2 اشاره کرد و گفت: با انتقال خطوط روی 

این اسکله، عملیات جوشکاری انجام می شود.
معتمد با بیان اینکه همه فعالیت های موجود در 
بندر با هــدف تحقق بهره برداری و صادرات از 
اســکله شماره 2 تا پایان امسال دنبال می شود، 
درباره ضرورت احداث این اســکله گفت: بندر 
ســیراف پارس بــا دو اســکله گاز مایع، توان 
خدمــات دادن بــه پنج پالایشــگاه موجود در 
منطقــه پارس 2 را دارد و با توجه به راه اندازی 
بخش ال پی جی پالایشــگاه فــاز 1۴ در آینده 
نزدیــک، ترافیک اســکله ها افزایش می یابد و 
به این ترتیب وجود اســکله شماره 2 گاز مایع 

الزامی خواهد بود.
وی با اشــاره به عملیات هم زمان بهره برداری و 
اجرای پروژه ســاخت در بندر ســیراف پارس از 
بهمن ماه سال ۹۹ تاکنون گفت: خوشبختانه در 
هفته جاری، هفتمین کشتی از اسکله شماره یک 
بندر سیراف پارس بارگیری گاز مایع را انجام داد 
و مقدار صادرات گاز مایع از این بندر به بیش از 

1۹0 هزار تن رسید.
به گفته مجری طرح احداث بندر سیراف، ارزش 
محصــولات صادراتی از بندر ســیراف پارس از 
ابتدای بهره بــرداری تاکنون، بر پایه قیمت های 
میانگیــن به بیش از 11۷ میلیون دلار رســیده 
اســت که خوشــبختانه ایــن ارزآوری در زمان 
اجرای پــروژه انجام شــده و در اقتصاد طرح و 

اقتصاد کشور تأثیرگذار خواهد بود.

8 سال غفلت از 
پالایشگاه سازی جبران 

می شود؟
ظرفیت های صنعت نفت ایران چه به لحاظ تولید نفت 
خام و چه از نظــر توانایی تولید و فرآورش محصولات 
و چه از حیث وجود نیروی انســانی متخصص، همواره 
منادی این موضوع بوده که توسعه صنعت پالایش نفت 
و تولید فرآورده های نفتی نه تنها امکانپذیر، بلکه اجرای 

آن از اوجب واجبات است.
به گزارش ایسنا، به تعبیر ساده تر می توان گفت پالایش 
نفت خام و تولید انواع فرآورده  نفتی در ایران موضوعی 
بســیار لازم تلقی می شود، چه آنکه دیپلماسی ایران در 
جهــان نفت باید متکی به توان تولیــد فرآورده و گریز 
از خام فروشی باشــد. افزون بر آن مقام معظم رهبری 
)مدظله العالی( نیز بارها بر ضرورت پرهیز از خام فروشی، 
تکمیــل زنجیــره ارزش و صادرات فــرآورده به  جای 
صادرات نفت خام تأکید داشــته و سیاست های ابلاغی 
معظم له در بخش نفت و گاز و سیاســت های ابلاغی 
اقتصاد مقاومتی بر این موضوع تأکید فراوان داشته است.

این در حالی اســت که سیاست نســاختن پالایشگاه 
جدید و اعتقاد به خام فروشی در هشت سال گذشته بر 
صنعــت نفت ایران حاکم بود و دو دولت های یازدهم و 
دوازدهم با ساختار مدیریتی مشابه، نه تنها علاقه ای به 
توسعه صنعت پالایش نداشت بلکه در بسیاری از اوقات 
بــه بهانه های مختلف بر این تفکر که کشــور نیازمند 

پالایشگاه جدیدتر است، می تاخت.
بر این اســاس بی توجهی به پالایشگاه سازی، کشور را 
همچنان در چرخه خام فروشی نگه داشت و این درحالی 
اســت که با ایــن کاهلی و بی تعهدی، خطــر واردات 
فرآورده های نفتی از کشورهای دیگر نیز همچون فرشته 
مرگ، گِرد ســر اقتصاد امروز ایران خواهد چرخید زیرا 
مصرف بــالا و رو به افزایش داخلــی نیز در این میان 

مزیدی بر علت خواهد بود.
متخصصان و کارشناسان صنایع پالایشی هم در کنار 
نظریه پــردازان این حوزه بارها بــه متولیان نفتی وقت 
کشور گوشزد کردند و هشدار دادند که غفلت از افزایش 
ظرفیت پالایشــی به بهانه اصل ۴۴ و یا اینکه سرمایه 
و سرمایه گذار بخش خصوصی در کار نیست یا احداث 
پالایشــگاه توجیه اقتصادی ندارد شرایط را به گونه ای 
رقم زدند که حال مدیران دولت جدید، به ویژه سکانداران 
شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران، 
باید جهد و کوشــش بسیار زیادی به کار ببرند و مخارج 
بیشتری را متحمل شوند تا بتوانند صنعت پالایش را از 

ورطه پیشی گرفتن مصرف از تولید برهانند.
تکیه صرف بر تولید پروژه ای مانند پالایشگاه ستاره خلیج 
فارس که البته آنهم در دولت نهم آغاز و با پیشرفت ۷0 
درصدی تحویل دولت یازدهم شد، این توهم را در دولت 
پیشــین ایجاد کرده بود که پالایشگاه سازی تا همین 
جا کافی اســت و می تواند هاله خوشبختی را بر پیکره 
صنعت پالایش نفت ایران و در مقیاسی بزرگتر اقتصاد 
کشور چیره کند. حال آنکه اگر دست اندرکاران صنعت 
پالایش نفت در دولت گذشته، به تاثیر از تفکرهای وزیر 
پیشین نفت به روند رو به رشد مصرف داخلی و نیاز بازار 
خارجی به فرآورده های نفتی کمی بیشتر می اندیشیدند، 
اقتصاد ناسور شده و ضربه خورده از سومدیریت ها و کم 
کاری هــا و اهمال ها، حال مجبور نبود به تعبیر عوام، از 

جیب بخورد.
این تفکر ســبب شد از همه فرصت های موجود غفلت 
شود و طرح و ایده احداث واحدهای جدید پالایشگاهی 
حتی طرح پالایشی ســیراف به محاق برود و کشور با 
خام فروشی رو به تزاید روبه رو شود. در حالی که اجرای 
طرح های پالایشی با هدف صادراتی در شرایط تحریمی 
می توانست عضلات اقتصادی ایران را ورزیده تر کند. در 
داخل بدنه شــرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های 
نفتی دولت گذشته هم بسیاری از فعالان و کارشناسان، 
نه جسته و گریخته، بلکه به طور مداوم سعی می کردند 
توسعه ندادن بخش پالایشگاهی کشور و ضرر و زیان 
ناشــی از آن را به یاد متولیان بیاورند اما هربار گویی به 

در بسته می کوبیدند.
همه اینها در حالی بود و هست که گفته می شود بسیاری 
از کشورهای نفتخیز همسایه، طی سال های اخیر یکی 
از بزرگترین اهداف اقتصادی خود را حول محور توسعه 
صنایع پالایشی و بالابردن ظرفیت تولید انواع فرآورده 
نفتی قرار داده اند. گفته می شــود عربستان قرار است تا 
سال 2023 ظرفیت پالایشــگاهی خود را به طور قابل 
توجهــی افزایش دهد و دیگر کشــورها مانند عراق و 
امارات و... هم مدام  مترصدند که تولید پالایشــگاهی 
خود را بالاتر ببرند و ناگفته پیداست که قَدرقدرت شدن 
این کشــورها ذیل تولید محوری و فاصله گیری از خام 
فروشی آنها خواهد بود.این در حالی است که وزیر پیشین 
نفت هیچ اعتقادی به ساخت پالایشگاه نداشت و کراراً 
به صادرات نفت خام تأکید داشت و این موضوع در دوره 
پیشین وزارت ایشــان نیز به وضوح به چشم می خورد. 
به طوری کــه آمار و اطلاعات نشــان می دهد منطقه 
خاورمیانه در ســال 1۹۹۵ میلادی ظرفیت پالایشــی 
معادل ۵ میلیون و ۸۴۹ هزار بشــکه در روز داشت که 
این رقم در ســال 200۵ میــلادی به ۷ میلیون و ۵32 
هزار بشــکه در روز رسید؛ در حالی که همه کشورهای 
تولیدکننده نفت طی این سال ها به سراغ افزایش ظرفیت 
پالایشــی خود رفته بودند، ســهم ایران از این افزایش 

1.۶۸۵ میلیون بشکه ای، صفر بود.
مدیران جدید صنعت پالایش نفت کشــور هم اکنون 
مترصد توســعه این صنعت هستند. آنها یقین دارند که 
می توانند غفلت هشت ساله از مقوله پالایشگاه سازی و 
ضرر و زیان ناشــی از آن را جبــران کنند. این مدیران 
شــرایط روز را مورد مداقه قرار داده و پا را فراتر از این 

گذاشته اند.
مدیرعامــل کنونی شــرکت ملی پالایــش و پخش 
فرآورده های نفتی ایران معتقد اســت توســعه صنایع 
پالایشی خط بطلانی بر تفکر سنتی خام فروشی است، 
در عین حال این اعتقاد را دارد  که هر چه از خام فروشی 
منابع هیدروکربوری به سمت ساخت پتروپالایشگاه ها 
و پتروشیمی ها و سپس توسعه صنایع تکمیلی حرکت 
کنیــم، مقداز ایجــاد ارزش افــزوده و اشــتغالزایی و 
تحریم گریزی به ازای هر گامی که برداشــته می شود 

به طورقابل ملاحظه ای افزایش می یابد.

وزیر نفت اعلام کرد که ظرفیت برداشت 
روزانه نفت خام در اســتان فارس از رقم 
کنونی ۴2 هزار بشکه تا پایان سال 1۴01 

به ۶0 هزار بشکه در روز می رسد.
به گزارش خبرنگار شانا، جواد اوجی شامگاه 
پنجشنبه )22 مهرماه( در گزارشی از سفرش 
به شهرستان های فراشبند، فیروزآباد و قیر و 
کارزین به رئیس جمهوری در شورای اداری 
استان فارس گفت: تاکنون ۶ میدان گازی 
در این اســتان توسعه یافته و برای توسعه 
۶ میدان گازی جدیــد که قول می دهیم 
اجرای آنها در دولت ســیزدهم آغاز شود، 
اعتباری نزدیک به 2 میلیارد دلار در نظر 
گرفته شده است.وی با اشاره به انتظارهای 
مردم این مناطق برای توسعه میدان گازی 
آغار افزود: ان شاءالله به زودی طرح توسعه 

میدان گازی آغار اجرا می شود.
وزیر نفت با تأکید بر اینکه اســتان فارس 
بــا تولید روزانــه 11۴ میلیون مترمکعب 
گاز دومین تولیدکننده گاز کشــور است، 
گفت: توســعه فاز دوم میــدان آغار و فاز 
دوم پالایشــگاه گازی فراشبند با ظرفیت 
20 میلیون مترمکعب و 2۵0 میلیون دلار 

اعتبار در دستور کار قرار گرفته است.

اختصاص 400 میلیون دلار برای 
میدان های  فشارافزایی  طرح های 

گازی فارس
اوجی اجرایی شدن طرح های فشارافزایی 
میدان های شــانول، هما، وراوی و تابناک 
را از دیگر مصوبه های این سفر دانست و 
گفت: ۴00 میلیون دلار از اعتبارات وزارت 
نفت و شــرکت ملی نفت ایران از ســهم 
1۴.۵ درصد بــرای اجرای این طرح ها در 
نظر گرفته شــده است تا جلو افت فشار و 

تولید در این میدان ها گرفته شود.

تولید روزانه 60 هزار بشکه نفت 
در استان فارس تا پایان 1401

وی افزود: در حوزه نفت، هم اکنون ظرفیت 
تولید روزانه ۴2 هزار بشــکه نفت در این 
استان وجود دارد که این رقم با بهره برداری 
از میدان خشــت تا پایان سال 1۴00، 10 

هزار بشکه افزایش می یابد.
وزیر نفت ادامــه داد: با افزایش حدود 10 
هزار بشکه  دیگر در سال 1۴01، ظرفیت 
تولید روزانه نفت خام در اســتان فارس به 

۶0 هزار بشکه می رسد.

قول وزیر نفت برای اصلاح محور 
پرمخاطره شیراز - عسلویه

اوجی به دغدغه های مردم فراشبند برای 
توسعه میدان آغار، توسعه فاز 2 پالایشگاه 
فراشــبند و اصلاح محور شیراز - کوار - 
فیروزآباد - عسلویه اشاره کرد و گفت: این 
قول را می دهیم که با کمک وزارت راه و 

شهرسازی، ۸00 میلیارد تومان از اعتبارات 
طرح های مســئولیت اجتماعــی وزارت 
نفت برای اســتان فارس را به این مسیر 
پرمخاطره و پرتلفات، به ویژه در بخش کوار 

تا فیروزآباد اختصاص دهیم.
وزیر نفت با اشاره به دریافت درخواست های 
پرشمار از سوی مردم منطقه فراشبند برای 
تخصیص آب به این منطقه افزود: در زمینه 
مســئولیت های اجتماعی، طی این سفر 
11۵0 میلیارد تومــان از اعتبارات وزارت 
نفت به 2۵0 پروژه ورزشــی، بهداشــتی، 
فرهنگی، آموزشــی اختصاص یافت که 
بخشــی از این پروژه ها تا پایان امسال و 
بخشی هم تا ســال آینده به بهره برداری 

می رسند.

تضمین تأمین خوراک 4 پتروشیمی 
فیروزآباد، داراب، جهرم و فسا

اوجــی دربــاره وضع چهار پتروشــیمی 

فیروزآبــاد، داراب، جهــرم و فســا گفت: 
متأســفانه نزدیک 1۵ ســال اســت که 
سهام این پتروشیمی ها بلاتکلیف مانده و 
ســرمایه گذار اقدامی نکرده است؛ پیش از 
این سفر، این قول را دادم و مکاتباتی نیز 
داشتیم که تضمین خوراک اتان و اتلین این 
پتروشیمی ها برای تولید اتیلن و پلی اتیلن 

انجام شود.
وی بــا تأکید بر لــزوم تعیین تکلیف هر 
چه ســریعتر این مجتمع ها گفت: با توجه 
به اســتقبال نکردن ســرمایه گذاران در 
طول سال های گذشــته، برنامه داریم تا 
ان شاءالله با بســیج کردن هلدینگ های 
بزرگی همچون شرکت صنایع پتروشیمی 
بازنشســتگی  صنــدوق  خلیج فــارس، 
صنعت نفت و پارســیان هلدینگ بتوانیم 
سرمایه گذار جایگزین را مشخص و تکلیف 
این چهار پتروشیمی را در این چهار منطقه 

تعیین کنیم.

وزیر نفت با اشــاره به این که پروژه های 
بالادست تولید گاز، تولید نفت و نخستین 
مجتمع پتروشــیمی ایران در مرودشــت 
اســتان فارس وجــود دارد، افزود: صنعت 
پتروشیمی، توسعه و تکمیل زنجیره ارزش 
در این صنعت، توســعه صنایع تکمیلی، 
تضمین خــوراک برای بخش پیشــران 
به ویژه صنایع شــیمیایی که در مجاورت 
مجتمع پتروشیمی شیراز قرار گرفته است را 
جزو تعهدهای خود می دانیم و این قول را 
می دهیم که وزارت نفت افزون بر تضمین 
خوراک، حمایت لازم از سرمایه گذاران این 

عرصه را به عمل خواهد آورد.
اوجی از اتصال 100 روستای استان فارس 
تا پایان امســال به شبکه گاز کشور خبر 
داد و تأکید کــرد: ۴۴0 واحد صنعتی و ۶ 
شهر نیز امسال به شبکه گاز کشور متصل 

می شوند.

اختصاص 5۷ میلیارد تومان اعتبار 
برای تکمیل بیمارســتان حضرت 

زینب )س( شیراز
وی همچنیــن از اختصــاص ۵۷ میلیارد 
تومــان اعتبــار برای ســاخت و تکمیل 
بیمارستان حضرت زینب )س( شیراز خبر 
داد و گفت: برای تکمیل برج فناوری پارک 
علم و فناوری استان فارس نیز 10 میلیارد 
تومــان از اعتبارات وزارت نفت اختصاص 

می یابد.
وزیــر نفت افزود: در این ســفر همچنین 
تصویــب شــد 1۵ میلیــارد تومــان از 
اعتبارات وزارت نفت در حوزه مســئولیت 
اجتماعی برای افراد زیر پوشــش سازمان 
بهزیســتی و کمیته امداد و لوله کشی گاز 
 خانوارهای زیر پوشــش این ســازمان ها 

اختصاص یابد.

وزیر نفت:

ظرفیت تولید روزانه نفت در استان فارس به ۶۰ هزار بشکه می رسد

مدیرعامل سازمان منطقه ویژه اقتصادی انرژی پارس عنوان کرد

 حل مشکلات کارکنان در کمتر از یک هفته

آژانس بین المللی انرژی هشدار داد

بحران انرژی تهدیدی برای احیای اقتصاد جهانی

اقتصادی  ویــژه  مدیرعامــل ســازمان منطقــه 
انرژی پارس حضور وزیــر نفت در جمع کارکنان 
شهرســتان جم را تأثیرگذار دانست و اعلام کرد: 
از مشــکلات کارکنان شهرســتان جم با  بعضی 

دســتور وزیر نفت در کمتر از یک هفته حل شد.
ســخاوت اســدی در گفت وگو با خبرنگار شانا با 
اشــاره به حضور جواد اوجــی، وزیر نفت در جمع 
کارکنان شهرســتان جــم )1۶ مهرمــاه( اظهار 
کرد: نشســت وزیر نفت با کارکنــان پیمانکار که 
موضــوع بی عدالتی و تبعیض هــا را بیان کردند، 
بســیار تأثیرگذار بود و آقای اوجی در آن  نشست 
دستور اعزام گروهی از تهران را برای بررسی این 

کرد. بی عدالتی ها صادر 
وی با بیــان اینکه پیرو این دســتور گروهی 12 
نفره روز دوشــنبه هفته جــاری )1۹ مهرماه( در 
عسلویه مستقر و با حضور کارکنان و خانواده های 
ساکن  شهرســتان جم نشست های خوبی برگزار 
شــد، افزود: امیدواریم نتیجه این نشست ها مثبت 
و دســتاورد خوبی برای کارکنان به همراه داشته 

باشد.
مدیرعامل ســازمان منطقه ویژه اقتصادی انرژی 
پارس به مشــکلات کارگری در این منطقه اشاره 
کرد و گفت: دو بخشــنامه برای حل مشکلات به 
شرکت های فعال در منطقه ابلاغ شده و بازرسان 
برای پیگیری و اجرای این بخشــنامه ها هم فعال 

شده اند.
اســدی ادامه داد: در این دو بخشنامه با توجه به 
رویکرد دولت و تأکید وزیر نفت اعلام شده است 
همــه پرداخت هــا باید مطابق قوانیــن، مقررات، 

شــرایط منطقه و در مســیر همسان سازی و رفاه 
حال کارکنان و شرایط کارگران باشد و از هرگونه 
تأخیر و تبعیض در پرداخت یا بعضی از اقدام های 
مغایر قانون همانند نداشــتن قــرارداد جلوگیری 
و حقــوق کارکنان هم باید به موقع و در شــرایط 

پرداخت شود. مناسب 
وی بــا بیان اینکــه راه حل مشــکلات کارگران 
پیمانــکار با توجــه به قوانیــن و مقرراتی که در 
کشــور وجود دارد در اختیار وزارت نفت نیســت 
و در ایــن باره مــا از دولت، ســازمان برنامه و 
بودجه و ســازمان اداری و اســتخدامی کشــور 
اســتمداد می طلبیم، اظهار کرد: درخواست ما این 
اســت برای جذب نیروهای پیمانــکاری تدبیری 

اندیشــیده شــود، به عنوان نمونه کارگرانی داریم 
که هم اکنون بیش از 20 ســال سابقه کار دارند، 
امــا با توجه به اینکه از طریــق پیمانکاری جذب 
شدند تبدیل وضعیت آنها ســخت است، بنابراین 
درخواســت داریم با تغییر اندک مقررات و دادن 
امکانات، دســت سازمان ها و دســتگاه ها را برای 

جذب این افراد باز کنند.
مدیرعامل ســازمان منطقه ویژه اقتصادی انرژی 
پارس با اشــاره بــه اینکه در جریان ســفر وزیر 
نفت همچنین چند مورد ویژه از ســوی خانواده ها 
و افــراد مطرح شــد که این موارد بررســی و در 
کمتر از یک هفته حل شــده است، تصریح کرد: 
به عنوان نمونه نماینده کارگران حفظ و نگهداری 

مستغلات شهرک پردیس جم که حدود 120 نفر 
هســتند در نشســت با وزیر نفت مشکلات خود 
را که پیش تر به شــورای تأمین شهرستان جم و 
مراجع قضایی کشــیده شد، مطرح کردند و آقای 

اوجی دستور پیگیری داد.
اسدی عمده مشــکل کارگران حفظ و نگهداری 
مســتغلات شــهرک پردیس جم را قراردادهای 
کوتاه مدت دانســت و افزود: با دستور آقای اوجی 
ایــن مهم در نشســتی بــا نماینــدگان کارگران 
و مدیــران به صــورت جداگانه بررســی شــد  و 
خوشــبختانه باید اعلام کنم بــا همکاری هیئت 
مدیره و مدیرعامل  شــرکت عملیات غیرصنعتی  
پازارگاد مشــکلات ایــن دســته کارکنان حل و 
مقدمات بازگشت این افراد به محل کار و اصلاح 
قراردادهایشــان فراهم شد. متأسفانه قراردادهای 
ایــن افراد به صورت بنیادی مشــکل داشــت که 
اکنون چارچــوب قراردادهایی این افراد اصلاح و 
مقرر شد قرارداد یک ســاله با این کارکنان امضا 

شود.
وی از مشکلات مسکن، آموزش، تردد و پزشکی 
از مشــکلات کارکنان شهرستان  برخی  به عنوان 
جــم یاد کرد و گفت: ضــرورت دارد وزارت نفت 
بــرای تأمین مســکن کارکنان تصمیمی ســریع 

بگیرد.
شهرک پردیس جم در چهار کیلومتری شهرستان 
جــم قرار دارد، در این شــهرک هم اکنون 1۴30 
واحد مســکونی قرار دارد و بیش از ۴۵00 نفز از 
کارکنان شــرکت های پتروشیمی منطقه به همراه 

خانواده هایشان در این محل سکونت دارند.

آژانس بیــن المللی انــرژی )IEA( پیش بینی کرد 
کمبود انرژی جهانی، تقاضا بــرای نفت را ۵00 هزار 
بشکه در روز افزایش می دهد و باعث شعله ور شدن 
تــورم و کندی روند احیای اقتصــاد جهان از پاندمی 

کووید 1۹ می شود.
به گزارش ایسنا، در پی کمبود گسترده انرژی که آسیا 
و اروپا را فرا گرفته، قیمت های نفت و گاز طبیعی اخیرا 
به بالاترین رکورد چند سال اخیر صعود کرده و باعث 

افزایش سرسام آور قیمت های برق شده اند.
آژانس بین المللــی انرژی در گزارش نفت ماهانه خود 
اعلام کــرد قیمت های بالای زغال ســنگ و گاز و 
همچنین خاموشیها باعث شــد بخش نیرو و صنایع 
انرژی بر به اســتفاده از نفت روی بیاورند تا چراغها را 
روشن نگه داشته و فعالیتشان روان بماند. قیمت های 
بالاتر انرژی همچنین به فشــارهای تورمی به همراه 
قطعیهای برق افزوده و ممکن است منجر به فعالیت 
صنعتی پایین تر و کندی روند احیای اقتصادی شود؛ در 
نتیجه پیش بینی می شود تقاضای جهانی برای نفت 

سال آینده به سطح پیش از پاندمی بهبود پیدا کند.
 آژانس بین المللی انرژی پیش بینی خود از تقاضا برای 
نفت در سال میلادی جاری را نسبت به گزارش قبلی 

1۷0 هزار بشــکه در روز و برای سال 2022 به میزان 
210 هزار بشکه در روز بالا برد.

 افزایش تقاضا در سه ماه گذشته به بزرگترین برداشت 
از ذخایر فرآورده های نفتی در هشت سال اخیر منجر 
شده است و سطح ذخایر در کشورهای سازمان توسعه 
و همکاری اقتصــادی به پایین ترین حد خود از اوایل 

سال 201۵ تا کنون رسیده است.
 آژانس بین المللی انرژی اعلام کرد آمار نشــان می 
دهند که تقاضای غیر فصلی بالایی برای نفت کوره، 
نفت خام و سوختهای دیگر برای نیروگاهها در شماری 
از کشورها شامل چین، ژاپن و پاکستان در آسیا، آلمان 

و فرانسه در اروپا و برزیل وجود دارد.

در این بیــن، آژانس بین المللی انــرژی برآورد کرد 
که اوپک  پلاس ۷00 هزار بشــکه در روز پایین تر از 
تقاضای برآورد شده برای نفت این گروه در سه ماهه 
چهارم امســال نفت تولید خواهد کرد یعنی تقاضا از 

عرضه حداقل تا اواخر سال 2021 فراتر خواهد رفت.
این آژانس هشدار داد ظرفیت مازاد تولید این گروه به 
سرعت کاهش پیدا خواهد کرد و از ۹ میلیون بشکه در 
روز در ســه ماهه نخست امسال به تنها چهار میلیون 
بشــکه در روز در سه ماهه دوم سال 2022 می رسد. 
ظرفیت تولید در شمار کوچکی از کشورهای خاورمیانه 
منحصر شــده و کاهش آنها منعکــس کننده نیاز به 
افزایش سرمایه گذاری به منظور تامین تقاضای آتی 

است.
بر اســاس گزارش رویترز، آژانس بین المللی انرژی 
در گزارش ســالانه دورنمای انرژی  که در آســتانه 
کنفرانس اقلیمی ماه آینده انگلیس منتشر کرد،  اعلام 
کرد احیای اقتصادی از پاندمی غیرپایدار بوده و بیشتر 
حول سوخت های  فسیلی می چرخد. اگر جهان امیدوار 
است به طور موثر با تغییرات اقلیمی مقابله کند، سرمایه 
گــذاری در انرژی تجدیدپذیر باید تا پایان دهه جاری 

سه برابر شود.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

بانک - بیمه - بورس اخبار

تشریح جزئیات جدید از کشف 
ماینرهای غیر مجاز در بورس 

تهران
رئیس ســابق سازمان بورس و اوراق بهادار به منظور 
شفاف سازی و پاسخگویی در خصوص موضوع ماینر 
های کشف شــده در بورس تهران توضیحاتی ارائه 

کرد.
به گزارش بازار سرمایه، رئیس سابق سازمان بورس 
و اوراق بهــادار درباره بحث مربوط به کشــف ماینر 
در شــرکت بورس تهران گفت: این موضوع در حال 
رسیدگی است؛ در حال حاضر بیش از ۹0 درصد قضیه 

روشن شده است.
به گفته رئیس سابق ســازمان بورس و اوراق بهادار؛ 
عده ای هنوز فرق بین شرکت بورس و سازمان بورس 
را نمی دانند و به این افراد باید توضیح داد که شرکت 
بورس تهران یکی از شرکت هایی است که در عملیات 
اجرایی بازار سرمایه و در کنار شرکت های فرابورس، 
بورس کالا و بورس انرژی انجام وظیفه می کند و این 
چهار شرکت و چند شرکت دیگر در بازار سرمایه تحت 
نظارت سازمان بورس هستند اما از لحاظ مدیریتی و 
مالکیتی ارتباطی با یکدیگر نداشته و تنها تحت نظارت 

سازمان بورس و اوراق بهادار هستند.
دهقان دهنوی تصریح کرد: بر اساس مستندات موجود 
و بررسی های انجام شده و گزارش هایی که دریافت 
شده و همچنین توضیحاتی که از اعضای هیئت مدیره 
و مدیرعامل شرکت بورس دریافت شده، این موضوع 
به ماه های پایانی سال ۹۸ برمی گردد که در آن یک 
کمیته شــامل دو نفر از اعضای هیئت مدیره شرکت 
بورس تهران به همراه مدیرعامل و چند تن از مدیران 
شرکت بورس تصمیم می گیرند که تعدادی دستگاه 

ماینر خریداری و بهره برداری کنند.
وی خاطرنشــان کرد: آنان ادعــا می کنند که در آن 
زمان به دنبال کار تحقیقاتی در این زمینه، اســتفاده 
از امکانات موجود و فعالیت اقتصادی بوده و در همین 
راستا در دو نوبت یک بار به تعداد ۵0 دستگاه و یک 

نوبت به تعداد 32 دستگاه ماینر خریداری شده است.
وی افزود: این دستگاه ها در ابتدای سال ۹۹ خریداری 
و شروع به بهره برداری می شود اما به گفته آنان، در آن 
زمان استفاده از این دستگاه ها به شکل امروز، تخلف 
شمرده نمی شده و راحت تر می توانستند کار را انجام 
دهند. بنابراین تا شــهریور ماه حدود سه و نیم بیت 

کوین ماین کردند و بعد هم آن را متوقف می کنند.
دهقان دهنوی در خصوص ورود سازمان بورس به این 
موضوع گفت: این اقدام نه تنها برخلاف شرح وظایف 
و اساسنامه شــرکت بورس بوده بلکه نحوه گزارش 
دهی و ثبت این اطلاعات مالی هم به صورت ناقص 
انجام گرفته است یعنی در حساب های شرکت بورس 
خریداری دســتگاه ها ثبت شده ولی بیت کوینی که 
ماین شده در حساب های شرکت نیامده است که البته 
در توجیه آن هم عدم وجود یا ابهام در استانداردهای 

ثبت حسابداری را بیان کرده اند.
وی توضیــح داد: با این بررســی ها وقوع تخلف در 
شرکت محرز شد و سازمان بورس در راستای اهداف 
اصلی خود یعنی ارتقای شفافیت وظیفه خود دانست 

که از این موضوع پرده بردارد.

15 بانک خواهان 
سپرده گذاری صندوق توسعه 

ملی هستند
رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران گفت: بر اساس 
اطلاعات دریافتی از صندوق توسعه ملی تاکنون 1۵ 
بانک عامل درخواست سپرده گذاری صندوق توسعه 

ملی را ارائه کرده اند
به گزارش ســازمان توســعه تجارت ایران، علیرضا 
پیمان پاک در نشســت کمیته ماده 3 بسته حمایت 
از توسعه صادرات غیر نفتی کشور ضمن ارائه گزارش 
ارزیابی های انجام شــده از عملکرد بانک های عامل 
در جذب، تخصیص و پرداخت تسهیلات سرمایه در 
گردش صادرات از محل منابع صندوق توسعه ملی در 
سال 13۹۹، عملکرد بانک های عامل را نسبتاً مثبت 
عنوان کرد و از تخصیص منابع ســال جاری توسط 
صندوق توسعه ملی بر اساس، ارزیابی های مشترک 
انجام شــده توسط سازمان توســعه تجارت ایران و 

صندوق توسعه ملی در آینده نزدیک خبر داد.
وی افزود: بر اساس مفاد بســته حمایت از صادرات 
غیر نفتی سال 1۴00، صندوق توسعه ملی نسبت به 
ســپرده گذاری 2 هزار میلیارد تومان از منابع جدید و 
هزار میلیارد تومان از منابع باز پرداخت شــده توسط 
بانک هــای عامل اقــدام کرده و با احتســاب منابع 
بانک های عامل، مجموعــاً ۶ هزار میلیارد تومان در 
قالب سرمایه در گردش صادراتی با نرخ های ترجیحی 
به صادرکنندگان پرداخت خواهد شد که بر این اساس 
شــاهد رشد ۵0 درصدی تسهیلات پرداختی در سال 

جاری نسبت به سال گذشته خواهیم بود.
رئیس کارگروه مشوق های صادراتی افزود: بر اساس 
اطلاعات دریافتی از صندوق توسعه ملی تاکنون 1۵ 
بانک عامل درخواست سپرده گذاری صندوق توسعه 
ملی را ارائه کرده اند که با توجه به مهلت اعلامی از 
سوی صندوق توسعه ملی، بانک های عامل متقاضی 
می توانند در اسرع وقت نسبت به ارائه درخواست خود 
به انضمام برنامه های خود به صندوق توسعه ملی اقدام 
کرده تا پس از بررسی بر اساس شاخص های موجود از 
قبیل عملکرد سال گذشته در حوزه پرداخت تسهیلات 
صادراتی از محل منابع خود و منابع صندوق توســعه 
ملی و انعقاد تفاهم نامه با سازمان توسعه تجارت ایران 
متضمن رعایت شاخص های یکسان در احراز اهلیت 

اعتباری، منابع را تخصیص دهند.
پیمان پاک گفــت: صادرکنندگان می توانند با مراجعه 
به ســامانه های ســپیدار و بهین یاب نسبت به ثبت 
تقاضاهای خود جهت دریافت تسهیلات ریالی اقدام 

کنند.

رئیس بانک مرکزی از 
صندوق بین المللی پول 
درخواست کمک فنی کرد

رئیس کل بانک مرکزی از مدیر منطقه ای خاورمیانه 
صندوق بین المللی درخواست برخورداری از کمک های 

فنی این نهاد در خصوص پول دیجیتال کرد.
به گزارش بانک مرکزی، علی صالح آبادی در جلســه 
مجازی با مدیر منطقه ای خاورمیانه صندوق بین المللی 
پول با اشاره به کمک های فنی صندوق بین المللی پول 
به کشورهای عضو به بحث پول دیجیتال پرداخت و 
گفت: کمک فنی صندوق در این خصوص که پدیده 
نوینی است می تواند در بحث اعمال سیاست های پولی 
و کنتــرل و نظارت و کاهش نقش پول نقد در اقتصاد 

مورد استفاده قرار گیرد.
رئیــس کل بانــک مرکزی خواســتار اســتفاده از 
تجربیات صندوق بین المللی پول در زمینه اســتقلال 
بانک های مرکزی شــد و افزود: استفاده از تجربیات 
اســتقلال بانک های مرکزی می تواند نقش مهمی در 
حداکثرسازی اثرگذاری سیاست های بانک مرکزی در 

اقتصاد را ایفا کند.
بهره مندی از نحوه به کارگیری سیاســت های ارتباط 
جمعــی و مدیریــت افکار عمومی ســومین موضوع 
کمک فنی رئیس کل بانک مرکزی از مدیر منطقه ای 

خاورمیانه صندوق بود.
وی اضافــه کرد: نحوه تعامل بانــک مرکزی با افکار 
عمومی در اجرایی کردن سیاســت های پولی و بانکی 
حائز اهمیت اســت بنابراین بازتعریف و نحوه تعامل و 
مواجهه با افکار عمومی بر اساس تجربیات کشورهای 
موفق عضو صندوق بین المللی پول می تواند برای سایر 

اعضا مفید باشد.
صالــح آبادی در ادامه به آســیب اقتصادی از بیماری 
کرونا اشــاره کرد و گفت: تلاش برای اجرای اقدامات 
و سیاست های مورد نیاز به منظور محدود کردن اثرات 

پاندمی در دستور کار قرار دارد.
وی با انتقاد از عدم پرداخت تسهیلات ابزار تأمین مالی 
ســریع )RFI( برای واردات واکســن کرونا به دلیل 
فشارهای غیرمنطقی آمریکا خواستار تأمین مالی برای 
واردات اقلام پزشکی شد و تاکید کرد: کمک به کاهش 
تنگناهای پیش روی شــرکت ها و خانوارها لازم است 

مورد توجه قرار گیرد.
رئیس کل بانک مرکزی در این جلســه ارسال هر چه 
ســریع تر پرونده ایران به هیئت مدیره صندوق برای 
تصویــب پرداخت وام مانند روال معمول برای ســایر 
کشورها را از مدیر خاورمیانه صندوق بین المللی پول 
خواستار شــد.صالح آبادی با بیان اینکه ایران از طرح 
تأسیس صندوق انطباق و تثبیت )RST( برای کمک 
مالی به کشــورها با درآمد کم و کشورهای نیازمند با 
درآمد متوسط استقبال می کند، افزود: اطمینان دارم این 
صندوق به منظور پوشش نیازهای کشورهای متقاضی 
برای مدیریت اقتصاد و مشکلات پیش آمده از بیماری 

کرونا کارا و مفید خواهد بود.
وی با تاکید بر تلاش برای ایجاد شفافیت بیشتر درباره 
نحوه اســتفاده از منابع صندوق خاطرنشان کرد: منابع 
استفاده نشده از کشورهای غنی به کشورهای ضعیف و 

نیازمند باید اجرایی و عملیاتی شود.
در این جلسه رئیس خاورمیانه ای صندوق بین المللی 
پول با اشاره به سخت شدن شرایط اقتصادی به دلیل 
پاندمی کرونا گفت: شناخت اولویت های شما، چگونگی 
کمک صندوق بین المللی پــول و کمک به دولت ها 
در تســریع بهبود اقتصادی تجربیات ارزنده ای برای 

کشورهای عضو است.
آزور با اشــاره به تکانه های چندگانه اقتصادی، پاندمی 
کرونا و تحریم از تثبیــت اقتصادی ایران با وجود این 

چالش ها ابراز خرسندی کرد.
گفتنی است گروه 2۴ صندوق بین المللی پول با قدمت 
طولانی متشــکل از وزرای دارایی و رؤســای بانک 
مرکزی کشورهای در حال توسعه، از جمله ایران؛ که با 
2۴ عضو تشکیل شده بود اکنون 2۸ عضو دارد؛ مکان 
مناسبی برای تبادل نظر کشورهای عضو در زمینه های 
اقتصادی و تدوین سیاست گذاری های بهینه در جهت 
رشــد و اعتلای آنان تلقی می شود. همچنین در قالب 
این گروه، فرصت همکاری و هم اندیشــی با ســایر 

سازمان های بین المللی فراهم شده است.

خرید اوراق تسهیلات مسکن 
بار دیگر در شعب بانک 

امکانپذیر شد
رئیــس اداره کل نقدینگــی و خزانــه داری بانک 
تخصصــی بخش مســکن اعلام کــرد: امکان 
برخورداری از اوراق حق تقدم تســهیلات مسکن 
برای کســانی که در سامانه سجام ثبت نام نکرده 

اند فراهم شد.
به گزارش بانک عامل بخش مســکن؛ محســن 
کریمی افزود: تفاهم بانک مسکن با سازمان بورس 
و اوراق بهادار و شرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق 
بهادار، موجب به وجــود آمدن امکان ایجاد دارایی 
اوراق تسه برای مشتریان غیر سجامی در نماد تسه 
000۶ شد.پیش از این برخی از دارندگان سپرده های 
ممتاز که فرآیند ثبت نام در سجام را تکمیل نکردند، 
از امکان دریافت اوراق تســه در دوره های ماهانه 
محروم بودند و برای آنان دارایی اوراق تســه ایجاد 

نمی شود.
کریمــی در این باره تاکید کرد: بانک عامل بخش 
مسکن از دو مسیر تلاش کرد این مشکل را برطرف 
کند.به گفته رئیس اداره کل نقدینگی و خزانه داری 
بانک مســکن تلاش های مختلفی برای ترغیب و 
تســهیل ثبت نام صاحبان سپرده ممتاز در سامانه 
سجام صورت گرفت که یکی از این اقدامات ارائه 
خدمات احراز هویت در 3۶۴ شــعبه منتخب بانک 
عامل بخش مسکن بود.کریمی افزود: این خدمات با 
هدف تشویق مشتریان به ثبت نام در سامانه سجام 
بود تا مساله ایجاد دارایی اوراق تسه برای این گروه 

فراهم شود.

یک کارشــناس اقتصادی با بیان این که ما 
چند ســال است بخش واقعی اقتصاد را رها 
کردیم و بــورس را تقویت می کنیم، گفت: 
دولت را گمراه کردند و شــاید خودشان را به 
گمراهی زدند که می شــود از طریق بورس 
اقتصاد کشــور را نجات داد؛ بورس این کار 

را نمی تواند کند.
غلامرضا سلامی در کلاب هاوس خبرآنلاین 
بــا موضوع زلزلــه در بــورس؛ از زیرزمین 
مشکوک تا استعفای رییس، اظهار داشت: ما 
داریم سرنا را از سر گشادش می زنیم. بورس 

نشان دهنده بخش واقعی اقتصاد است.
وی افزود: ما چند ســال است بخش واقعی 
اقتصــاد را رها کردیم و بــورس را تقویت 
می کنیم. اصــل بورس، بازار ثانویه اســت 
که هیچ کمکی بــه اقتصاد نمی کند و فقط 
سفته بازی اســت. هر چند باید این کار هم 
باشــد، چــون قیمت ها را واقعی و شــفاف 
می کند، ولی آنهایی که ســنگ مخالفت با 
سفته بازی را می زنند، باید بدانند بورس مرکز 

سفته بازی در تمام دنیا است.
این کارشناس اقتصادی تصریح کرد: آنچه 
داریم تقویت می کنیم، بازار ثانویه است. پول 
کلانی که در سال ۹۸ و ۹۹ به بورس تزریق 
شد، اگر به بازار اولیه ســوق داده بودیم، به 
سمت سرمایه گذاری ملی می رود و کسانی 
که سهام خریده بودند، سود خوب می گرفتند، 
شرکت های موجود را بازسازی می کردند یا 

شرکت جدید ایجاد می شد.

*بورس معجزه نمی کند
سلامی عنوان کرد: به جای این کار فقط به 
خرید و فروش ســهام دامن زدیم. سود زیاد 
باعث شد توجه به سمت معجزه بورس برود. 
بورس معجزه نکــرد و این معجزه، افزایش 

نرخ دلار به نفع افراد خاصی بود.
وی متذکر شد: سودهایی که جابه جا شد، چند 
صدهــزار میلیارد تومان بود که گیر چند نفر 
اقلیت آمد و آنها هنوز هم طرفدار حمایت از 

بورس به جای بخش واقعی اقتصاد هستند.

این کارشــناس اقتصادی گفت: ۹0 درصد 
شــرکت ها ســود یک درصد دارنــد و ۴0 
درصد از آنها زیان ده هســتند و در معرض 
ورشکســتگی و مشــمول ماده 1۴1 قانون 
تجارت هستند. 2۵، 30 تا شرکت داریم که 
با چند فولادساز و پتروشیمی ۵0 درصد بازار 

را شکل می دهند.

*بورس اقتصاد را نجات نمی دهد
ســلامی ادامه داد: تمام تلاش ها به ســود 
عده ای و به زیان کل اقتصاد می شود. دولت 
را گمراه کردند و شاید خودشان را به گمراهی 
زدند که می شــود از طریــق بورس اقتصاد 
کشور را نجات داد اما بورس این کار را نمی 

تواند کند.
وی گفت: مــا می توانیم یک ســهام هزار 
تومانی را یک میلیون تومان کنیم. این کار 
سختی نیست. ولی فراموش کردیم بورس 
نماینده بخــش واقعی اقتصاد اســت و در 
شرایطی که بخش واقعی اقتصاد رو به زوال 

می رود، کاری از بورس برنخواهد آمد.
وی افزود:از یک طرف رشــد اقتصاد ایران 
رد یک دهــه منفی اســت و  از آن طرف 
می گوییم می خواهیم بــورس را بالا ببریم. 
این غیرممکن اســت. به جای این که این 
همه پول را به عــده ای بدهیم، باید پول را 
به جیب صنعت و اقتصاد بریزیم. متاســفانه 
انواع کارها را می کنیم تا شــرکت ها سودآور 
شود و سهامدار ضرر نکند. جلوی ورود خودرو 
را می گیریم، حالا اگر پراید شد، یک میلیارد 

تومان چه اشکالی دارد؟
این کارشــناس اقتصادی عنوان کرد: بازار 
ســرمایه کار همه کس نیست. عده ای که 
زرنگ هستند، انتفاع می برند. انواع و اقسام 
رانتها و انرژی مجانی را در اختیار شرکت ها 
می گذارند تا سهامداران آنها خوشحال شوند.

سلامی متذکر شــد: مطمئنم دولت قیمت 
مواد خام و حامل های انرژی را برای صنایعی 
کــه ســودآور و کالای دلاری دارند، واقعی 
نمی کند چون مخالفت هــای زیادی با این 

طرح می شــود. دلیل ندارد شرکتی که ۶0 
درصد سود ویژه دارد، نرخ بهره تسهیلاتش 
12 درصد باشد. چرا اقتصاد را نابود می کنیم 
تا سهامداران برخی شرکت منتفع شوند؟ در 
حالی که عده زیادی از مــردم در بورس از 

هستی ساقط شدند.

* 4 پیش بینی بــرای بازار بورس 
هفته آینده

یوسف هاشــمی، کارشناس بازار سرمایه به 
تجارت نیــوز در رابطه بــا پیش بینی بورس 
در روزهای آینده گفت: به نظر می رســد در 
روزهای آینده تحرکات کلی بازار ســرمایه 
متعادل باشــد. زیرا متغیرهای اثرگذار مثل 
افزایش قیمت جهانی نفت، گاز، کامودیتی ها 
و محصولات غذایی سیگنال های مثبتی را به 
بازار داده اند. بر این اساس در روزهای آینده 
احتمالا گروه های پالایشگاهی، پتروشیمی، 
فلزات اساســی، بانک، محصولات غذایی 
و قندی از روند صعــودی در بازار برخوردار 

خواهند بود.
حبیب فرجی دانا، کارشــناس بازار سرمایه 
گفت: مهم ترین عاملی که در بازار مهم است 
انتشار گزارش های شــش ماهه شرکت ها 
است و انتظار انتشار گزارش های قابل توجه 
پالایشگاهی،  پتروشــیمی،  شرکت های  از 

سنگ آهنی و سیمانی در بازار وجود دارد.
وی ادامــه داد: این گزارش هــا اگر بهتر از 
پیش بینی ها باشــند بــازار واکنش بهتری 
خواهد داشت. در گروه پالایشگاهی به انتشار 
گزارش های شش ماهه و سه ماهه نزدیک 
شــدیم و این عامل هم جریان مثبتی را در 

بازار ایجاد می کند.
محمد خبری زاد کارشناس بازار سرمایه گفت: 
هفته آینده با انتشار گزارش های شش ماهه 
روند بازار تا حدی متعادل تر شود همچنین در 
کنار گزارش شرکت ها، گزارش شرکت های 
پالایشی  هم منتشر می شوند و می توانند به 
بازار کمک کنند حالا اینکه جرا هنوز کمکی 
نکرده اند به این دلیل اســت که هنوز نرخ ها 
در صورت ســود و زیانی مشخص نشده اند 
و شفاف ســازی این شرکت ها در هفته های 

گذشته بیشتر مبهم سازی بود.
وی در این باره تشــریح کرد: فقط سه ماهه 
این شــرکت ها اثرگذار نیستند و باید شش 
ماهه آن ها هم منتشــر شوند تا تاثیر کامل 

خود را در بازار بگذارند.
ایمان، رئیسی، کارشناس بازار سرمایه گفت: 
این کــه در روزهای منفی مــدام به دنبال 
عوامل منفی شــدن بازار بگردیم یا انتظار 
روزهای خوش پیاپی داشته باشیم فقط باعث 
آزار خودمان و دیگران می شــود. بهتر است 
فعلا ســهامداران حرکتی در معاملات خود 

انجام ندهند.
وی همچنین پیش بینی کرد: فروختن سهام 
در قیمت های منفی و با ضرر در این شرایط 
بازار اشــتباه است صورت های مالی ۶ ماهه 
خوبی در راه خواهد بود و توصیه می شــود 
حداقــل تا آن زمــان ســهامداران در بازار 

“سهامداری” را مد نظر داشته باشند.

پیش بینی کارشناسان از رابطه دولت و بازار بورس 

بورس معجزه نمی کند نه برای مردم نه برای کشور!

با رای اعضای شورای عالی بورس

مجید عشقی رییس سازمان بورس شد

کارشناس اقتصادی تاکید کرد:

مهار تورم با جلوگیری از »خلق پول«

عضوکمیسیون اقتصادی مجلس:

سامانه قراردادهای تسهیلات بانکی از تضییع حقوق مردم جلوگیری می کند

اعضای شورای عالی بورس ضمن تقدیر از تلاش های 
محمدعلی دهقان دهنوی، به اتفاق آرا مجید عشقی را 
بعنوان رئیس جدید سازمان بورس و اوراق بهادار انتخاب 

کردند.
به گزارش پایگاه خبری بازار سرمایه ایران )سنا(، جلسه 
شــورای عالی بورس در محل وزارت اقتصاد و دارایی 
برگزار شــد.در این جلســه با توجه به اتمام مدت زمان 
ریاست »محمدعلی دهقان دهنوی« در سازمان بورس 

و اوراق بهادار، اعضای شورای بورس با انتخاب »مجید 
عشقی« با اکثریت آرا به عنوان سکاندار جدید این سازمان 
موافقت کردند.مجید عشــقی، قائم مقام بورس کالا و 
عضویت هیأت مدیره شرکت های تأمین سرمایه لوتوس 
پارسیان، سرمایه گذاری توسعه نور دنا را در کارنامه کاری 
خود دارد.وی همچنیــن در کارگزاری تدبیرگران فردا، 
سرمایه گذاری پویا، سرمایه گذاری تدبیر ارزش، توسعه 
اقتصاد بین الملل آینده، سرمایه گذاری مهرگان سرمایه 

پارس، صندوق سرمایه گذاری مشترک پیروزان، سامان 
تجارت تدبیر ایرانیان، گروه توسعه اقتصاد، کارآفرینان 
دامون، کارگزاری بانک پاسارگاد عضو هیأت مدیره بوده 
است.در جلسه امشب شورای عالی بورس، مسعودی فر، 
عشقی، خدابخش، فرج زاده و ناصرپور به عنوان اعضای 
هیئت مدیره سازمان بورس و اوراق بهادار معرفی شدند.

بورس ایران در نیم قرن حیات خود، سکانداری فریدون 
مهــدوی )13۴۶-13۴۹(، فضل الــه مهرپور )13۴۹-

13۵2(، داریوش خزیمــه علم )13۵2-13۵3(، منصور 
ضابطیان )13۵3-13۵۹(، اله وردی رجایی سلماســی 
)13۵۹-13۷۶(، سیداحمد میرمطهری )13۸2-13۷۶(، 
حسین عبده تبریزی )13۸2-13۸۴(، علی صالح آبادی 
)13۸۴-13۹3(، محمد فطانت )13۹3-13۹۵( و شاپور 
محمدی )13۹۵-13۹۹(، حسن قالیباف اصل )13۹۹-

13۹۹( و محمدعلی دهقان دهنوی )1۴00- 13۹۹( را 
به خود دیده است.

 یک کارشناس اقتصادی با بیان اینکه کسری بودجه، خلق 
پول و تورم همچون حلقه های زنجیر به هم متصل هستند، 
گفت: دلیل اصلی تورم و خلق پول در کشور جبران کسری 

بودجه است.
به گزارش روز جمعه ایرنا، کنترل و مهار تورم از مهمترین 
اولویت های دولت ســیزدهم و رییس جدید بانک مرکزی 
اســت که برای تحقق آن لزوم جلوگیــری از خلق پول و 
یافتن راهکارهای جایگزین برای جبران کسری بودجه در 

دستور کار است.
براســاس آخرین آمار میزان نقدینگی در مردادماه امسال 
در مقایسه با مدت مشابه ســال گذشته 3۹.1 درصد رشد 
داشــته است و از 2۸۹1 هزار مییلیارد تومان به 3۹21 هزار 
میلیارد تومان رسیده است. بسیاری از کارشناسان خلق پول 
توسط سیستم بانکی را از عوامل رشد پایه پولی و تولید پول 

پرقدرت در کشور می دانند.
»احمد حاتمی یزدی« کارشــناس اقتصادی در این باره به 
خبرنگار اقتصادی ایرنا گفت: باید حجم پول موجود در کشور 

با حجم معاملات کالاها و خدمات متناسب باشد و چنانچه 
حجم نقدینگی کم باشد معاملات راکد می شود و اگر بیشتر 

باید تورم افزایش می یابد.
»احمد حاتمی یــزدی« درخصوص رابطه تولید کالا، تورم 
و نقدینگی افزود: در صورتی که همراه با رشــد نقدینگی، 
تولید کالا و خدمات اضافه نشود یعنی در قبال پولی که به 
مردم و شــرکت ها برای خرید پرداخت می شود کالایی در 
بازار نباشــد، قیمت ها افزایش می یابد و به تبع آن تورم نیز 

صعودی خواهد بود.
وی با بیان اینکه در ســال های اخیر دولت ها با کســری 
بودجه مواجه بودند یعنی درآمد کافی برای هزینه های خود 
نداشتند، گفت: مهمترین منبع درآمد دولت ها فروش نفت 
و گاز، اخــذ مالیات، گمرکات و فروش دارایی اســت که با 
توجه به تحریم های ظالمانه، صادرات نفت با کاهش قابل 

ملاحظه ای مواجه بوده است.
این کارشــناس ادامه داد: وقتی فــروش نفت کاهش یابد 
واردات نیز کم می شــود و در نتیجه درآمدهای گمرک هم 

نزولی خواهد بود. علاوه بر آن با محدود شدن واردات مواد 
اولیه، تولید داخل هم آســیب می بیند و وقتی تولید نباشد 
مالیات نیز پرداخت نمی شــود و در نتیجه درآمد دولت نیز 

کاهش می یابد.
وی اظهارداشت: همانطور که اشاره شد همه عوامل چون 
حلقه های زنجیر به هم متصل هســتند و تحریم موجب 
کسری بودجه می شود در حالی که هزینه های دولت ثابت 

بوده و کاهش نیافته است.
حاتمی ادامه دارد: در این شرایط دولت ناچار است از بانک 
مرکــزی قرض کند و چون این بانک، ســپرده مردم را در 
اختیار نــدارد، بنابراین پول چاپ می کند و چاپ پول باعث 
می شود حجم نقدینگی افزایش یابد و در نتیجه تورم ایجاد 

می شود.
وی تصریح کرد: در ســه سال گذشته، سالیانه بیش از ۴0 
درصد افزایش نقدینگی داشتیم و به این دلیل است که بیش 

از ۴0 درصد تورم داشتیم.
به گفته این کارشــناس پولی و بانکی در این سال ها رشد 

تورم  موجب شده وضعیت اقتصادی مطلوبی نداشته باشیم و 
در نتیجه آن فقرا فقیرتر شدند و ثروتمندان ثروتمندتر شده اند 

و شکاف طبقاتی را در جامعه افزایش یافته است.
وی راهکار کنترل نقدینگی را رفع کسری بودجه دانست و 

گفت: باید طبق درآمد، هزینه ها صرف شود.
به گزارش ایرنــا، برای مقابله با این بحران و قطع زنجیره 
تورم، دولت ســیزدهم، جلوگیری از خلق پول را دنبال می 
کند. در این راســتا چندی پیش، رییس ســازمان برنامه و 
بودجه با اشاره به اینکه اصلاح ساختار بودجه را از چند ماه 
گذشته آغاز کرده ایم، گفت: با مدیریت و ساماندهی بدهی ها 
و مصارف بودجه برای اولین بار در ماه گذشته، پرداخت های 

دولت بدون خلق پول انجام شد.
مسعود میرکاظمی تاکید کرده است که  »خلق پول«  جز 
تورم افسار گسیخته و آسیب جدی به معیشت مردم،  نتیجه  
ای نداشته است. بنابراین باید تلاش شود تا خلق پول ریشه 
کن شود و برای تحقق پروژه ها باید مدیران در استان ها به 

خلق منابع رو بیاورند.

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس 
بانک ها  به  مجلس  تکلیف  گفت: 
الکترونیکی  برای ایجاد ســامانه 
تضییع  از  تسهیلات،  قراردادهای 
حقوق فعالان حوزه کسب و کار 

می کند. جلوگیری 
بــه گــزارش خبرگــزاری مهر 
ملــت، مهدی  از خانه  نقــل  به 
طغیانی با اشــاره به بررسی ماده 
3 طرح تســهیل صــدور برخی 
افزود:  کار  و  کســب  مجوزهای 
پیــش از ایــن، در قراردادهایی 
که میان فعالان حوزه کســب و 

کار و بانک هــا به منظور دریافت 
تســهیلات منعقد می شد از یک 
به  قراردادها  ارائه  از  بانک ها  سو 
این فعــالان خودداری می کردند 
و از ســوی دیگر بخش هایی از 
باقی  این قراردادها تکمیل نشده 

می ماند.
در  اصفهــان  مــردم  نماینــده 
افزود:  اســلامی  مجلس شورای 
که  می شــد  موجب  مذکور  روند 
اگــر قراردادهای تســهیلات به 
بازنگــری یا تمدید نیاز داشــته 
باشــند، بانک اقدام بــه تکمیل 

ارقــام و قســمت های تکمیــل 
نشــده ی قراردادها می کرد و به 
نوعی حقوق مشــتری و فعالان 
حوزه کسب و کار تضییع می شد.

وی اضافــه کــرد: از آنجــا که 
مشــتری  کنونــی،  رویــه  در 
هیــچ نســخه ای از قراردادهای 
تا  ندارد  اختیار  تســهیلات را در 
از حقــوق طرفین آگاه باشــد و 
قراردادها تــا روز آخر به صورت 
شــناور باقی می ماننــد، در ماده 
3 طرح تســهیل صــدور برخی 
مجوزهــای کســب و کار پیش 

بینی شــد که تمامــی قراردادها 
باید آنلاین ثبت و تکمیل شود.

اینکه در  بــه  اشــاره  با  طغیانی 
برخی  صــدور  تســهیل  طــرح 
دنبال  به  مجوزهای کسب و کار 
و  کسب  فضای  مشــکلات  رفع 
در صورت  داد:  ادامه  بودیم،  کار 
ثبت  و  الکترونیکی  سامانه  ایجاد 
تســهیلات  قراردادهای  آنلاین 
قراردادها  در  تغییری  اگر  بانکی، 
ایجاد شــود، قابــل رصد بوده و 
می توان مشــخص کرد که حق 

با بانک است یا مشتری.
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کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخباراقتصادکلان

برخی کشتی ها تا 2 ماه در آب 
می مانند

 معــاون اقتصادی رئیــس جمهور گفــت: برخی 
کشــتی های حمل کننــده کالای وارداتی تا دو ماه 
در آب می مانند و کالاهــای آنها در بندرامام تخلیه 

نمی شود.
بــه گزارش خبرنگار مهر، محســن رضایی پیش از 
ظهر امروز در حاشــیه حضور در مجتمع بندری امام 
خمینــی در جمع خبرنگاران با اشــاره به اینکه این 
بندر یکی از مهم ترین بنادر کشــور است که بخش 
عمده ای از کالاهای اساسی کشور از طریق آن وارد 
کشور می شــود، بیان کرد: بیشترین حجم صادرات 
محصولات پتروشــیمی که بخش قابل توجهی از 
درآمدهای ارزی کشور را شامل می شود نیز از طریق 
بندرامام خمینی صادر می شود به همین دلیل این بندر 

برای ما بسیار مهم است.
وی ادامه داد: البته مشکلاتی ما در بندرامام خمینی 
داریم که این امر نشان می دهد ما علاوه بر درگیری 
با تحریم های کشورهای خارجی با تحریم های داخلی 
نیز درگیر هستیم. قطعاً تا زمانی که تحریم های داخلی 
را برطرف نکنیم برداشتن تحریم های خارجی نیز تأثیر 
چندانی بر حل مشکلات کشور نخواهد داشت حتی 

اگر همین امروز این تحریم های برداشته شود.
معــاون اقتصادی رئیس جمهور ادامــه داد: یکی از 
مشــکلاتی که در بندرامام خمینی مشاهده می شود 
این اســت که برخــی کالاهایی کــه وارد این بندر 
می شود میزان ماندگاری آنها در بندر بسیار طولانی 
مدت اســت و حتی برخی کشــتی ها تا دو ماه روی 
آب می مانند و کالاهای آنها تخلیه نمی شود به دلیل 
مجوزهایی که باید برای ترخیص کالا دریافت شود 
و عــدم هماهنگی که در این زمینه وجود دارد، زمان 
زیادی کالا در انبارها باقی می ماند. نتیجه این تاخیرها 
در ترخیص کالا از بنادر این است که کالا دیر به مردم 
برسد یا کالاهای صادراتی دیر به خارج از کشور برود.

رضایی وجود چنین تاخیرهایی را باعث زیان های بی 
شــمار برای مردم و کشور دانست و گفت: تأخیر در 
تخلیه کالاها باعث افزایش قیمت و تورم کالاها در 

داخل کشور می شود.
وی با بیان اینکه هزینه های مدیریتی کشور نباید بر 
مردم تحمیل شــود، اظهار کرد: همچنین این تأخیر 
در صادرات کالاهای تولیدی کشور نیز باعث تحمیل 
هزینه هــای تجاری برای بازرگانان می شــود و این 
موضوع امکان رقابت آنها نســبت به رقبای خارجی 

خود کاهش می دهد.

اعلام رتبه بندی فرودگاه ها 
توسط سامانه پایش کیفیت 

خدمات فرودگاهی
اعلام رتبه بندی فرودگاه ها توســط ســامانه پایش 

کیفیت خدمات فرودگاهی
تهران- ایرنا- مدیــر راهبری مرکز ایمنی، عملیات 
اضطراری و نظارت بر کیفیــت خدمات فرودگاهی 
گفت: رتبه بندی فرودگاه ها توســط ســامانه پایش 
کیفیت خدمات فرودگاه انجام می شــود که در ۶ ماه 
نخست امســال بیش از یک میلیون و ۷00 بازخورد 

توسط این سامانه ثبت و جمع آوری شده است.
به گزارش وزارت راه و شهرسازی، »مجتبی رنجبر« 
اظهارداشت: پایش مستمر و هوشمند کیفیت خدمات 
و سرویس ها در فرودگاه های کشور با تاکید مدیرعامل 
شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی در راستای ارتقای 

سطح کیفی خدمات فرودگاهی انجام می شود.
وی افزود: ســامانه جامع و هوشمند پایش کیفیت 
خدمات فرودگاهی در دو حــوزه »کیفیت خدمات 
فرودگاهی«  و »امکانات ســالن های فرودگاه«  به 
جمع آوری بازخوردهای مســافران می پردازد و در 
ماه های تیر، مرداد و شــهریور 1۴00 نیز، ۶۵0 هزار 
بازخورد از سوی مســافران در فرودگاه های کشور 
ثبت کرده است.مدیر راهبری مرکز ایمنی، عملیات 
اضطراری و نظــارت بر کیفیت خدمات فرودگاهی 
بیان کرد: موضوع کیفیت خدمــات فرودگاهی در 
زمینه های امکانات ســالن های فــرودگاه، کیفیت 
پذیرش مسافر و بار، نحوه برخورد کارکنان، آراستگی 
و راحتی در فرودگاه، ســرویس های اطلاع رسانی، 
مــدت زمان انتظــار پذیرش، نحوه دسترســی به 
فرودگاه، وضعیت پارکینگ فرودگاه، اقدامات مقابله 
با شیوع کرونا توسط مسافران ارزیابی می شود.  به 
گفته وی؛ این سامانه در حوزه »امکانات سالن های 
فرودگاه«  به بررســی مــواردی همچون اینترنت، 
محل شارژ، چرخ دســتی و ویلچر، آب آشامیدنی، 
تلویزیــون، محل بازی کــودکان، عابر بانک، اتاق 
سیگار، صندلی انتظار، بســته بندی بار، غرفه های 
فروشگاهی، رســتوران و فســت فود، نمازخانه و 
سرویس های ترمینالی می پردازد.رنجبر در ادامه به 
رتبه بندی فرودگاه های کشور در دو بخش کیفیت 
خدمات فرودگاهی و امکانات ســالن های فرودگاه 
پرداخت و گفت: با توجــه به اطلاعات دریافتی در 
سه ماهه دوم سال 1۴00، موفق ترین فرودگاه ها در 
زمینه کیفیت ارائه خدمات فرودگاهی از نظر مسافران 
به شــرح ذیل است: فرودگاه های مهرآباد، مشهد و 
تبریز)امکانات ســالن های ترمینال(، فرودگاه های 
اصفهان، بندرعباس و اهواز )کیفیت پذیرش مسافر/ 
بار(، فرودگاه های شــیراز، اصفهان و زاهدان)نحوه 
برخــورد کارکنان(، فرودگاه های مهرآباد مشــهد، 
یزد)آراســتگی و راحتی در فرودگاه(، فرودگاه های 
مشــهد، بندرعباس و زاهدان)سرویس های اطلاع 
رســانی(، فرودگاه های مهرآباد، اهواز و یزد)زمان 
انتظــار پذیرش(، فــرودگاه های تبریــز، مهرآباد، 
شیراز)اقدامات مقابله با شیوه کرونا(، فرودگاه های 
اصفهان، یزد و مهرآباد)وضعیت پارکینگ فرودگاه( و 
فرودگاه های تبریز، شیراز و اهواز)نحوه دسترسی به 

فرودگاه( جزء فرودگاه های منتخب بودند.

رکورد شکنی دوباره مردم در 
سفرهای جاده ای

رکورد شکنی دوباره مردم در سفرهای جاده ای
در روزهای گذشــته شــاهد افزایش چشــمگیر 
تردد وســایل نقلیه مختلف در جاده های کشور و 
ترافیک ســنگین در محورهای مواصلاتی بودیم 
که مشــخص نیســت آیا محدودیت های سفر با 
تغییر کرده  تغییــر رنگ بندی شــهرها  به  توجه 

است یا خیر؟
به گزارش ایســنا، در روزهای گذشته هم مانند 
ترددهای  افزایش چشــمگیر  قبل شــاهد  هفته 
جاده ای بین استانی سفرهای مردم بوده رکورد 
تازه ای در این زمینه به ثبت رســیده اســت. به 
گونــه ای که طــی دو روز گذشــته بیش از ۴ 
میلیون خودرو در محورهای مواصلاتی کشــور 

تردد کرده اند.
طبــق جدیدترین آمارهای منتشــر شــده مرکز 
مدیریت راه های کشــور بیش از 2 میلیون و 12 
هزار وســیله نقلیه در بیســت و یکم مهر ماه و 
بیش از 2 میلیون و 23 هزار وسیله نقلیه در روز 
گذشــته یعنی بیست و دوم مهرماه در محورهای 
مواصلاتی کشور تردد کردند و این نشان دهنده 
رکوردشــکنی جدیدی در سفرهای استانی مردم 

بوده است.
از 22۷1  براســاس آخرین اطلاعات دریافتــی 
نیز  برون شهری  در محورهای  فعال  ترددشــمار 
تردد بین اســتانی در شبانه روز گذشته نسبت به 
روز قبــل )21 مهر ماه( 0.۵ درصد افزایش تردد 

را نشان می دهد.
البتــه در در هفتــه ای که گذشــت رنگ بندی 
شهرها و اســتان های مختلف نشان می دهد که 
به غیر از چند شــهر غربی کشــور، مابقی نقشه 
ایــران از نظر وضعیت کرونایــی به رنگ زرد یا 
آبی درآمده و دیگر وضعیت کرونایی کشور قرمز 

نیست.
البته در این میان باید به هشــدارهای مسئولان 
بهداشــتی کشــور نیز توجه کــرد چراکه آن ها 
بارها بر این نکته تأکیــد کردند که نباید به این 
رنــگ بندی ها توجه کرد و مــردم همچنان باید 
پروتکل هــای بهداشــتی را برای پیشــگیری از 

شــیوع موج جدید کرونا در کشور رعایت کنند.

 سفر هیئت دولت
 نقطه عطف حوزه راه و 
مسکن فارس خواهد بود

وزیر راه و شهرســازی تاکید کرد که ســفر رئیس 
جمهور و اعضای هیئت دولت به فارس، منجر به 
اتفاقات بزرگی خواهد شــد، ابراز امیدواری کرد که 
این سفر نقطه عطفی در زمینه توسعه راه و مسکن 

در این استان باشد.
رستم قاســمی شامگاه پنج شــنبه 22 مهرماه در 
شــورای اداری اســتان فارس که با حضور رئیس 
جمهور برگزار شــد با اشــاره به نتایج بازدیدها و 
مشکلاتی که مردم داشــتند، اظهار کرد: در حوزه 
حمل و نقل با مصوبات سفر و اعتبارات اتفاق بزرگی 

می افتد.
او با بیان اینکه آزادراه شــیراز ـ اصفهان بزرگترین 
آزادراه کشور اســت، افزود: به دلایل مختلف باید 
قطعه ۷ و ۸ ایجاد شود تا توزیع ترافیک اتفاق بیفتد.

وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه تا پایان امسال 
قطعه ۶ ابن آزاد راه تمام می شود، خاطرنشان کرد: 
قطعه ۷ و ۸ نیز قبل از ســفر توافق با سرمایه گذار 
انجام شــد و این آزادراه می تواند آزادراه بوشهر را 
کامل کند. قطعه ۸ نیز تا 2.۵ سال طول می کشد اما 

عملیات اجرایی شروع می شود.
او با بیان اینکه تکمیل آزادراه محور جهرم - لار نیز 
مورد توجه قرار گرفته است، عنوان کرد: همچنین 
100 میلیارد برای رفع نقاط حادثه خیز در نظر گرفته 

شده است. 
وزیر راه و شهرســازی با بیان اینکه برای بزرگراه 
دشــت ارژن - قائمیه ۴0 میلیــارد تومان اعتباز 
گذاشته شده است، گفت: راه آهن نیز با تهاتر نفت 
و اختصاص 200 میلیارد تومان سرعت می گیرد و 
در یک ماه آینده قراردادها اجرایی می شــود و البته 
پروژه های دیگر هم در زمینه راه در فارس مد نظر 

است.
قاســمی با بیان اینکه باند دوم کوار - عسلویه که 
اعتبارات خوبی برای آن پیش بینی شــده  است و 
ظرف یک ماه آینده با ســازندگان شروع می کنیم، 
از پیش بینی 1000 میلیارد تومان، به غیر از سهم 

بخش مشارکت کننده، در این پروژه خبر داد.
قاسمی با بیان اینکه ساخت مسکن از دیگر موارد 
مهم این سفر بود، افزود: نیازمندی های مسکن مهر 
و زیرســازی ها در دستور کار قرار گرفته؛ از طرفی 
سهم فارس از 2 میلیون واحد مسکونی 120 هزار 

واحد سهم استان فارس است .
او با بیان اینکه در اغلب شهرها زمین شناسایی شده 
است، گفت: در مرکز استان اقدامات لازم باید انجام 
شــود، برخی از قطعات باید الحاق شود به صدرا و 
توافق با اوقاف نیز انجام شــده تا زمین 120 هزار 

مسکن را حل کنیم.
وزیر راه و شهرسازی بیان کرد: نهضت مسکن را 
 آغاز می کنیم و امیدواریم در این سفر نقطه عطفی 

در مسکن و حمل و نقل استان به وجود آید.

دبیر کل اتــاق اصناف ایران با بیان اینکه 
پوشاک قاچاق، تامین کننده 1۶ درصد نیاز 
کشور است، گفت: سهم زنان در کارفرمایی 
واحدهای صنفی پوشاک بیش از ۴0 درصد 
اســت و ظرفیت ۷۴ میلیارد دلاری برای 
صادرات پوشــاک به کشورهای اسلامی 

وجود دارد.
به گزارش ایســنا، به نقل از اتاق اصناف 
ایران، محمدباقر مجتبایی، ضمن بیان این 
مطلب اظهار کــرد: با توجه به این که در 
تقسیم بندی ها، پوشاک را شامل لباس های 
زنانه، مردانه و بچگانه )از کلاه و روسری 
گرفته تا پالتو و مانتو و … به جز کفش( در 
نظر می گیریم، از میان حدود 3 هزار عنوان 
کد آیسیک که فعالیت های صنفی را نشان 
می دهند، گروه پوشــاک از اهمیت بالایی 
برخوردار است. به طوری که در این گروه، 
فعالان صنفی هم در حوزه تولیدی و هم 
در حوزه توزیعی فعالیت دارند و ۹۵ درصد 
تولید پوشــاک در کشــور، توسط صنوف 

تولیدی تامین می شود.
وی افزود: در بحث توزیع هم سهم اصناف 
100 درصد است و در فروشگاه های صنفی 
سطح شهر اعم از فروشگاه های زنجیره ای 
و مغازه ها و فروشــگاه های مجازی توزیع 
انجام می شــود. البته مد نظــر ما در این 
گزارش، فروشگاه های دارای مجوز است. 
در بخش پوشاک ایران، 230 هزار و 31۵ 
واحد صنفی تولیدی و توزیعی مجاز فعالیت 
می کننــد که از این تعداد، ۵۷ هزار و ۴0۴ 
واحد، تولیدی اســت. متوسط شاغلان در 
واحدهای صنفی تولیدی پوشاک، 10 نفر 
است و متوسط شــاغلان در حوزه توزیع 
پوشــاک نیز به 3 نفر می رسد. به منظور 
مقایسه این آمار خوب است بدانیم، حدود 
1000 نوع کد آیسیک تولیدی صنفی در 
کشور داریم که متوسط شاغلان در آن ها 
حدود ۵ نفر است و متوسط شاغلان در کل 
3 میلیون واحد صنفی )تولیدی، توزیعی، 
خدماتی، خدمات فنی( 2.1 نفر کشور است.

مجتبایــی ادامه داد: از میــان ۵۷ هزار و 
۴0۴ واحد صنفی تولیدی پوشاک کشور، 
23 هزار و ۷02 کارفرما و کارآفرینان زنان 
هســتند که حدود ۴1 درصد کل واحدها 
اســت و در حوزه توزیع پوشاک )به غیر از 
کسب و کارهای مجازی( 1۷2 هزار و ۹11 
واحد توزیعی در کشور داریم که ۷۷ هزار و 
۴۵0 پروانه کسب از این آمار، یعنی حدود 
۴۵ درصد متعلق به زنان است. اگر به آمار 
زنان کارآفرین در حوزه پوشاک، تعداد زنانی 
که در صنف تولید یا توزیع پوشاک مشغول 
به کار هســتند نیز اضافه شود، به روشنی 
سهم زنان در این حوزه را در خواهیم یافت.

وی دربــاره آمارهــای واحدهای تولیدی 
و توزیعی پوشــاک در تهران نیز گفت: از 
میان کل واحدهای صنفی تولیدی پوشاک 
کشــور، 12 هزار و ۶۶۶ واحد و از کل آمار 
واحدهای صنفی توزیعی پوشاک، 22 هزار 

و 3۴0 واحد در استان تهران فعال اند.

ایرانی ها چه قدر پوشاک می خرند؟
دبیــر کل اتاق اصناف ایران با اشــاره به 
بررســی های انجام شــده در اطلاعات 
مربوط بــه مرکز آمار ایــران اظهار کرد: 
اولویت مردم برای خرید پوشاک، اولویت 
پنجم و حــدود پنج درصد هزینه خانوارها 
مربوط به پوشــاک و کفش است. همان 
طور کــه می دانید کل جامعه ایران به 10 
دهک تقسیم شده اســت که خانوارهای 
دهک اول کــه ضعیف  ترین گروه از نظر 
مالی هســتند، 2.2 درصــد درآمد خود را 
صرف پوشــاک و کفــش می کنند. این 
مقدار در خانوارهای دهک پنجم حدود ۵.2 
درصد است و به طور کلی جامعه ایران، به 
طور متوســط 3.۵ درصد از درآمد خود را 

هزینه پوشاک و کفش می کنند.
وی با تاکید بر لــزوم جلوگیری از قاچاق 
تصریح کرد: با مطالعه آمارهای بین المللی 
و صادراتی پوشاک سایر کشورها به ایران 
می بینیم که حدود 1۶.۶ درصد از نیاز بازار 
ایران به پوشاک توسط واردات تامین شده 
که با توجه به ممنوعیت واردات پوشــاک 
به ایران طی چند ســال اخیر، این میزان 
واردات پوشاک به ایران، قاچاق بوده است. 
با تلفیق آمار اعلامی از ســوی گمرکات 
سایر کشــورها و اندازه بازار مصرف ایران 
می توان نتیجه گرفت حدود ۸3.۴ درصد 
نیــاز بازار داخل از طریــق تولیدکنندگان 
ایرانی و مابقی توسط قاچاق تامین می شود.

این مقام صنفی بــا بیان اینکه اندازه بازار 
ایــران در زمان دلار حدود ۴ هزار تومانی، 
12 میلیارد دلار پیش بینی شده بود، تصریح 
کرد: با گرانی دلار، پیش بینی می شود که 
اندازه بازار کاهش یافته و احتمالا وضعیت 
قاچاق هم تغییر کرده اســت. با وجود این 
قاچاق هنوز وجود دارد و عامل مخربی علیه 
تولید داخلی است. خصوصا این که عمده 
تولیدکنندگان داخلی پوشاک، کارگاه های 
کوچک و متوســط هستند و این گروه به 
نسبت صنایع بزرگ، از قاچاق بیشتر آسیب 
خواهنــد دید و ضمن تقدیر از تلاش های 
ارزشمند و موثر ستاد مبارزه با قاچاق برای 
کاهــش این پدیده شــوم، انتظار صنوف 
تولیدی و اتاق اصناف ایران این است که 
همت عالی ســتاد مبارزه با قاچاق کالا و 
ارز ادامه یابد و از سوی دیگر،سیاست های 
حمایتی برای تقویت واحدهای طراحی و 
تولید در نظر گرفته شود. به ویژه در تامین 
مواد اولیه از نخ و پارچه و ملزومات جانبی تا 
سرمایه در گردش باید حمایت جدی و موثر 
از سوی دولت و بانک مرکزی انجام شود.

دبیرکل اتاق اصناف ایران با بیان اینکه طی 
سال های گذشته، کیفیت تولیدات داخلی 
بالا رفته، گفت: در نمایشگاه مدکس هم 
که برای نخســتین بار در حال برگزاری 
اســت شاهد این کیفیت هستیم. برخی از 
تولیدات پوشاک داخلی با برندهای خارجی 
برابری می کند و حتی بالاتر از محصولات 
رقبایــی نظیر ترکیه و هنــد و بنگلادش 

است. در این نمایشگاه که از 20 تا 23 مهر 
در نمایشگاه آفتاب با حمایت اتاق اصناف 
ایران برگزار شده، حدود 100 تولید کننده 

برتر کشور حضور یافته اند.

از  ایــران  درصدی  ســهم 0.1 
صادرات پوشاک در جهان

وی در خصوص ظرفیت صادارتی پوشاک 
تولیــد ایران نیز گفت: پوشــاک از جمله 
اولویت های اتاق اصناف ایران در خصوص 
تولید برای صادرات است. در سال 2020 
کل واردات پوشاک در جهان ۴10 میلیارد 
دلار گزارش شــده است و متاسفانه سهم 
ایران از این صادرات 0.1 درصد اســت. از 
 )OIC( سوی دیگر ۵۷ کشــور اسلامی
۷۴ میلیارد دلار واردات پوشــاک دارند. با 
توجه به این کــه ایران یکی از بزرگترین 
کشورهای اسلامی است و ظرفیتی قابل 
قبول در تولید پوشــاک دارد و در مقابل، 
اکثر این کشــورها از نظر صنعتی ضعیف 
هســتند، بنابراین بازار بسیار خوبی برای 
تولیــدات ایرانی خواهند بــود. از این رو 
مسئولان وزارت صنعت، معدن و تجارت 
و اتاق های اصناف، بازرگانی و تعاون باید 
در کنار هم برنامه ریزی اجرایی برای سند 
ملی ساماندهی، توسعه و حمایت از تولید 
صادراتــی گروه پوشــاک را تهیه کنند تا 
بتوانیم از ایــن بازار پر اهمیت بهره کافی 

ببریم.
مجتبایی با تاکید بر اینکه در جریان مبارزه 
با کرونا، پوشــاک از جمله گروه هایی بود 
که بیشترین آســیب را دید، تصریح کرد: 
صنوف توزیعی ما با پیک های شدید کرونا 
در مجموع حدود دو ماه مجبور به تعطیلی 
مطلق شدند و در سایر ایام مثل اسفند ۹۸ 
که اعلام رسمی پاندومی کرونا شد، پوشاک 
تولید شده روی دســت تولیدکنندگان و 
توزیع کنندگان ماند و ما شــاهد موجی از 
چک های برگشتی بودیم. کرونا همچنین 
مسئولان کشور را مجبور به اتخاذ و اجرای 
سیاست های تعطیلی مدارس و دانشگاه ها 
کرد. مراسم ها و میهمانی ها هم با توصیه 
کارشناسان بهداشــتی کاهش یافت و یا 
لغو شد و بدین ترتیب سطح خرید و تقاضا 

برای پوشاک کاهش چشمگیری یافت و 
مجموع این عوامــل موجب بروز ضربات 

مکرر بعدی کرونا بر گروه پوشاک شد.

مردم از خرید ۷0 درصد پوشاک 
منصرف  خــود  متعارف  تقاضای 

شدند
به گفته دبیر کل اتاق اصناف ایران مردم در 
20 ماهه گذشته از خرید ۷0 درصد پوشاک 
تقاضای متعارف خود منصرف شدند. چون 
وقتی میهمانی، مدرسه و دانشگاه و دید و 
بازدیدی نباشــد، نیاز به خرید پوشاک هم 
کاهش خواهد یافت. اگرچه با پیگیری های 
اتاق اصناف ایران، گروه پوشــاک در ستاد 
ملی مبارزه با کرونا جزء 1۴ گروه آســیب 
دیــده از کرونــا قرار گرفت امــا به دلیل 
محدودیت هــای مالی دولــت، حمایت  از 
ایــن گروه نزدیک به صفــر بود. حتی در 
دو مرحله در ســتاد کرونا مصوبه گرفتیم 
که چک ها برگشــت نخورد، اما به علت 
ضعف در ساختار نرم افزاری بانک مرکزی 
و بانک های کشــور، همیشــه چک های 
اصناف برگشت خورد و این خسارت بسیار 

چشمگیر است.
مجتبایــی با بیان اینکــه وزارت صنعت، 
معــدن و تجــارت، اتاق اصنــاف ایران، 
اتحادیه پوشاک تهران که مرکز تحقیقات 
خوبی دارد و گروه مشــورتی اتاق اصناف 
ایران که متشکل از اتحادیه های پوشاک 
سراسر کشور است، بررسی های دقیقی در 
خصوص فرصت های پوشاک داشته اند و 
حمایت از زنجیره ارزش پوشاک در دستور 
کار است، نمایشگاه مدکس را یکی از این 
کمک ها و حمایت ها دانست و تاکیدکرد: 
برای ایجاد رونق نســبی و اتصال دوباره 
بنگاه های تولیــدی و توزیعی و آگاهی از 
مدل ها، کیفیــت و توانمندی های آن ها، 
نخســتین نمایشــگاه مدکس به صورت 
تخصصی در نمایشگاه آفتاب برگزار شده 
اســت. این نمایشگاه نشــان داد ظرفیت 
بســیار خوبی داریم که حیف است دولت 
ســیزدهم که به دنبال ایجاد و توســعه 
فرصت های شــغلی و تقویــت صادرات 
است، از کشش پذیری بالای گروه پوشاک 

استفاده نکند.
وی با بیان اینکه در گروه پوشــاک ما با 
کمتر از 200 میلیون تومان می توانیم یک 
شــغل ایجاد کنیم در حالی که در صنعت 
این میزان دســت کم دو میلیارد تومان و 
در صنایع بزرگ حداقل 20 میلیارد تومان 
است، گفت: مسئولان کشوری لازم است 
از این گروه که خود پیشــران فعالیت های 
متعددی در زمینه ســایر مشاغل مثل نخ 
ریســی، پارچه، رنگــرزی، دوخت، تولید 
پوشــاک، حمل و نقل و توزیع هســتند، 
حمایت کنند. ضمن این که پوشاک بستر 
مناســبی برای اشتغال تحصیلکردگان در 
حوزه های مختلف از طراحی تا توزیع ایجاد 
می کنــد و زنان و مردان بدون محدودیت 
می توانند در آن مشــغول به کار باشند و 
علاوه بر تامین نیاز داخلی، ارز آوری کنند.

تجهیز و به روزرسانی دستگاه های 
تولید پوشاک در اصناف

مجتبایی همچنین گفت: در ســند توسعه 
پوشاک که در حال اجرای گام به گام آن 
هستیم، یک بخش توجه به فرهنگ ایرانی 
و اسلامی است. چهل میلیون از جمعیت 
کشــور ما در ســنین بین 20 تا ۵0 سال 
هستند، بدین معنا است که این صنف برای 
رضایت مشتری به کیفیت، تنوع، زیبایی 
و نام و نشــان تجــاری ایرانی توجه دارد. 
برندســازی یکی از سیاست های حمایتی 
اتــاق اصناف ایران اســت. موفقیت های 
خوبی از نام و نشــان های ایرانی شــکل 
گرفتــه و برخی از آن هــا حتی در فروش 
مجــازی در عرصه داخلــی و بین المللی 

موفق هستند.
وی ادامه داد: استراتژی بعدی، تولید برای 
صادرات است و همچنین تجهیز و نوسازی 
و کاهش هزینه های سربار است. در برش 
و دوخت می تــوان از تجهیزات لیزری و 
نوین اســتفاده کرد، اما در ســایر حوزه ها 
بحث افزایش بهــره وری عوامل تولید، به 
ویژه نیروی کار از طریق آموزش و ارتقای 
سطح مهارت ها دنبال می شود. تولید انبوه 
و یکپارچه ســازی چند واحد مکمل با هم 
از دیگر اســتراتژی ها اســت . حتی چند 
شهرک صنفی در شهرستان های مختلف 

مکان یابی شده است.
به گفته دبیر کل اتاق اصناف ایران، گروه 
پوشــاک به دلیل ظرفیــت بالایی که در 
اشتغال زایی و سهم بزرگی که در اقتصاد 
دنیا دارد باید بیش از گذشته مورد توجه قرار 
گیرد و اتاق اصناف ایران به موجب همین 
اهمیــت، تقویت زنجیره ارزش پوشــاک 
را دنبــال می کند. اما بــرای این منظور 
همکاری جمعی از سوی نهادهای دولتی و 
بخش خصوصی ضروری است تا بتوان به 
جایگاهی مناسب در تولید و صادرات دست 
یافت. ضمن اینکه سیاست های مبارزه با 
قاچاق پوشاک باید ادامه پیدا کند تا نام و 
نشان های ایرانی فرصت رشد و توسعه و 

ماندگاری در بازار پیدا کنند.

دبیر کل اتاق اصناف ایران اعلام کرد

سهم بیش از 4۰ درصدی زنان در کارفرمایی واحدهای صنفی پوشاک

وزیر صمت: 

صاحبان ۳۵ درصد واحدهای تولیدی راکد اهلیت نداشته اند

معاون وزیر راه:

اجرای مصوبه سقف ۲۵ درصدی اجاره بها موفقیت آمیز بود

 وزیــر صنعت، معدن و تجارت گفت: صاحبان و ســرمایه 
گــذاران بالای 3۵ درصد واحدهــای تولیدی راکد و نیمه 
تعطیــل و کارخانه هایی که زیر ظرفیت خود کار می کنند ، 

افرادی هستند که اهلیت ورود به این حوزه را نداشته اند.
رضا فاطمی امین، پنجشنبه در جریان هفتمین سفر استانی 
رئیس جمهوری در نشســت شورای اداری شهرستان کوار 
فارس اظهار داشت: اینها کسانی بودند که بیشتر بر حسب 
یک اتفاق و موقعیتی تصمیم به این کار گرفتند و وقتی در 
ادامه راه توان، اهلیت و تخصص لازم را نداشتند با چالش 
مواجه شدند و منجر به تعطیلی و راکد شدن طرح تولیدی 
خود شــدند.وی بیان کــرد: کار در حوزه صنعت ، یک امر 
تقلیدی نیست؛ بیش از سرمایه و پول، اندیشه و مدیریت و 
توانایی مقابله با شوک های بزرگ اقتصادی درسیر تحولات 

سنگین و در سطح بازارهای جهانی را می طلبد.
 او همچنین به برخی از نیازها و دغدغه های اساسی سرمایه 

گذاران و طرح های مختلف صنعتی و تولیدی در اســتان 
فارس و شهرستان کوار اشاره کرد و گفت: وزارت صمت بر 
اساس یک برنامه مدون در حال تهیه و احصای مهمترین 
موانع و مشــکلات فراروی طرح ها در حوزه های مختلف 

صنعت، معدن و تجارت و صادرات است.
او به برخی پیش نیازهای مهــم در حوزه صادرات کالا با 
محوریت وزارت صمت نیز اشاره کرد و گفت: این وزارتخانه 
در ســال های ۹۶ و ۹۸ تعهداتــی را در خصوص تعویض 
و تعمیــر کامیون های برخی فعــالان اقتصادی پذیرفت 
که بنا به دلایلی این کار انجام نشــده است.دلیل بروز این 
مشکل برای کامیون داران تعطیلی بخش تولید کامیون از 
ســوی شرکت سایپا اعلام شده که با رایزنی ها و جلسات 
متعدد طی همین مدت شــروع به کار دولت این مشــکل 
رفع شده اســت.وی ابراز داشت: یکی از برنامه های مهم 
وزارت صنعتــت معدن و تجارت تحقــق این حق مغفول 

مانده ســرمایه گذاران و کامیون داران سراسر کشور است 
که به نتایج خوبی رسیده ایم.وزیر صنعت، معدن و تجارت 
در بخش دیگری از سخنان خود یکی از برنامه ها و اولویت 
های اساسی این وزارتخانه برای حمایت از سرمایه گذاران 
و صاحبــان واحدهای تولیدی را بر اســاس طرح آمایش 

سرزمینی در هر منطقه ، شهرستان و استان عنوان کرد.
وی گفت: دولت ســیزدهم تدوین و تهیــه طرح آمایش 
سرزمین در همه شهرستان های کشور را اولویت از برنامه 
های راهبردی خود می داند که این کار با کمک نخبگان، 
صاحبنظران در حــوزه های مختلف، متنفذین، معمدین و 
مســئولان و کارشناســان در هر حوزه ای تدوین ، تهیه و 
طراحی خواهد شد.فاطمی امین بیان کرد: یک تیم کاری و 
ارزیاب نیز در همین زمینه در تهران تشکیل شده و مسئول 
رصــد و ارزیابی از آخرین وضعیت تهیه طرح های آمایش 
سرزمین اســتان ها و شهرستان های مختلف کشور شده 

اند و نتایج را به طور دقیق و مستمر نیز به رییس جمهوری 
گزارش می دهند.او گفت: بر اساس این طرح تمام ظرفیت 
ها، استعدادها، و قابلیت های هر شهرستان و استان در حوزه 
های مختلف احصا و همچنین موانع و مشکلات فراروی 
توسعه نیز مشخص خواهد شــد و این کار تصمیم گیران 
و مســئولان اجرایی در همه حوزه ها را نیز تا حدود زیادی 
تســهیل می کند.وزیر صنعت معدن و تجارت گفت:  برای 
اجرای هر طرح و برنامه ای باید سیمای روشنی از فرصت 
ها، قابلیت ها و همچنین مشکلات و موانع جدی فراروی 
توسعه آن منطقه در دست باشد. وی اضافه کرد: همچنین 
در خصوص توسعه صنایع تبدیلی و افزیش میزان صادرات 
که یک نقشه راه و در صدر فعالیت ها و اولویت های مهم 
وزارت صمت نیز قرار دارد به ویژه از سال آینده برنامه های 
کارســازی پیش بینی و طراحی شده است.شهرستان کوار 

حدود ۴۵ کیلومتری جنوب شیراز است.

معاون وزیر راه و شهرسازی افزایش ۴۶ درصدی اجاره مسکن را نشان دهنده 
شکست مصوبه تعیین سقف 2۵ درصدی افزایش اجاره بها ندانست.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از خانه ملت، محمود محمودزاده معاون وزیر 
راه و شهرســازی در پاسخ به این سوال که آیا متوسط افزایش ۴۶.۹ درصدی 
هزینه اجاره بها در تابستان 1۴00 برای خانوارهایی که تمدید قرارداد داشته اند، 
نشــان دهنده شکست طرح تعیین سقف 2۵ درصدی افزایش اجاره بها است، 
گفت: مصوبه ستاد ملی کرونا در حکم قانون بوده و لازم اجرا است. بر اساس 
مصوبه این ستاد در راستای حمایت از مستأجران، تمامی اجاره نامه ها مصوب و 
تمدید شده تلقی می شوند مگر آن استثناهای ۸ گانه ذکر شده در مصوبه ستاد 
ملی؛ از طرفی اگر مســتأجر و موجر با هم توافق کنند، کسی مانع آن نخواهد 
شــد، اما هیچ مالکی نمی تواند مستأجر خود را ملزم به افزایش اجاره بها بیش 

از 2۵ درصد کند.

این نماینده مردم در مجلس شــورای اســلامی درباره ضمانت اجرای درست 
مصوبه تعیین ســقف اجاره بها افزود: عدم اطلاع مستأجران نسبت به حقوقی 
که برای آن ها در مصوبه ســتاد ملی کرونا در نظر گرفته شده موجب می شود، 
برخی از مستأجران مسائل خودشان را پیگیری نکرده و با اجاره بهای پیشنهادی 
موجر با وجود افزایش بیش از 2۵ درصدی موافقت کنند.وی در پاســخ به این 
سوال که بسیاری از صاحب خانه ها به بهانه اینکه خودشان قصد سکونت دارند، 
مستأجر را بیرون کرده تا برای مستأجر جدید، آزادانه نرخ اجاره بها تعیین کند، 
برای کنترل چنین مواردی چه تدابیری اندیشیده شده است، گفت: اگر صاحب 
خانه ها ســکونت خود را بهانه ای برای عدم تمدید قرار مستأجران کنند، باید 
توسط دستگاه های قضائی بررسی و صحت سنجی شود که وی محل دیگری 
برای ســکونت نداشته باشــد، از طرفی ۸ استثنا و شرطی که برای لغو تمدید 
قرارداد در مصوبه ســتاد کرونا ذکر شده باید توسط مراجع قضائی تأیید شود و 

تنها نظر شــخصی افراد ملاک نخواهد بود.معاون شهرسازی وزارت راه اظهار 
کرد: اگر با هدف کنترل افزایش اجاره بها بیش از سقف 2۵ درصدی از صدور 
کد رهگیری قراردادها جلوگیری شود، به دلیل خصوصی بودن قراردادها، امکان 
افزایش اقدامات غیر رسمی وجود دارد؛ لذا مستأجران باید به حقوقی که قانون 
برای آن ها مشخص کرده آگاه باشند در غیر این صورت طبیعی است که شاهد 
افزایش نرخ اجاره بیش از میزان تعیین شده خواهیم بود.محمود زاده تاکید کرد: 
با توجه به مصوبه ستاد ملی کرونا و حمایت و همکاری مراجع قضائی و عدم 
صدور حکم تخلیه برای مستأجران جز استثناهای ۸ گانه؛ سال گذشته کاهش 
۶۵ درصدی جا به جایی مستأجران را شاهد بودیم که نشان دهنده موفقیت این 
مصوبه است. البته برخی از مستأجران با میل شخصی و بیش از میزان تعیین 
شــده در قانون، قرارداد جدید تنظیم می کنند، در صورتی که بر اساس قانون 

امکان تمدید قرارداد با همان سقف تعیین شده وجود داشته است.
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شهرستان اخبار

خبر

طی 6 ماه نخست سال جاری 
صورت گرفت

کشف بیش از ۷ تن مواد 
مخدر  در گلستان

انتظامی  گرگان-دستجردی-خبرنگارمملکت-فرمانده 
گلســتان گفت: در ۶ ماهه نخست اول سال هفت تن و 
۷۱۰ کیلوگرم انواع مواد مخدر در گلســتان کشف شده 
که نسبت به مدت مشــابه سال قبل ۱۰ درصد افزایش 
یافته است.سردار محمدسعید فاضل دادگراظهارکرد: در ۶ 
ماهه نخست اول سال هفت تن و ۷۱۰ کیلوگرم انواع مواد 
مخدر در گلستان کشف شده که نسبت به مدت مشابه 
سال قبل ۱۰ درصد افزایش یافته است.فرمانده انتظامی 
گلستان افزود: طی این مدت ۱۴۳ قاچاقچی مواد مخدر 
دستگیر و ۱۰ باند متلاشی شدند.وی بیان کرد: دستگیری 
و پاکسازی محلات آلوده همواره در دستور کار انتظامی 
بوده و در همین راستا هزار و ۳۴۵ نفر دستگیر شدند.فاضل 
دادگر اضافه کرد: همچنین در ۶ ماهه نخست اول سال 
۲۸ واحد صنفی به دلیل فروش قرص، شربت و داروهای 

ضد اعتیاد خارج از شبکه پلمب شدند.

 رفع موانع اجرای گازرسانی 
به 8 روستای آزادشهر

طالبــی  گرگان-دســتجردی-خبرنگارمملکت-علی 
مدیرعامل شــرکت گاز بهمراه حمیدرضا ملک حسینی 
فرماندار شهرســتان ازادشهر ومیقانی مدیر کل راهداری 
و حمل و نقل جاده ای اســتان و همراهــان با حضور در 
مســیر  اجرای پروژه گازرســانی به ۸ روســتای اسلام 
آباد،قشلاق،رودبار،معصوم آباد،حاجی آباد،وطن،نرگس چال 
و رحیم آباد شهرستان مسیر اجرایی وتنگناها و مشکلات 

موجود را از نزدیک مورد بررسی و ارزیابی قرار دادند.
در این بازدید که  با هدف تشریک مساعی و هم اندیشی 
در زمینه رفع موانع و مشکلاتی که در حین اجرای عملیات 
گازرسانی  بوجود خواهد آمد انجام شد  مدیران دو دستگاه  
نظرات و پیشنهادات خود را  ارائه داده و خواستار همکاری 
و همراهی دســتگاههای ذیربط در زمینه پیشبرد طرح 

مذکور شدند.
دراین رابطه  مهندس طالبی مدیرعامل گازگلســتان ،با 
تشــکر از پیگیری های فرماندار شهرستان ، به تشریح 
جزئیات پروژه و مشــکلات احتمالی در حین اجرای کار 
شــده و در ادامه از فرماندار و مسئولین مربوطه خواست 
تا قبل از شــروع کار ، با حمایت و ارائه مجوزهای لازم 
از ســوی دســتگاههای ذیربط و حمایتهای فرمانداری 
شهرستان ،وقفه ای در مسیر اجرا بوجود نیاید و پروژه ها 

در موعد مقرر اجرایی و به اتمام برسند.
  مهندس میقانی مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
استان گلستان نیزبا بیان نقطه نظرات   خود، ضمن اعلان 
آمادگی  جهت کمک به اجرای گازرســانی روستاهای 
شهرستان ، خواهان همکاری و توجه بیشتر شرکت گاز 
در زمینه حفظ و صیانت از راه ها درحین اجرای پروژه ها و 

ترمیم مناسب و به موقع نقاط حفاری و لوله گذاری شد .

همزمان با هفته نیروی انتظامی
 ساختمان کلانتری تپه قشلاق 

محمدشهرافتتاح شد

البرز-تهمینه حیدری،خبرنگارمملکت-همزمان با هفته 
نیروی انتظامی ســاختمان کلانتری محله تپه قشلاق 

محمد شهر به بهره برداری رسید
این مراسم با حضور فرماندهان نیروی انتظامی استان ، 
مدیر کل راه و شهرسازی ، شهردار محمد شهر ، رئیس و 
اعضای شورای شهر محمد شهر نماینده دادستان استان 
البرز و جمعی از مســئولین استانی و در محل ساختمان 

احداث شده برگزار شد 
 در این مراســم ابتدا خالقی مدیر کل راه و شهرســازی 
استان البرز ضمن تبریک هفته نیروی انتظامی و قدردانی 
از زحمات پرســنل محترم ناجا توضیحاتی در خصوص 
ضرورت ایجاد ســاختمان در محلات هدف طرح های 
بازآفرینی شهری و مسکن ارائه داد و گفت : احداث این 
ســاختمان اقدام مشترکی بود از سوی شرکت بازآفرینی 
شهری به نمایندگی و نظارت اداره کل راه و شهرسازی 
استان البرز و شهرداری محمد شهر که زمین محل احداث 
ساختمان کلانتری را در اختیار نیروی انتظامی قرار داد و 

نیروی انتظامی که به عنوان بهره بردار صورت گرفت .
خالقی اضافه کرد این ســاختمان در زمینی به مساحت 
۱۰۰۰ متر مربع و در سه طبقه با زیربنای ۶۵۸ متر مربع و 
با هزینه ای بالغ بر چهار میلیارد و پانصد میلیون تومان از 
محل اعتبارات شرکت بازآفرینی شهری و مسکن ساخته 
شد و از جمله پروژه هائی است که در زمان و موعد مقرر 

شروع و به بهره برداری رسید .

از سوی شورای روستای لاکوم 
سوادکوه انجام شد

اهدای لوح تقدیر به مدیر 
عامل آبفا مازندران

ســاری -امیری فر-خبرنگارمملکت،اعضای شــورای 
اســلامی و دهیار روستای لاکوم شهرستان سوادکوه با 
اهدای لوح سپاســی از زحمات مدیر عامل شرکت آب و 
فاضلاب مازندران در راستای اجرای طرح آبرسانی به این 

روستا تقدیر کردند.
به گزارش روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب مازندران؛ 
لوح تقدیری از ســوی اعضای شورای اسلامی و دهیار 
روستای لاکوم از توابع بخش مرکزی شهرستان سوادکوه 
در راستای تامین و رفع مشکل آب بهداشتی این روستا 
اهداء و طــی آن از زحمات مهندس بهزاد برارزاده مدیر 

عامل و کارکنان شرکت قدردانی شد.
در این لوح تقدیر آمده است: توفیق خدمت به نیکوترین 
و شایسته ترین مردم در نظام اسلامی ، فرصت گرانبها و 
پرافتخاری است که علاوه بر خشنودی مردم ، موجبات 
رضایت پروردگار را در پی خواهد داشت و به یقین در این 
راستا کســانی سربلند و موفق خواهند بود که بتوانند به 
خوبی از این فرصت مسئولیت در راستای جلب رضایت 
خداوند و خدمت صادقانه و موثر به مردم نهایت استفاده 
را ببرند، قطعا کار برای رضای خداوند بدون اجر و پاداش 

نخواهد بود
بدین وسیله به نیابت از اهالی روستای لاکوم شهرستان 
سوادکوه از تلاشها ،پیگیریها و زحمات بی شائبه جنابعالی 
به عنوان مدیر جهادی و همکاران گرامیتان در خصوص 
تامین و رفع مشــکل آب بهداشتی این روستای محروم 
تقدیر و تشکر می کنیم و از خداوند منان توفیق روزافزون 

برایتان مسئلت داریم.

 توریع 4هزار و 800 تن 
کالای اساسی در ایلام

ایلام-مسعود هواســی ،خبرنگارمملکت- معاون امور 
بازرگانی و توسعه تجارت سازمان صمت ایلام از توزیع 
بیش از چهار هزار و ۸۰۰ تن کالای اساسی در استان طی 

سال جاری خبر داد.
سعید شــریفی اظهار کرد: از ابتدای سال جاری تاکنون 
چهار هزار و ۸۷۹ تن کالای اساسی در ایلام توزیع شده 
اســت.وی ادامه داد: از این میــزان یک هزار و ۱۱۱ تن 
روغن، یک هزار و ۷۱۲ تن شکر و قند، یک هزار و ۸۵۰ 
تن برنج، ۱۵۰ تن گوشت مرغ منجمد و ۵۶ تن گوشت 
قرمز گوساله منجمد است.وی افزود: این میزان کالای 
اساسی بر اساس شــاخص جمعیت به شهرستان های 

اختصاص یافته است.
معاون امور بازرگانی و توسعه تجارت سازمان صمت ایلام 
یادآور شــد: این کالاها از طریق فروشگاه های بزرگ و 
زنجیره ای و فروشگاه منتخب زیرمجموعه اصناف بین 

مردم توزیع شده است.

 برگزاری مانور آتش نشانی
 در شهرک صنعتی کوثر   

البرز
راســتای  حیدری،خبرنگارمملکت-در  البرز-تهمینــه 
آماده ســازی نیروهای آتش نشانی، در این مانور ضمن 
سنجیدن سرعت عمل نیروهای آتش نشانی، اطفاء انواع 
حریق جامدات، مایعات و گازها، و در پایان مانور با حضور 
نمایندگان شــرکت شهرکهای صنعتی، مدیر شهرک و 
هیات مدیره شــرکت خدماتی کوثر از مجموعه پرسنل 
آتش نشــانی شهرک صنعتی کوثر تقدیر بعمل آمد این 
مراسم با اهداء لوح تقدیر از سوی دکتر عقاب نشین رئیس 
هیئت مدیره و مدیر عامل شــرکت شهرکهای صنعتی 
استان، ابلاغ پیام قدردانی ایشان در محل مانور شهرک 

برگزار گردید.

 راه های البرز سالانه ۲ بار
 خط کشی می شود

کل  حیدری،خبرنگارمملکت-مدیــر  البرز-تهمینــه 
راهداری و حمل  و نقل جاده ای اســتان البرز با اشاره به 
اینکه راه های شریانی و اصلی استان سالانه دوبار خط 
کشی می شود، گفت: امسال برای انجام این پروژه سه 

میلیارد تومان اعتبار پیش بینی شده است.
علــی زندی فر در جمع خبرنگاران با اشــاره به اجرای 
پروژه خط کشی راه های البرز که شامل آزادراه تهران- 
کرج- قزوین و مســیرهای اصلی، فرعی و جاده های 
روستایی استان می شود، اظهار کرد: خط کشی ها سالانه 
در دو نوبت انجام می شــود که امسال برای اجرای آن 

اعتباری بالغ بر سه میلیارد تومان پیش بینی شده است.
 وی در ادامه با بیان اینکه خط کشی راه ها از مقرون به 
صرفه ترین علائم ایمنی هستند چون مستقیما در دید 
راننده قرار دارند، افزود: در این راستا نیروهای راهداری 
اســتان به منظور افزایش ایمنی، هدایت وسایل نقلیه، 
آگاهی دادن بــه کاربران راه، تفکیــک باندهای رفت 
و برگشــت در نقاط بدون جداکننده وســط و کاهش 
میزان تصادفات رانندگی عملیات خط کشی راه های 
ارتباطی تحت پوشش را به طور ویژه انجام می دهند.

این مســئول افــزود: عملیات خط کشــی در تمام 
محورهای اســتان انجام می شــود ولی  محورهای 
پرتردد و گردشگری در اولویت خط کشی قرار دارند.

اخبار

بنیاد  کل  ،خبرنگارمملکت-مدیــر  شــهرکرد،رجبی 
مسکن انقلاب اسلامی استان چهارمحال و بختیاری 
گفت: روســتاها یکی از مهمترین عوامل دست یابی 
به توســعه پایدار و کانون تولید می باشند مشروط بر 
اینکه علاوه بر توسعه زیرساخت ها، معیشت روستاییان 
نیز تامین شود و فرایند توسعه یافتگی را باید در کشور 

و استان تسهیل کرد.
فرشــید ریاحی ســامانی گفت: با توجه به توسعه زیر 
ســاخت های روســتایی و ظرفیت های شناســایی 
شــده منطقه توسط مشــاورین در حوزه گردشگری، 
کشــاورزی و صنایع دستی روســتاها قابلیت سرمایه 

گذاری را دارند اما تاکنون کاری انجام نشــده است 
و مشکل اساسی روســتاییان توسعه زیرساخت ها و 
تقویت معیشــت و اقتصاد آنها می باشد که اگر برای 
حل این مشکل چاره ای اندیشیده نشود مهاجرت به 

شهرها را افزایش خواهد داد .
وی افزود : اخیراً برای بهبود معیشت روستاییان کشور 
اجرای طرح توســعه پایدار روســتایی در شهرستان 
بروجن به عنوان یکی از شهرستانهای پایلوت کشور 
در حال اجراســت و تاکنون در این شهرســتان و در 
مناطق روســتایی بلداجی و گندمــان ۶۰ طرح برای 
توســعه کسب و کار و اشتغال روســتاییان شناسایی 

شده اســت که با جذب اعتبارات پیش بینی شده، این 
طرح  منجر به ماندگاری روســتائیان در روســتاها و 

تقویت معیشت جوامع روستایی میشود.
مدیر کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان تصریح 
نمود که ۵۷۳ روســتای بالای ۲۰ خانوار در اســتان 
وجود دارد که ۶۱ درصد آنها مورد بهســازی و طرح 
هادی روســتایی قرار گرفته اند که بخشی از کارهای 
آنهــا که ۵۲ درصد مقاوم ســازی خانه ها معادل ۴۲ 
هزار و ۴۰۵ خانه و ۳۶ درصد معابر روســتایی معادل 
۱۱۰۱ کیلومتر بهسازی ومقاوم سازی شده است ولی 

شاخص ما کارهای نیمه تمام است.

مدیر کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی چهارمحال و بختیاری

فرآیند توسعه یافتگی باید تسهیل شود 

خبر

سرپرست شرکت گازچهارمحال و بختیاری مطرح کرد
 نگاه به ظرفیت های داخلی با هدف

 توانمند سازی صنعت گاز 
شــهرکرد،رجبی ،خبرنگارمملکت-سرپرست شرکت گاز اســتان چهارمحال و بختیاری از انجام پروژه 
های پژوهشــی با هدف توانمند سازی تولیدات داخلی و خودکفایی هر چه بیشتر در صنعت گاز کشور 

خبر داد. 
به گزارش روابط عمومی شــرکت گاز اســتان چهارمحال و بختیاری، جهانبخش ســلیمیان با بیان 
مطلب فوق، افزود : در راســتای تحقق این مهم، تعداد ۳ عنوان پروژه پژوهشــی از سوی این شرکت 
تعریف و با مراکز علمی معتبر کشور در این خصوص عقد قرارداد شده است . در ضمن این شرکت با 
هدف گســترش و بهره گیری از یافته های علمی تحقیقات دانشجویی، حمایت از ۴ عنوان پایان نامه 

تحصیلات تکمیلی در مقاطع کارشناسی ارشد و دکتری را در دستور کار خود قرار داده است. 
ســلیمیان با بیان این مهم که صنعت گاز کشــور نیازمند تعامل با مراکز علمی و تحقیقاتی می باشد 
اظهار داشــت : امروزه رشد چشــمگیر مراکز تحقیقاتی را باید پذیرفت، اما چرخه ناکامل پژوهش باید 
کامل شــود و دستاوردهای پژوهشی بایســتی مشکلات موجود را رفع نموده و نهایتا منجر به توانمند 

سازی صنعت گردد.
وی از اجرای ۱۰۰ درصدی مراحل ثبت پروژه بو زدایی از بشــکه های حاوی مرکاپتان با اســتفاده از 
باکتری ها، در قالب طرح ابتکاری در ســازمان پژوهش هــای علمی و صنعتی ایران خبر داد و افزود 
: در این طرح بو زدایی از بشــکه های حاوی مرکاپتان، با راندمان عملکرد بالا پس از بومی ســازی و 
ســاخت در داخل کشــور با کمک باکتری ها در ایستگاه های تقلیل فشار گاز استان در ظرفیت های 

مختلف جایگزین شده اند

مدیرعامل شرکت گاز استان
 ضریب نفوذ گازرسانی روستایی در لرستان

 ۹۲.۵ درصد است
خرم آباد-صیاد،خبرنگارمملکت- مدیرعامل شــرکت گاز لرستان 

گفت: ضریب نفوذ گازرسانی روستایی در استان ۹۲.۵ درصد است.
کرم گودرزی در مراسم گازرسانی به ۲۶ روستای شهرستان چگنی، 
اظهار کرد: با گازرسانی به ۲۶ روستای شهرستان چگنی در مجموع 
۱۵۰۰ خانــوار بــا جمعیتی بالغ بر ۵۵۰۰ نفــر از نعمت گاز طبیعی 

برخوردار شدند.
وی تصریح کرد: شهرستان چگنی به همراه شهرستان های خرم آباد 
و پلدختر بیشترین آسیب و خسارت در زیرساخت های گازرسانی را 
از سیل سال ۹۸ دیدند که شرکت گاز استان ضمن انجام بازسازی 

در بیش از ۵۰۰ نقطه آسیب دیده و انجام اقدامات در جهت مقاوم سازی و تاب آوری شبکه در نقاط مشابه که ممکن است در آینده دچار 
مشکل شوند، از پایداری خدمات گاز در شبکه تغذیه و توزیع گاز اطمینان کامل دارد.

مدیرعامل شرکت گاز لرستان با بیان اینکه هم اکنون ضریب نفوذ گازرسانی روستایی در استان ۹۲.۵ درصد است که نسبت به میانگین 
کشوری ۸ درصد بیشتر است، افزود: از مجموع ۲۳۴۰ روستای واجد شرایط گازرسانی استان، تاکنون گازرسانی به ۱۹۳۱ روستا انجام 

شده و در حال حاضر به طور متوسط هر ۴۳ ساعت یک روستای استان به شبکه سراسری گاز وصل می شود.
گودرزی خاطرنشــان کرد: ســهم گاز طبیعی از سبد انرژی استان در حال حاضر به بیش از ۷۰ درصد افزایش یافته که علت عمده آن 
بهره مندی ۳۰۰۰ واحد تولیدی صنعتی از نعمت گاز بوده و این نوید را می دهد که استان ما به سمت استفاده صنعتی از گاز طبیعی و 

توسعه زیرساخت های صنعتی در حرکت است.
وی ضمن تشــکر از همکاران، پیمانکاران و مشاور اجرایی شــرکت گاز لرستان، اضافه کرد: خدمات گازرسانی و ایجاد زیرساخت گاز 

به عنوان یکی از شاخص های مهم در جهت توسعه اقتصادی، اشتغال، حفظ محیط زیست و رفاه مردم شریف استان است.

اصفهان – احسان عالیخانی،خبرنگارمملکت-مدیرعامل 
شــرکت گاز اســتان اصفهان از تمدیــد موفقیت آمیز 
ایزو۱۰۰۰۴،  ایــزو ۱۰۰۰۲،  گواهینامه های اســتاندارد 

ایزو۹۰۰۱ و ایزو ۱۰۰۱۵خبر داد.
سید مصطفی علوی، گفت: ممیزی مراقبتی در راستای 
تمدید گواهینامه های اســتاندارد ایــزو ۱۰۰۰۲ )فرایند 
رسیدگی به شکایات مشتریان( و ایزو ۱۰۰۰۴ )سنجش 
رضایتمندی مشــتریان(، ایزو ۹۰۰۱ ) سیستم مدیریت 
کیفیت( و ایزو ۱۰۰۱۵ ) سیســتم مدیریت آموزش( در 

شرکت گاز استان انجام شد.
وی، با اشــاره به مأموریت و چشم انداز این شرکت، که 
تأمین رفاه، رضایت شهروندان و همچنین دست یابی به 
پوشش کامل گازرسانی و سرآمدی در استان است، گفت: 
ممیزی مراقبتی، فرآیندی جهت انطباق عملکرد واقعی 
شرکت با الزامات قانونی و استانداردها بوده و شرکت گاز 

در استقرار استانداردهای مختلف پیشتاز است.
مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان، از برنامه ریزی این 
شرکت برای ایجاد زیرساخت های لازم جهت دستیابی 

به رضایت مشتریان و افزایش سطح رضایتمندی جامعه 
در حوزه کاری این شــرکت خبر داد و گفت: راه اندازی 
و ارتقای ســامانه مدیریت ارتباط با مشتریان در راستای 

انجام این وظایف صورت گرفته است.
وی،همچنین هدف از ورود به استانداردهای بین المللی 
و گواهینامه های ایزو را، شناخت نقاط قوت و ضعف در 
راستای ارائه خدمات با کیفیت به مشترکین عنوان نمود 
و گفت: شــرکت گاز استان اصفهان با گازرسانی صد در 
صدی به ۱۱۲ شهرستان و بیش از ۱۰۶۰ روستا و توزیع 

سالانه بیش از ۲۱ میلیون متر مکعب گاز طبیعی در سه 
بخش خانگی، صنعتی و عمومی، یک شرکت رو به رشد 
است که با استقرار سیســتم های مدیریتی توانسته در 
جهت رشد و شکوفایی ســازمانی حرکت کرده و راه را 

برای بهره وری و اثربخشی بیشتر هموار سازد.

مدیرعامل شرکت گاز استان خبر داد

تمدید 4 گواهینامه  مدیریتی در شرکت گاز اصفهان 

بهبــود  رضاییان،خبرنگارمملکت-معــاون   - ســمنان 
تولیدات گیاهی ســازمان جهاد کشــاورزی استان سمنان 
گفــت: تمهیدات لازم برای تأمیــن و تولید و فرآوری بذر 
محصولات اســتراتژیک گندم و محصول راهبردی جو در 

استان سمنان اندیشیده شد.
به گزارش روابط عمومی ســازمان جهاد کشاورزی استان 
سمنان، لطف الله رضایی در جمع خبرنگاران اظهار داشت: 
با توجه به وقوع خشکسالی بسیار شدید در اکثر استان های 
کشور و از جمله استان سمنان که همراه با نوسانات شدید 
دمایی و گرمای نابهنگام اســفندماه ســال گذشــته بروز 
کرد تمهیــدات لازم برای تأمین تولیــد بذر محصولات 

استراتژیک گندم و محصول راهبردی جو در استان سمنان اندیشیده شد.
وی گفت: این امر با اقداماتی نظیر سطح زیر کشت این محصول از طریق تولید در استان، واردات از استان های 

همجوار و استفاده از بذور خود مصرفی  انجام شده است.
معاون ســازمان جهاد کشاورزی استان سمنان افزود: در این راستا آموزش های لازم از زمان قبل از برداشت ۲ 
محصول مذکور درباره استفاده مناسب از بذور خود مصرفی و تولید بذور گواهی شده براساس برنامه زمان بندی 

شده به کشاورزان و بهره برداران داده شده است.
رضایی گفت: همچنین در این راســتا تأمین ســموم ضدعفونی مناســب صورت گرفته و با نظارت بر دستگاه 

بوجاری و ضدعفونی بذر در سراسر استان مراقبت های لازم برای سلامت حداکثری این بذور صورت گرفت.
وی خاطرنشــان کــرد: تولیــد بذر گندم و جو توســط ســه شــرکت خصوصی شــامل اتحادیه گرمســار، 
 اتحادیــه ســمنان و اتحادیه شــاهرود و همچنین یک شــرکت دولتی شــامل شــرکت خدمــات حمایتی

 انجام می شود.
معاون بهبود تولیدات گیاهی ســازمان جهاد کشاورزی استان ســمنان افزود: یکی از سیاست های مهم کشت 
غلات در این اســتان تولید بذور جدید که دارای کیفیت نانوایی بالایی باشــد بوده و همچنین کشت بذور نسبتا 

مقاوم به خشکی نیز در این استان صورت می گیرد.

معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزی استان اعلام کرد
تمهیدات لازم برای تأمین بذر محصولات استراتژیک 

گندم و جو در سمنان
اصفهان – احسان عالیخانی،خبرنگارمملکت- 
آزمایشــگاه مرکزي شــرکت آب و فاضلاب 
آبفــای اســتان اصفهــان بــه عنــوان تنها 
آزمایشــگاه در بیــن شــرکت هــای آبفای 
کشــور، موفق به تمدیدگواهینامه اســتاندارد 
بین المللــي سیســتم مدیریــت آزمایشــگاه 
 ایزو۱۷۰۲۵   از سوی شرکت TURKAK کشور

 ترکیه شد.
مدیــر مرکز پایش و نظــارت بر کیفیت آب و 
فاضلاب آبفای اســتان اصفهان با اعلام این 
خبــر گفت: پس از ممیــزي مراقبتي مجموع 
آزمایشــگاه های مرکزی به صــورت آنلاین 

توسط شرکت گواهی دهنده، نسخه ۲۰۱۷ جدید گواهي نامه استاندارد بین المللي سیستم مدیریت آزمایشگاه 
ایزو۱۷۰۲۵تمدید و صادر شد.

فهمیه امیری افزود: ممیزی و ارزیابي وضعیت آزمایشگاه آب و فاضلاب از نظر فیزیکی، شیمیایی، میکروبی، 
ریزآلاینــده ها، تهیه روش هاي اجرایي، تهیه دســتور عمل کار با تجهیزات، انجــام آزمایش هاي PT، رفع 

مغایرت ها و خرید مواد شیمیایي مرجع انجام گرفت. 
وی گفت: علاوه بر برخورداری آزمایشــگاه مرکزی آبفای استان اصفهان از تجهیزات نوین، داشتن نیروی 
انســانی متخصص و ماهر از عوامل بســیار مهم در تمدید این گواهی نامه از  سوی شرکت TURKAK کشور 

ترکیه بود. 
مدیــر مرکــز پایش و نظــارت بر کیفیــت آب و فاضلاب آبفــای اســتان اصفهان مزایاي پیاده ســازي 
اســتاندارد ایــزو ۱۷۰۲۵ را اثبات صلاحیت فني آزمایشــگاه، الزام به اســتفاده از روش هاي اســتاندارد، 
قابلیت کســب اعتماد بین مشــتریان در ســطح ملــي و بین المللي، پذیرش نتایج آزمایشــگاه در ســطح 
 بین المللــي، افزایــش انگیــزه و رضایت کارکنــان آزمایشــگاه و کاهــش هزینه هاي مرتبط بــا تکرار

 تست ها برشمرد.

اصفهان – احســان عالیخانی،خبرنگارمملکت-معاون 
مهندســی و ســاخت اداره کل راه و شهرسازی استان 
اصفهان گفت: احداث محور دهق به سمت میمه دارای 
پیشرفت فیزیکی قابل توجه بوده و پیش بینی می شود 

در سال ۱۴۰۱ به بهره برداری برسد.
 بهزاد شاهســوندی معاون مهندسی و ساخت اداره کل 

راه و شهرســازی اســتان اصفهان اظهــار کرد: پروژه 
احداث محور دهق به ســمت میمه به طول تقریبی ۳۵ 
کیلومتر که با مشــارکت خیر راهســاز و به کارفرمایی 
خیریه امــام رضا )ع( در حال انجام اســت، هم اکنون 
عملیات اجرایی آن تا مرحله قشر اساس و ابنیه فنی به 

اتمام رسیده و آماده اجرای قشر آسفالت است.

 وی افزود: عملیات اجرایی این پروژه در ســال ۱۳۹۶ 
با هدف کاهش مسیر محور دهق به سمت تهران آغاز 
شده است و با توجه به اقدامات به عمل آمده و پیشرفت 
فیزیکی قابل توجه پیش بینی می شود در سال ۱۴۰۱ به 

بهره برداری برسد.
 معاون مهندســی و ســاخت اداره کل راه و شهرسازی 

اســتان اصفهان گفــت: با احــداث محــور میمه به 
دهق بخشــی از بــار ترافیکــی اســتان چهارمحال 
و بختیــاری بــه نجف آبــاد – دهــق – علویجه – 
میمــه – تهران کــه دارای رفت و آمد شــبانه روزی 
 حجم زیادی از خودروهای ســبک و ســنگین است،

 روان تر می شود..

بهره برداری از محور دهق- میمه در سال 1401

مدیر مرکز پایش و نظارت بر کیفیت آب و فاضلاب آبفای استان
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 
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تجویز موزه گردی برای 
درمان استرس در بروکسل

 

پزشکان بروکســل برای بیماران مبتلا به استرس 
موزه گردی رایگان را تجویز می کنند.

به گزارش ایرنا از روزنامه هنر چاپ لندن، به موجب 
یک طرح آزمایشــی سه ماهه که از روی برنامه ای 
مشابه در کانادا نســخه برداری شده است، بیماران 
مبتلا به استرس در بروکسل از طرف پزشک نسخه 

بازدید از موزه دریافت می کنند.
دلپیــن هوبــا )Delpine Houba( رئیــس 
فرهنگ و گردشگری شهر بروکسل این پروژه را در 
مشارکت با بیمارستان براگمن این شهر برنامه ریزی 
کرده اســت.  پزشکان بیمارستان براگمن می توانند 
برای بیماران به صورت فردی نســخه موزه گردی 
بپیچند و کلینیک استرس این بیمارستان همزمان 
دیدارهــای جمعی برای بیماران بســتری و تحت 
درمان، تدارک خواهد دیــد. پنج موزه در این طرح 
مشــارکت می کنند که موزه شهر بروکسل و موزه 

مرکزی برای هنرهای زیبا از جمله آنها هستند.
به گفته هوبا، توجه به ســلامت روان به طور خاص 
در دوران شــیوع کرونا اهمیت ویژه دارد و به علاوه 
تحقیقات نشان داده است هنر می تواند برای سلامت 

جسمی و روانی مفید باشد.
وی افــزود: این پروژه در پایان ســال 2021 مورد 
ارزیابی قرار گرفته و اگر موفقیت آمیز بوده باشــد به 
دیگر موزه های بلژیک که داوطلب همکاری هستند 

تعمیم داده خواهد شد.
رئیس فرهنگ و گردشگری شهر بروکسل گفت: در 
راه اندازی این طرح از پروژه ای که در موزه هنرهای 
زیبای مونترال اجرا شد، الهام گرفته است. پزشکانی 
که در این طرح مشــارکت کردند از ســال 201۸ 
می توانستند سالانه ۵0 بازدید رایگان از موزه را برای 
بیمارانشــان تجویز کنند. براساس آنچه در وبسایت 
موزه مونترال نوشته شده است، این موزه تجربه ای 
امن و آرامبخش برای این بیماران فراهم می کند تا 
ضمن تجدید قوا و اســتراحت فرصتی برای تقویت 

پیوندهای خود با عزیزانشان داشته باشند.  
موزه هنرهای زیبای مونترال که خود را آزمایشگاهی 
تحقیقاتی برای اندازه گیری تاثیر هنر روی سلامت 
می داند در ماه ژوئیه امسال )تیر- مرداد 1۴00( پروژه 
خود را گسترش داده و امکان دسترسی دیجیتال به 
موزه ها را برای مدافعان ســلامت که در خط مقدم 

مبارزه با همه گیری کرونا هستند، فراهم کرد.
ملانــی دوو )Mélanie Deveault( مدیر 
آموزش و تندرستی در موزه هنرهای زیبای مونترال 
در این باره می گوید: پس از یک ســال فوق العاده 
سنگین برای مدافعان سلامت، برایمان مهم بود به 
کسانی این همه برای سلامت مردم زحمت کشیدند 
و به کمی اســتراحت نیاز دارند، کمی هنر و زیبایی 

پیشکش کنیم.

دکتر علی جباری مدیرعامل بیمه رازی گفت: چرخش 
های اســتراتژیک، رویکردها و اهداف جدید در برنامه 
تحول بیمه رازی موجب شد این شرکت بعد از گذشت 
حــدود ۶ ماه ، بــا افزایش ســرمایه ۷00 درصدی و 
رسیدن به ســرمایه حدود سی هزار میلیاردی، کسب 
مجوز اتکایی بعد از 1۸ سال ، کسب توانگری مالی سه 
برابری و اخذ توانگری ســطح یک و راه اندازی مرکز 
ارتباط با مشتریان شبانه روزی ، بتواند جزو سه شرکت 
اول در تولید حق بیمه در صنعت بیمه کشور قرار بگیرد.

بــه گزارش روابط عمومی و اموربین الملل بیمه رازی 
؛ دکتر علی جباری شــامگاه چهارشنبه )21 مهر( در 
نشست هم اندیشی بزرگ همکاران شبکه فروش بیمه 
رازی که در هتل پردیسان مشهد برگزار شد بیان کرد: 
برنامه تحول و نقشه راه بیمه رازی را تدوین کردیم و 

بیمه رازی را با هم خواهیم ساخت .
مدیرعامل بیمه رازی تاکید کرد :  به بیمه رازی تعهد 
دارم و در بیمــه رازی ماندگار هســتم . وی افزود : با 
کمک شبکه فروش در ســه سال آینده بیمه رازی را 
به شرکت ســی هزارمیلیارد ریالی تبدیل می کنم و 
با اخذ مجوزهای مربوطه تا ســال 1۴03 حداقل سی 
شعبه جدید در شــرکت بیمه رازی برای ارایه خدمات 
مناســب به بیمه گزاران و حمایت از شبکه نمایندگی 

افتتاح مینماییم.
مدیرعامل بیمــه رازی تصریح کرد : برای بیمه رازی 
قوی باید شــعبه و نمایندگان قوی داشته باشیم . وی 
افزود : نماینده محوری در بیمه رازی شعار نیست و به 
آن اعتقاد دارم و با توجه به چرخش های استراتژیک، 
رویکردهــا و اهداف جدیدی که در برنامه تحول بیمه 
رازی ترســیم شده، نیازمند اســتفاده از نقطه نظرات 

نمایندگان و مدیران شعب در استان ها هستیم تا این 
رویکردها در مسیر ترسیم شده پیش برود.

دکتر جباری با بیان اینکه نقشه راه مدون و ترسیم شده 
برای بیمه رازی بر اســاس ارزیابی از عملکرد گذشته 
بیمه رازی، شــرایط پیرامونی و شرایط محیطی است 
افزود: نمایندگان بیمــه رازی دغدغه هایی دارند و با 
توجه به اینکه من بیش از 2۷ سال در صنعت بیمه بوده 
ام و از کار کارشناسی در شعبه گرفته تا قائم مقامی بیمه 
ایران را عهده دار بودم کاملا با مشــکلات نمایندگان 
آشنا هستم و با استفاده از تجربه و تیم متخصص برای 
موفقیت هر چه بیشــتر بیمه رازی و رســیدن در اوج 

حداکثر تلاش خود را می کنم.
وی با اشاره به شرایط مثبت سهام بیمه رازی در بورس 
گفت: امروز بعد از گذشت ۵ سال ، شرایط سهام بیمه 
رازی در بورس بهبود یافته اســت و همه به آن نگاه 
مثبت دارند چرا که معتقدیم تحول در بیمه رازی شروع 

شده و به زودی بیمه رازی را در اوج خواهیم دید.
جباری تصریح کرد: از زمانی که بنده سکان مدیریت 
بیمه رازی را برعهده گرفتم ، برنامه های ارائه شده من 
به ســهام داران، با این نگاه بوده که بیمه رازی باید به 
عنوان یک بنگاه اقتصادی بزرگ و موثر در کشور ایفای 
نقش کند و خوشبختانه سهام داران و هیات مدیره نیز 

من را در اجرای برنامه ها همراهی کرده اند.
جباری افزود: صنعت بیمه یکی از حوزه های تاثیرگذار 
در اقتصاد ملی هر کشــور اســت و این شــرکت که 
محصول آن اطمینان، امنیت و آرامش است با تحول 
اساســی ، جایگاه خود را در میان بنگاههای اقتصادی 

کشور پیدا کرده است.
مدیرعامل بیمه رازی بیان کــرد: ما ۶ اصل تمرکز ، 

سیاســت گذاری، برنامه ریزی، نظارت، هدایت گری 
در ســتاد و واگذاری اختیارات به شعب و نمایندگی ها 
برای تغییر و تحول بیمه در نظر گرفتیم و در راستای 
اســتراتژی اول ، اختیارات را به مدیران شعب استان 
تفویض کردیم و مدیران شــعب بر اســاس عملکرد 
نمایندگان ، اختیارات را واگذار می کنند. همچنین مدیر 
استان وظیفه دارد در حوزه بازدید اولیه و حوزه صدور، 

اختیارات را واگذار و نظارت خود را قوی تر کند.
وی گفت: یکی از مشکلات اصلی بیمه رازی، ارائه نرخ 
شرایط با تاخیر بود لذا این اختیار و مجوزهای سیستمی 

به مدیران استانی داده شده است.
جباری با بیــان اینکه واگذاری اختیــارات اجرایی به 
شــعب و نمایندگان ،  با توجه به توانمندی نمایندگان 
از دیگر اقدامات ما برای تسهیلگری در بازار رقابت بوده 
اســت افزود: در گذشته سیاست بیمه رازی بر کوچک 
شــدن شعب و نمایندگی ها در اســتان ها و رفتن به 
سمت کسب و کار دیجیتال بوده است اما اکنون شعبه 
محوری و نماینده محوری یکی از استراتژی های ما 

است.
وی بیان کرد: نماینده صرفا فروشنده و بازاریاب نیست 

و یک بیمه گر اســت، مشــاوره یکی از نقش های او 
است، قدرت ریســک، دانش فنی و بیمه گری دارد و 

نمایندگان نقش مهمی در توسعه بازار بیمه دارند.
وی گفت: وام تجهیز دفاتر نمایندگان در حال پرداخت 
است و اگر پرداخت نشده شاید به دلیل مغایرت ها در 
درخواست نماینده برای تسهیلات نسبت به آیین نامه 

ابلاغی است.
وی تصریح کرد : در بحث درمان نیز تمام نمایندگان 
از خدمات درمان تکمیلی بهره مند هســتند و ما تنها 
شــرکت در صنعت بیمه هســتیم که خدمات بیمه 
تکمیلی به نماینــدگان می دهیم؛ همچنین به جهت 
اینکه نمایندگان در آینده مستمری داشته باشند بیمه 
عمر با پرداخت مبلغ ناچیز طراحی شــده و به زودی 

اجرایی می شود.
مدیرعامل بیمه رازی با بیــان اختصاص 2۵ میلیارد 
تومان از منابع بیمه رازی برای نمایندگان آسیب دیده 
از کرونا افزود: در بحث کرونا دو مرتبه مهلت صندوق 
را افزایش دادیم و حدود 2۵ میلیارد تومان از منابع بیمه 
رازی خارج کردیم تا در قالب صندوق در اختیار شبکه 

نماینده ها قرار گیرد.
گفتنی است مدیرعامل بیمه رازی در اولین سفراستانی 
خود ، ضمن بازدید از شعب خراسان رضوی و خراسان 
شمالی بیمه رازی ، علاوه بر نشست با مدیران استان ، 
با تمامی همکاران ، نمایندگان و کارگزاران بیمه رازی 

در دو استان دیدار و گفت و گو کرد.
در این ســفر سه روزه “مرکز ارتباط با مشتریان شبانه 
روزی” استانهای خراســان رضوی و خراسان شمالی 
توسط مدیرعامل بیمه رازی افتتاح و از نمایندگان برتر 

هر استان تقدیر گردید.

کاریکاتور

وزیر ارتباطات:

برنامه  داریم مردم با فیبرنوری سرعت های چندگیگی را تجربه کنند
وزیر ارتباطات و فنــاوری اطلاعات گفت: 
برنامه ما این اســت که در چهار سال آینده، 
به تک تک خانه های مردم، فیبر نوری ببریم 
و پروژه فیبر در منزل را اجرا کنیم که مردم 

سرعت های چندگیگی را تجربه کنند.
به گزارش ایســنا، عیسی زارع پور در حاشیه 
بازدیــد از کنفرانس ظرفیت شــبکه ملی 
اطلاعات  توسعه پایدار زیرساخت ها، با بیان 
اینکه شبکه ملی به معنای قطع دسترسی به 
شبکه جهانی نیست، اظهار کرد: شبکه ملی 
اطلاعات به این معناســت که ما در داخل 
کشور یک شبکه پرظرفیت داشته باشیم که 
وقتی می خواهیم به ارتباطات بین الملل هم 
مرتبط شویم، حداکثر ظرفیت به کمک آید 
و مردم تجربه کاربری خوبی داشــته باشند. 
ازجمله اینکــه برنامه ما در وزارت ارتباطات 
این اســت که در چهار ســال آینــده، به 
تک تک خانه های مردم، فیبر نوری ببریم و 
پروژه فیبر در منــزل را اجرا کنیم که مردم 

سرعت های چندگیگی را تجربه کنند.
وی  دربــاره نقــش بخــش خصوصی در 
ظرفیت های شــبکه ملی اطلاعات توضیح 
داد: ما ظرفیت های بســیار خوبی در تولید 
محصــولات مرتبط با حــوزه ارتباطات در 
کشــور داریم. از تجهیــزات انتهایی مثل 
مودم گرفته تا تجهیزات شبکه انتقال، انواع 
ســوئیچ های مخابراتی و نوری، تجهیزات 
لایه هــای مختلف تا راه اندازی دیتاســنتر، 
ظرفیت زیادی در کشــور وجــود دارد که 
می توان برای توســعه شبکه ملی اطلاعات 
و افزایش افزایش کیفیت ارتباطات استفاده 

کرد.
او ادامــه داد: محصولات مــا هیچ نقصی 
نسبت به نمونه های مشابه خارجی ندارند و 
ما امکان صادرات این محصولات را هم به 
خارج از کشور داریم که باید برنامه ریزی های 
ازجمله  متوالی  دستگاه های  توسط  مناسبی 
وزارتخانه هــای ارتباطات، صمت و اقتصاد 
صورت گیرد که ما شاهد حضور محصولات 
ایرانی در بازار خارجی باشــیم. البته همین 

الان هم در بعضی از کشورهای همسایه از 
این محصولات استفاده می شود.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات خاطرنشان 
کرد: شبکه ملی اطلاعات یک طرح بزرگ 
اســت که بخش هایی از آن در هشت سال 
گذشته انجام شده اما اگر بخواهیم ابلاغیات 
شــورای عالی فضای مجازی درباره شبکه 
ملی اطلاعات و مصوبه ســال گذشته شورا 
درباره طرح کلان شبکه ملی اطلاعات که 
۵3 کلان پروژه تعریف شــده و حدود هفت 
پروژه در حوزه وزارت ارتباطات است را مبنا 
قرار دهیم، شاید نزدیک به 3۵ تا ۴0 درصد 
پیشــرفت داشته باشــد. اینجا افق را سال 
1۴0۴ گذاشتند و ما تلاشمان این است که 
ظرف دو تا حداکثر ســه سال آینده، شبکه 
ملی اطلاعات را به شکل کامل محقق کنیم.

زارع پور با بیان اینکه پــروژه فیبر نوری به 
منازل، یک کار سخت و پیچیده است، افزود: 
مخصوصا در شهرهای بزرگ که کنده کاری 
و رساندن فیبر به همه نقاط کار سختی است 
امــا نیاز به یک عزم ملی دارد که من آن را 
در دولت سیزدهم می بینم که این اتفاق رخ 
دهد. همه تجهیزات شبکه ملی اطلاعات در 
داخل کشور وجود دارد، ما فیبر نوری را هم 
از خارج از کشور وارد می کردیم اما حالا در 
کشــور تولید و حتی به خارج صادر می شود. 
اما ما مشکل خودناباوری داریم. مخصوصا 
به لایه های مدیریتی توصیه می شود که این 
نمایشگاه ها و کارخانه ها را ببینند که جوانان 
ما می توانند آینده درخشانی برایمان در این 

حوزه رقم بزنند.

چالش برانگیزی  نقاط  طرح صیانت 
دارد

وی  با اشــاره به بررســی طرح حمایت از 
کاربران مجازی در مجلــس، بیان کرد: ما 
یک نماینــده معرفی کردیم و حضور فعالی 
برای ارتقا این طرح خواهیم داشــت. البته 
هنوز چیزی مکتوب نشــده و طبق مصوبه 
مجلــس قرار اســت کارگروه ویــژه ای از 

نمایندگان کمیســیون های مختلف تشکیل 
شود تا برای دغدغه نمایندگان طرحی تهیه 
و پیش نویس اولیــه را تکمیل کنند، زیرا ما 
معتقدیــم این طرح علاوه بــر نقاط قوت، 
نقــاط چالش برانگیزی دارد کــه حتما باید 
به آنها توجه شــود.وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات ادامه داد: ما نظرات جدی نســبت 
بــه این طــرح داریم و با توجــه به فضای 
همراهی و نخبگانی کــه در مجلس وجود 
دارد و با همــکاری نمایندگان می توانیم در 
عین حال که فضای مجازی را نظام مندتر و 
قانونمندتر از گذشته می کنیم، از این فرصت 
برای پیشرفت کشــور به صورت حداکثری 
استفاده کنیم. فناوری اطلاعات برای کشور 
یک فرصت است و ما می توانیم  از این ابرار 
برای ارتقا کارآمــدی و بهتر کردن زندگی 
مردم اســتفاده کنیم و نگاه دولت سیزدهم 
هم این اســت که از ایــن فرصت حداکثر 

استفاده را ببرد.

ســرمایه گذاری لازم برای توسعه 
ارتباطات صورت نگرفته است

در  اینترنت  دربــاره مشــکلات  زارع پــور 
هفته های اخیــر نیز توضیح داد: مشــکل 
کلان تر ما این است که در چند سال گذشته 

ســرمایه گذاری لازم برای توسعه ارتباطات 
به چند دلیل صورت نگرفته اســت. یکی  از 
دلایل مشکلات تحریمی و افزایش هزینه ها 
بوده که اپراتورها نتوانســتند سرمایه گذاری 
لازم را انجام دهند که حالا بعد از تحریم ها، 
خیلــی از محصــولات موردنیــاز صنعت 
مخابرات کشور بومی سازی شده و این امید 
هست که ما بحث توســعه را به سرعت در 

کشور دنبال کنیم.
وی ادامــه داد: بحث بعدی هم بحث کرونا 
بــود که این صنعــت را غافل گیــر کرد و 
نیازمندی های مردم بــه ترافیک چند برابر 
گذشته شده و شبکه برای این اندازه ظرفیت 
طراحی نشده بود. الان ما در شرایطی هستیم 
که باید به ســرعت هم افزایش ظرفیت در 
لایه دسترسی داشته باشیم، توسط اپراتورها، 
هسته شبکه و ترافیک بین الملل. البته ما در 
هسته شبکه مشــکلی نداریم و درحالی که 
کل ترافیک کشــور پنج ترابایت اســت، ما 
تــا 20 ترابایت ظرفیت داریــم. در ترافیک 
بین الملل هم دارد کار انجام می شود، اما در 
دو هفته اخیر مخصوصا به دلیل بازگشــایی 
مدارس افزایش تقاضا داشــتیم و همکاران 
به دنبال این هستند که متناسب با افزایش 

تقاضا، ظرفیت را افزایش دهند.

به عنوان وزیر جمهوری اســلامی، 
باید خطوط قرمز را رعایت کنم

وزیر ارتباطات و فنــاوری اطلاعات درباره 
حضور در شــبکه های اجتماعی اظهار کرد: 
من از پیام رسان ها استفاده می کنم، اما وزیر 
جمهوری اســلامی ایران هستم و باید خط 
قرمزها را رعایت کنم. تصمیم گیری درباره 
فیلتر شــدن و نشــدن پلتفرم هــا هم یک 
کارگروه دارد و ما یک عضو از این کارگروه 
هستیم و تصمیم گیری با ما نیست. البته نگاه 
دولت سیزدهم این است که از این پلتفرم ها 
و ظرفیت هایی که فناوری برای بهتر شدن 
زندگی مردم فراهم کرده، حداکثر استفاده را 
بکنیم و به هیچ وجه نگاهمان مسدودسازی 
نیســت، اما این فضا باید قانونمند شود، زیرا 
تمــام زندگی مردم از آمــوزش و اقتصاد و 
اشــتغال در این فضا شکل گرفته و حتما و 
قطعا باید این فضا شفاف و نظام مند شود و 

حقوق مردم حفظ شود.
زارع پور با اشاره به توسعه پلتفرم های بومی 
و حضور آن در کشــورهای دیگر بیان کرد: 
ما همیــن حالا هم ظرفیت هــای خوبی و 
پلتفرم های بومی داریــم که اغلب مردم از 
آنها اســتفاده می کنند و این نشان می دهد 
کــه ما توان و ظرفیتــش را داریم. درحالی 
که در کشــورهای همسایه و حتی اتحادیه 
اروپا گرفتارند کــه با پلتفرم های بین المللی 
کــه قواعــد حاکمیتی کشــورها را رعایت 
نمی کنند، چه برخوردی کنند و اکنون وارد 
فاز رگولیشن شدند و جریمه وضع می کنند 
و تــازه به این فکر افتادنــد که پلتفرم های 
بومی داشته باشند. ما در ایران اعلام آمادگی 
کردیم که می توانیــم ظرفیت هایمان  را در 
اختیار کشــورهای دوســت و همسایه قرار 
دهیم که مورد اســتقبال هم واقع شده، اما 
یک مسیر کوتاه مدت نیست و نیاز به مذاکره 
و پیگیری دارید و زیرساخت های حقوقی اش 
باید در آن کشورها فراهم شود، اما این امید 
هست که پلتفرم های ایرانی در منطقه فعال 

شود.

فیلمساز ایرانی داور جشنواره ایتالیایی شد
میدیا کیاست فیلمساز و پخش کننده ایرانی داور 
بیستمین دوره جشــنواره بین المللی رجیو ایتالیا 

شد.
به گزارش ایســنا، میدیا کیاســت فیلمســاز و 
پخش کننده فیلم کوتاه به عنوان یکی از داوران 
اصلی بیســتمین دوره جشنواره بین المللی فیلم 

رجیو ایتالیا انتخاب شد.
در بیستمین دوره جشنواره بین المللی فیلم رجیو، 
3 داور فیلم های کوتاه در ســه حوزه انیمیشن، 

داستانی و مستند را داوری می کنند.
میدیا کیاست فارغ التحصیل از مدرسه ملی سینمای ایران، کارگردان، طراح گرافیک و پخش 
کننده بین المللی فیلم کوتاه است که در رزومه حرفه ای خود آثاری چون فیلم های کوتاه »روز 

موعود«، »عباس کیارستمی« و »دنیای وارونه« را دارد.
»جشنواره بین المللی رجیو« هر ساله با هدف اصلی زمینه سازی برای تحقیقات فرهنگی از راه 
ترویج تولیدات و دانش فیلم کوتاه در جهان برگزار می شود. این جشنواره همچنین هر دوره بر 

موضوعاتی خاص تمرکز دارد و در دوره بیستم خود با موضوع »تغییر« برگزار می شود. 

حمید منوچهری، از هنرمندان باسابقه کشورمان تهیه مسکن برای 
جوانان فعال در صداوسیما را مهمترین عامل در بهبود کیفیت فعالیت 

هنری آنان در این رسانه دانست و بر اهمیت آن تاکید دارد.
این گوینده، دوبلور و بازیگر باســابقه در گفت وگویی با ایسنا درباره 
درخواستش از رییس جدید صداوسیما و پیشنهادش به پیمان جبلی 
ـ فردی که به تازگی بر صندلی ریاســت صداوسیما نشسته است ـ 
گفت: من چند سال از بازنشستگی ام گذشته است، برای خودم چیزی 
نمی خواهم؛ فقط می خواهم نمایش باشــد و بــا تمام وجودم این را 

می خواهم.
او در عیــن حال به صحبت هایش اضافه کــرد: عزیزان جوانی که 
در رادیو داریــم با کدامین درهم و دینار می خواهند زندگی شــان 
را بگذراننــد؟ از این عزیز، جناب پیمان جبلی که تشــریف آوردند و 

جایگزین آقای علی عســکری شده اند، می خواهیم که به این جوان 
ها برسند. مطمئنا خودشان بچه دارند و می دانند که خواسته جوانان 
چیست. من هیچی نمی خواهم، حتی برای بچه های خودم هم چیزی 
نمی خواهم، آنها دارند کارشــان را انجام مــی دهند، اما رادیو به هر 
جهت یکســری کمبودها دارد و این کمبودها را خود عزیزان بهتر از 
همه می دانند؛ نیازی به گفتن من حقیر و دیگران نیست. این کاستی 
ها و کمی ها در طول این مدت بوده و اگر به همین گونه پیش برود، 

باز هم هست که باید از بین برود و ان شاءالله از بین خواهد رفت.
منوچهری خاطرنشــان کرد: از هر کدام از بچه های رادیو که سوال 
کنید یکســری گرفتاری ها دارند که مــی خواهند این گرفتاری ها 
برطرف شــود. یک خانه پنجاه متری نزدیک به پنج میلیون اجاره و 
نزدیک به پنجاه میلیون یا شصت میلیون پیش قسط دارد، جوان ها از 

کجا می خواهند بیاورند؟ اگر به من باشد می خواهم برای تمامی بچه ها 
و جوان های عزیزمان که با تمام وجودشان آمده اند و عاشق این کار 
هستند مسکن بدهند. اگر مسکن بدهند، دیگر هیچی نمی خواهند. 
هر کدام از این جوان ها که دســت رویشــان بگذاری، ندارند، چون 
پدران این عزیزان هم نمی توانستند برایشان مهیا کنند. چون چیزی 
نداشــتند. خیلی سال است که دیگر مســکن ندارند. البته زمانی به 
بچه های سازمان مســکن داده می شد ولی تمام شد. حدودا تا سال 
۷2 به بچه ها مســکن می دادند اما از آن سال به بعد دیگر مسکنی 
داده نشــد. من آرزویم این است که تمام جوان ها یک زندگی نیمه 
مرفه داشــته باشند. یک دریافتی درست داشته باشند که بتوانند این 

زندگی را بگذارنند.
این گوینده و دوبلور باسابقه در ادامه با تاکید بر اهمیت فراهم بودن 

مسکن برای جوانان فعال در صداوسیما، عنوان کرد: همه مدیران اگر 
احیانا مسکن دارند می دانند که تمامی آسایش ها می تواند در مسکن 
باشد؛ مسکن که باشد خیلی کارها می توانند انجام دهند. نزدیک به 
۴0 سال است تمام آرزویم برای جوان ها یک امنیت شغلی است. این 
امنیت خیلی لازم است. اگر این امنیت باشد تمامی جوان ها می توانند 
نفس بکشند و در تمامی کارها  زایش های بسیار بزرگ داشته باشند. 
اما اگر مســکن نداشته باشند، فکرشان هزار و یک جا هست، غیر از 

جایی که باید باشد.
حمید منوچهــری در پایان گفت: آرزو می کنم که به حق مولا همه 
جوان ها خوب و خوش و خرم بوده و از حداقل ها برخوردار باشند تا 
بعد بتوانند در کار هنری که طرفش آمدند و با آن زندگی می کنند، به 

جایگاهی برسانند که حقشان است.

افزایش سرمایه سی هزار میلیاردی
چشم انداز سه ساله بیمه رازی رونمایی شد:

لطفا اینترنت را قطع نکنید!
طرح صیانت از حقوق کاربران فضای مجازی که باعث محدودیت های شــدید در دسترسی 
کاربران به شــبکه های اجتماعی و پلتفرم های مختلف خواهد شــد، سوژه کارتونی از شیدا 

سردشتی در صفحه اینستاگرامش شد.

پیشنهاد به رییس جدید صداوسیما

حمید منوچهری: جوانان با کدام درهم و دینار گذران زندگی کنند؟


